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در گفت وگو با شبکه تلویزیونی الفرات
عراقچی: سفر رییس جمهور به عراق نشانگر 

وابط دو کشور است عمق ر

عارف در مراسم معارفه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:
هیچ گونه ادغام یا الحاقی را برای سازمان 
حفاظت محیط زیست منطقی نمی دانیم

هفت اصل راهبردی صندوق توسعه ملی
منابع صندوق توسعه ملی بخشی از بودجه نیست

 امکان افزایش ۱۳ میلیون لیتری تولید بنزین
 تا پایان سال

حجت اله صیدی رییس سازمان بورس شد
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سازمان تامین اجتماعی فردا
علی حیدری، کارشــناس رفاه و تامین اجتماعی  بطور کلــی جهان و همه 
پدیده ها ،  گذشــته و آینده ای  دارد که زمان حال  در مقابل آنها یک چشم برهم زدن 

بحساب می آید. 
هر پدیده ای در جهان از جمله سازمان ها ، در هر مقطع تاریخی دچار وزن و سنگینی 
گذشته  ای هستند که سپری شده و فشــار و تنگنایی که در شرایط  حال  گرفتار آن 
هستند و تمایلات و کششــهایی که نســبت به آینده  های محتمل پیش روی خود 
دارند. و ســازمان های هوشمند سازمانهایی هســتند که با درس گرفتن از گذشته و 
رهانیدن خود از تنگناهای موجود به آینده آمایی بپردازند یعنی یا آینده مطلوب خود 
را بســازند و یا خود را برای آینده های محتمل و محتوم پیش رو مهیا و آماده سازند و 
سازمان تامین اجتماعی نیز از این قاعده مستثنی نیســت و برای اینکار باید به رصد 
و اثرســنجی روند ها و ابرروندها بر کارکردهای ســازمان تامین اجتماعی پرداخت و 

هوشمندانه خود را مهیای آینده ساخت .

یادداشت

وسیه در حال پیگیریست اتصال شبکه برق به ر

صفحه 8

وزیر

وزیر صمــت راهبردهای تحقق جهــش تولید 
با مشــارکت مــردم را ایفــای نقش مســتمر و 
متعهدانه ی تشکل های بخش خصوصی دانسته 
و تاکید کرد که در تلاشــیم تا زمینه اجرای این 
راهبرد را فراهــم کنیم.وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت بــا اعضای هیات مدیــره و هیات اجرایی 
انجمــن تولیدکنندگان فولاد ایــران دیدار کرد 
که طی این دیدار، اعضای انجمن، ضمن تبریک 
مســئولیت جدید ایشــان، جهــت ایفای نقش 

مشورتی به وی و معاونان و مدیران وزارت صمت، 
اعلام آمادگی کرده و طی این نشســت، به بیان 
چالش های پیش روی تولیدکننــدگان زنجیره 
فــولاد و راهکارهای حل آن ها پرداختند.ســید 
محمد اتابک در این جلسه، استفاده از ظرفیت 
تشــکل های تخصصی بــا نگاه ملــی را یکی از 
رویکردهای اصلــی وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت در دوره جدید خود اعلام کرده و گفت: 
یکــی از راهبردهــای تحقق جهــش تولید با 

مشارکت مردم، ایفای نقش تشکل های بخش 
خصوصی بطور موثر و مستمر و البته مسئولانه 
و متعهدانــه اســت. مــا نیز تــلاش می کنیم 
زمینه اجــرای این راهبــرد، را فراهــم کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجــارت همچنین پس از 
شنیدن دغدغه ها، چالش ها و راهکارهای اعضای 
هیئت مدیره انجمن فولاد، از برگزاری جلســات 
تخصصی برای هر یــک از چالش های پیش روی 

زنجیره فولاد در آینده ای نزدیک خبر داد. 

وزیر صمت در جلسه با انجمن فولاد: تشکل ها مسئولانه و با نگاه ملی وارد میدان شوند

شهادت امام حسن عسکری)ع( را تسلیت می گوییم
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محمد آگاهی مند  - شهردار صالحیه

آگهی مناقصه عمومی شماره آگهی مناقصه عمومی شماره ۱۱  
یک خدماتیک خدمات

 نوبت اول

شماره  به  شهر  سطح  معابر  چینی  خشکه  و  سازی  پیاده رو  پروژه  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  صالحیه  شهرداری  بدینوسیله 
)۲۰۰۳۰۱۶۰۱۸۰۰۰۰۱۵( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس )www.setadiran.ir( برگزار نمایید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه با ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت ۰9:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲۰

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت ۱۲:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲7
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت با ساعت ۱۲:۰۰ روز یک شنبه مورخ ۱4۰۳/۰7/۰۸

زمان بازگشایی ساعت ۱۲:۳۰ روز یک شنبه تاریخ ۱4۰۳/۰7/۰۸ 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها آدرس تهران، شهرستان 

بهارستان، شهر صالحیه، خیابان سی متری ولیعصر)ع(، خیابان شهید جهان آزاده ساختمان مرکزی شهرداری صالحیه
شماره تلفن ۵۶۶۲۵۰۵۱- ۰۲۱ فکس ۵۶۶۵۰9۰- ۰۲۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه
نام ۸۸9۶97۳7 و  نام ۸۸9۶97۳7 و ۸۵۱9۳7۶۸ مرکز تماس: 4۱9۳4-۰۲۱ - دفتر ثبت  مرکز تماس 4۱9۳4-۰۲۱ دفتر ثبت 

۸۵۱9۳7۶۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲۸

اداره کل راه و شهرسازی استان آذربایجان شرقی 

 آگهی مناقصه عمومی آگهی مناقصه عمومی
اداره کل راه و شهرسازی استان آذربایجانشرقی )بنمایندگی از طرف سازمان ملی زمین و مسکن( در 
نظر دارد مناقصه عمومی پروژه نیرورسانی به پروژه میوه و تره بار صاحب الامر با مبلغ برآورد اولیه 4۸/9۱۶/۸۶۲/۸44 
ریال بر اساس فهرست بهای راه و باند فرودگاه و زیر سازی راه آهن+ تاسیسات برقی و مکانیکی+ خطوط زمینی اتقال و 
فوق توزیع نیروی برق+ پست های انتقال فوق توزیع نیروی برق+ توزیع نیروی الکتریکی)برق( ، سال ۱4۰۳ و با تعدیل 
را، از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا 
 ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس

 WWW.SETADIRAN.IR   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل 
ثبت در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .  

 پیمانکاران واجد شرایط و دارای صلاحیت و رتبه بندی در رشته نیرو از سازمان برنامه و بودجه به شرح فوق می توانند 
از تاریخ نشر نوبت دوم آگهی به مدت پنج روز جهت اخذ اسناد مناقصه و سپس ارائه پیشنهاد قیمت به سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به آدرس اینترنتی فوق الاشاره مراجعه فرمایند توضیح اینکه هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می 

باشد . 
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : به مدت پنج روز از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف : آدرس 
تبریز– سربالایی ولیعصر– دبیرخانه اداره کل راه و شهرسازی استان تلفن ۰4۱۳۳۶9۱۰۵۱-۵۵ 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲4

شناسه آگهی: 1784480

نوبت اول

اداره کل راه و شهرسازی استان آذربایجانشرقی

»«

علی گلرخی  - شهردار مِهستان

آگهی مزایدهآگهی مزایده
شهرداری شهر مهستان در نظر دارد به استناد مجوز صادره از سوی شورای اسلامی شهر در خصوص اجاره واحدهای تجاری به شرح جدول ذیل با برگزاری مزایده اقدام نماید.

۱( مهلت فروش اسناد از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۰۱ ساعت ۱4:۳۰
۲( مهلت بارگذاری پیشنهادات در سامانه تدارکات: از مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۱4:۳۰ با احتساب ایام تعطیل اصل سپرده تضمین شرکت در مزایده ضمانت نامه بانکی/

فیش واریزی پاکت »الف« در پاکت در بسته، لاک و مهر شده( تا پایان وقت اداری ساعت ۱4:۳۰ مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ به امور قراردادها تحویل نمایند.
۳( زمان گشایش پیشنهادات : روز ۱4۰۳/۰7/۱4 ساعت ۱4:۰۰

۴( زمان بازدید از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۸:۰۰ لغایت پایان وقت اداری
۵( سایر شرایط در اسناد مزایده درج گردیده است.

6( کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
7( جهت کسب اطلاعات بیشتر با واحد امور قراردادها به شماره 44۲۶۶4۰۰-۰۲۶ داخلی ۳۰4 تماس حاصل فرمائید.

۸( شماره سامانه ردیف ۱: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲7 ردیف ۲ و ۳: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲۸ ردیف 4: ۱۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۲ ردیف ۵: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲9 ردیف ۶: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۳۰

مبلغ پایه ماهیانه متراژ )متربع(موضوعنوع مزایدهردیف
)ریال(

مدت اجاره 
5% سپرده شرکت مبلغ پایه کل )ریال()سال(

شماره مورد اجارهدر مزایده )ریال(

22/8922/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000056اجاره غرفه 5 ارتشتجدید1

اجاره تجاری 8 تجدید2
2427/000/0002648/000/00032/400/0005103005750000057نیکان

اجاره تجاری 23 تجدید3
1322/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000058نیکان

تجدید مزایده فروش اموال اسقاطی با پایه مزایده به مبلغ 5/654/900/000 ریال و 5 درصد سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 282/745/000 ریالتجدید4

اجاره نانوایی شماره عمومی5
7 ارتش

37/5 متر بنا 
200190/000/00024/560/000/000228/000/0005103005750000059 متر بالکن

اجاره نانوایی آپیدر عمومی6
تحلیل

50 متر بنا150 
30/000/0002720/000/00036/000/0005103005750000060متر بالکن

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱

 نوبت اول



در گفت وگو با شبکه تلویزیونی الفرات:

وابط دو کشور است عراقچی: سفر رییس جمهور به عراق نشانگر عمق ر

عارف در مراسم معارفه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

هیچ گونه ادغام یا الحاقی را برای سازمان حفاظت محیط زیست منطقی نمی دانیم

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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رأی گیری در سازمان ملل درباره پایان اشغال 
اراضی فلسطین

مجمع عمومی ســازمان ملل قصد دارد درباره پیــش نویس قطعنامه 
ارائه شده مبنی بر پایان دادن به اشــغال اراضی فلسطین توسط رژیم 

صهیونیستی ظرف مدت شش ماه رأی گیری کند.
به نقل از الجزیره، گروه کشــورهای عربی در ســازمان ملــل در کنار 
ســازمان همکاری اســلامی و جنبش عدم تعهد از مجمع عمومی این 
سازمان خواستند درباره پیش نویس قطعنامه ارائه شده مبنی بر پایان 
دادن اشغالگری رژیم صهیونیســتی بر اراضی فلسطین طی شش ماه، 

رأی گیری کند.
بر اساس این گزارش، هدف اصلی این پیش نویس که از سوی تشکیلات 
خودگردان فلســطین تدوین شــده تاکید بر حکم مشــورتی دیوان 
بین المللی دادگســتری در ژوئیه گذشــته مبنی بر غیرقانونی بودن 

اشغالگری رژیم صهیونیستی بر اراضی فلسطین است.
در حالی کــه در ایــن حکم مشــورتی بر لــزوم عقب نشــینی رژیم 
صهیونیستی در ســریع ترین زمان ممکن تاکید شــده در پیش نویس 

طرف فلسطینی یک جدول زمانی شش ماهه ارائه شده است.
روند رأی گیری در مجمع عمومی ســازمان ملل کــه ۱۹۳ عضو دارد 
در روز ۱۸ اوت انجام می شــود. درست اســت که رأی گیری در مجمع 
عمومی ســازمان ملل الزام آور نیســت ولی از جهت سیاســی باعث 

تضعیف وجهه رژیم صهیونیستی می شود.

سرلشکر باقری: 
وی توانمند  قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا باز

ح ها است دولت برای اجرای طر
 رئیس ستادکل نیروهای مســلح گفت: قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا 
به یک بازوی توانمند و یک مشــتِ پرُ و قدرتمند بــرای رهبر انقلاب و 

دولت های جمهوری اسلامی ایران تبدیل شده است.
 سرلشــکر محمد باقری در حاشــیه بازدید از طرح ها و توانمندی های 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا با اشاره به اینکه این قرارگاه حاصل ابتکار 
سپاه در بکارگیری بخشــی از توان مهندسی دوران دفاع مقدس است، 
گفت: قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا امروز به یک بازوی توانمند و یک 
مشــتِ پرُ و قدرتمند برای رهبر انقلاب و دولت های جمهوری اسلامی 

ایران تبدیل شده است.
وی افزود: یکی از ویژگی های قرارگاه تحمل بیشتر در بحث تامین مالی 
طرح هاســت و اگر دولت به هر دلیلی در پرداخت هزینه ها دچار تاخیر 

شود کار به تعطیلی نمی کشد.

رئیس ستادکل نیروهای مســلح در ادامه با بیان اینکه امسال قرارگاه 
پیشــرفت های قابل توجهی نســبت به سال گذشته داشــته، گفت: 
طرح های قرارگاه با هدف توسعه کشــور و محرومیت زدایی، با رعایت 
استانداردهای لازم و کیفیت بالا درحال اجراســت و در اجرای آن هم 

نیروی مردمی با استعداد بالا درحال بکارگیری است.
سرلشــکر باقری با تاکید بر اینکه قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا این 
طرح های ســنگین را در مناطق مرزی، محروم و دارای خطر که دیگر 
مجریان کشــور کمتر به حضور در آنجا و انجام طرح های ســازندگی 
رغبت دارند، انجام می دهد، یادآور شــد: این اتفاق در هماهنگی کامل 

قرارگاه با نیروهای مدافع و رزمی ارتش و سپاه در جریان است.
وی یادآور شــد: قرارگاه ســاندگی خاتم الانبیا درحال حاضر جوانان 
دانشــجوی کشــور را به واســطه برگزاری اردوهای راهیان پیشرفت 
با مجموعه و اقدامات خود آشــنا می کنــد و حتی آنان را به واســطه 
بکارگیری در شــرکت های دانش بنیان در فعالیت های خود ســهیم 

می کند.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:
وابط اقتصادی و آزادی  رئیس جمهور ارتقای ر

نوری را در عراق پیگیری خواهد کرد
 عضو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای 
اســلامی، ارتقای روابط اقتصادی و سیاســی را از جمله اهداف ســفر 
رئیس جمهور بــه عراق عنوان کــرد و گفــت: آزادی محمدرضانوری 

رزمنده مدافع حرم هم در دستور گفت وگوهای طرفین است.
فداحسین مالکی، درباره سفر مسعودپزشکیان، رئیس جمهور به عراق 
گفت: جمهوری اســلامی ایران روابط نزدیکی با عراق دارد و همیشــه 
مذاکرات روســای جمهور دو کشــور دارای اهمیت ویــژه ای بوده و با 
توجه به مسائل بین المللی و منطقه ای، این سفر پیش از عزیمت دکتر 
پزشــکیان به نیویورک، در ارتقای روابط دو کشور در حوزه اقتصادی و 

رفع برخی از چالش های سیاسی بسیار اثرگذار است.
وی افزود: جمهوری اسلامی ایران با کشــور عراق اشتراکات مهمی در 
مســائل مختلف اجتماعی، اقتصادی و سیاســی دارد که امضاء تفاهم 

نامه ها و قراردادها در این حوزه بسیار دارای اهمیت است.
نماینده مردم زاهدان در مجلس تاکید کــرد: دیدار مقامات جمهوری 
اســلامی ایران و عراق با توجه به همکاری های مهمی که بین دو کشور 
در ابعاد مختلف فرهنگی، مذهبی و سیاسی وجود دارد، کمک شایانی 

برای تثبیت اهداف دو کشور در این حوزه ها ایفا خواهد کرد.
مالکی با اشــاره به توافقات پیشــین دو کشــور، اظهار کرد: در ســفر 
رئیس جمهــور به عراق بــه اجرای توافقات گذشــته در حــوزه اقلیم 
کردستان، مســائل امنیتی و مرزی تاکید خواهد شد تا نگرانی هایی که 

در این حوزه ها وجود دارد، رفع شود.
وی با بیان اینکه ســفر دکتر پزشــکیان به عراق ســبب تحکیم روابط 
دو کشور در مسائل سیاسی و اقتصادی خواهد شــد، گفت: با توجه به 
اشــتراکات فرهنگی و اعتقادی که بین ایران و عراق وجود دارد، باید از 
این ظرفیت برای تحکیم روابط بهره برد. چرا که دشــمنان منطقه ای 
و فرامنطقه ای مترصد ایجاد اختلاف بین دو کشــور هســتند تا از آن 
برای منافع خود اســتفاده کنند.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس تصریح کرد: سفر رئیس جمهور به عراق خط بطلانی به 
توطئه های دشمنان اســت و باید تهران و بغداد به سمتی حرکت کنند 

که مقدمات خروج نیروهای آمریکایی از منطقه فراهم شود.
مالکی با اشاره به اسارت »محمدرضا نوری«، جانباز و مدافع حرم ایرانی 
در عراق که در زندان آمریکایی ها به سر می برد، خاطرنشان کرد: قطعا 
یکی از محورهای گفت وگوی رئیس جمهور با طرف عراقی، آزادی این 

رزمنده کشورمان است که باید هرچه زودتر به آغوش وطن بازگردد.
 دکتر مسعود پزشــکیان رئیس جمهور در نخستین سفر خارجی خود 

قرار است چهارشنبه هفته جاری)۲۱ شهریورماه( عازم عراق شود.
دیدارهای دوجانبه با مقامات عالی عراقی و امضای اســناد همکاری و 

یادداشت های امنیتی از جمله برنامه های این سفر است.

تریبون

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: جزایر ســه گانه 
ایرانی ابوموســی، تنب بــزرگ و تنــب کوچک، جزء 

لاینفک و ابدی خاک جمهوری اسلامی ایران است.
»ناصر کنعانی« ســخنگوی وزارت امور خارجه برخی 
مفاد مرتبط با کشورمان در بیانیه پایانی یکصد و شصت 
و یکمین نشست وزرای خارجه شورای همکاری خلیج 
فارس در ریاض را محکوم و آنها را تکراری، غیرسازنده 

و بی حاصل توصیف کرد.
سخنگوی وزارت خارجه بند مربوط به جزایر ایرانی در 
خلیج فارس را مطلقاً مردود دانست و تاکید کرد: جزایر 
سه گانه ایرانی ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک، جز 

لاینفک و ابدی خاک جمهوری اسلامی ایران است.
وی افزود: جمهوری اســلامی ایران هرگونه اظهارنظر 
در خصوص مسکونی سازی، ســفر مقامات کشوری و 

لشکری به جزایر متعلق به ایران و همچنین 
برگــزاری رزمایــش نظامــی در مرزهای 
سرزمینی خود را دخالت در امور حاکمیتی 

خود تلقی نموده و آن را محکوم می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین درج 
ادعای یکجانبه کویت دربــاره میدان آرش 
در بیانیه پایانی وزرای خارجه این شــورا را 

مردود دانست و گفت: صدور بیانیه های تکراری و طرح 
ادعاهای یک جانبه، فاقد ارزش حقوقی است و حقی را 

برای طرف کویتی اثبات نمی کند.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه افزود: تنهــا راهکار 
منطقــی و نتیجه بخــش در خصوص میــدان آرش، 
بازگشــت به میز مذاکرات فنی و حقوقــی و گفتگوی 
دوجانبه به منظور دســتیابی به توافقی پایدار براساس 

حسن همجواری و احترام به منافع مشترک 
است.ســخنگوی وزارت خارجــه همچنین 
با اشــاره به بند موضوعات مرتبــط با برنامه 
هسته ای کشورمان افزود: جمهوری اسلامی 
ایران همواره به قوانین و تعهدات بین المللی 
خود پای بند بوده، فلذا اظهارات بی اساس در 
ارتباط با برنامه هســته ای صلح آمیز خود را 

فاقد ارزش می داند.
سخنگوی دســتگاه دیپلماســی امنیت در منطقه را 
مقوله ای یکپارچه و غیرقابل تفکیک دانست و با تاکید 
بر اهمیت همکاری منطقه ای بمنظــور تأمین امنیت 
جمعی افزود: جمهوری اســلامی ایران ضمن مردود 
دانســتن حضور نظامی بیگانگان در ســطح منطقه، 
نقش مؤثر و ســازنده خود را در تأمیــن امنیت آب ها و 

آبراه های منطقه ای با قوت ادامه خواهد داد.
سخنگوی دستگاه سیاست خارجی با اشاره به تبریک 
بیانیه شورا به انتخاب پزشکیان به عنوان رئیس جمهور 
کشــورمان، تاکید کرد: دولت چهاردهــم جمهوری 
اســلامی ایران نیز در اســتمرار رویکــرد راهبردی 
و سیاســت های اصولی نظام، بــا تاکید بر اســتمرار 
سیاست همسایگی به عنوان اولویت سیاسی خارجی 
خود، همواره راهکار حل مشکلات منطقه را بر مبنای 
تعامل و همکاری با همســایگان دانسته و از ابتکارهای 
سازنده در زمینه توسعه مناسبات و همکاری های دو و 
چندجانبه استقبال می کند و یادآور می شود مواضعی 
از جنس موارد اشاره شده در بالا در بیانیه های شورای 
همکاری، کمکی به فرآیند تعامل و همکاری منطقه ای 

نمی کند و باید از آنها پرهیز کرد.

سخنگو

خریدار   وزیر امــور خارجه گفــت: تعیین عراق 
توسط رئیس جمهور ایران به عنوان اولین کشوری 
که به آن ســفر می کند، نشــان دهنده عمق روابط 

برادرانه میان دو کشور است.
ســید عباس عراقچی وزیــر امورخارجه جمهوری 
اســلامی ایران در گفــت و گو با شــبکه تلویزیونی 
الفرات عراق در خصوص سفر پزشکیان به این کشور 
عنوان داشــت: تعیین عراق توســط رئیس جمهور 
ایــران به عنــوان اولین کشــوری که به آن ســفر 
می کند، نشــان دهنده عمق روابط برادرانه میان دو 

کشور است.
وی افزود: این ســفر از بغداد آغاز می شــود و شامل 

بصره و اربیل نیز می شــود و سفر به نجف و کربلا هم 
در دستور کار قرار دارد.

عراقچی خاطرنشــان کرد: ما از اقدامات عراق علیه 
گروه هایی که ایران را از خاک این کشور هدف قرار 
می دهند خرســندیم و دائماً با طرف عراقی درباره 
اجرای بهینه توافقنامه امنیتی منعقد شده در سال 

۲۰۲۱ در حال رایزنی هستیم.
سکاندار دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: ما با عراق 
در مســیر درســتی برای کنترل مرزها و مقابله با 

گروه های خرابکار حرکت می کنیم.
وی همچنین بیان داشت: ما از ابتکارات عراق برای 
میانجیگری در کاهش تنش ها در منطقه استقبال 

کرده و در همین راستا از میزبانی پنج دور مذاکرات 
میان ایران و عربستان ســعودی قدردانی می کنیم. 
ما می خواهیم شــاهد توســعه، رشــد و شکوفایی 
و قوی شــدن عراق در مرزهای خود باشــیم و هر 
پروژه اقتصادی که به این هدف برســد از حمایت ما 

برخوردار است.
دکتر مســعود پزشــکیان رئیس جمهور کشورمان 
در اولین سفر خارجی خود چهارشنبه هفته جاری 

عازم عراق خواهد شد.
دیدارهای دوجانبه با مقامات عالی عراقی و امضای 
اســناد همکاری و یادداشــت های امنیتی از جمله 

برنامه های این سفر است.

کنعانی:جزایر سه گانه ایرانی جزء لاینفک و ابدی خاک ایران است

خریدار   معاون اول رئیس جمهور با تاکید 
بر اینکه هیچ گونه ادغام یــا الحاقی را برای 
ســازمان حفاظت محیط زیســت منطقی 
نمی دانیم، گفت: تجربه نشان داده که ادغام 
در سطح ســازمان های عالی و وزارتخانه ها 
در کشور ما الحاق اســت و گاهی دو جنس 
نامتجانس هســتند که اصولا بعد از ادغام 

توجیهی برای آن نمی ماند.
محمدرضا عارف روز ســه شــنبه در آیین 
تکریم علی سلاجقه و معارفه شینا انصاری 
معاون رئیس جمهــور و رئیس ســازمان 
حفاظت محیط زیســت کــه در محل این 
سازمان در پارک پردیســان تهران برگزار 
شــد، گفــت: ضــرورت توجه بــه محیط 
زیســت در جمع متخصصــان و نخبگان و 
ســازمان های مردم نهادی که در این بخش 
فعال هســتند، بحث بدیهی است اما شاید 
وقتی از محدوده ســازمان عبــور می کنیم 

بعضا کار زینتی و لوکس تلقی می شود.
وی با اشاره به صحبت های سلاجقه رئیس 
پیشین سازمان محیط زیست اظهار داشت: 
آقای سلاجقه بحث ادغام ســازمان منابع 
طبیعی با ســازمان محیط زیست را مطرح 
کرد، تجربه نشــان داده که ادغام در سطح 
ســازمان های عالی و وزارتخانه ها در کشور 
ما الحاق است و گاهی دو جنس نامتجانس 
هســتند که اصولا بعد ادغام توجیهی برای 

آن نمی ماند.
عارف تصریح کــرد: به عنــوان مثال ادغام 
سازمان ورزش و جوانان تنها نقطه اشتراک 
آن این اســت که جوانان ورزش می کنند، 
واقعیت این اســت که هر دو ســازمان ضرر 

کردند.
عارف گفت: هیچ راهی جــز اینکه هدایت 
سازمان برعهده بالاترین مقام اجرایی باشد 
وجود ندارد، ســازمان حفاظــت از محیط 

زیست باید توسط رئیس جمهور اداره شود.
وی ادامه داد: رئیس سازمان های وابسته به 
رئیس جمهور را شخصیت حقیقی و حقوقی 
مستقل نمی دانیم، رئیس سازمان حفاظت 
از محیط زیست، رئیس جمهور تخصصی و 

رئیس جمهور محیط زیستی است.
وی تاکید کرد: ما هیچگونه ادغام یا الحاقی 
را برای ســازمان حفاظت از محیط زیست 

منطقی نمی دانیم.

 در دولت چهاردهم مسئولین حق نفی 
مسئولین گذشته را ندارند

معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: نکته ای 
که خدمت خانم دکتر ابتکار در دوره دولت 
اصلاحات می گفتم این بود که اگر در دولت 
جنگنده نباشــید وضعیت محیط زیســت 
همین طــور خواهد مانــد و این بــه دلیل 

نگاه های بخشی که در کشور داریم.
وی گفت: هــر مدیری نه تنهــا فقط بخش 
خودش را می بیند بلکه چنــد صباحی که 
مســئولیت بخش را بر عهــده دارد را نگاه 
می کنــد و چون می خواهد گــزارش خوب 
بدهد عموما به رنــگ و روغن کار و کارهای 

سطحی می پردازیم.
عارف افــزود: تغییر و تحولاتــی عجیب و 
غریبی که با تغییر یک مســئول یا یک وزیر 

در دســتگاه های اجرایی داریم ناشی از این 
نگاه کوتاه مدت اســت و این گرفتاری  است 
که ما در دســتگاه ها داریــم، از یک جایی 
شــروع می کنیم به یک جایی می رســیم و 

متاسفانه نگاهمان نفی گذشته بوده است.
وی تصریح کرد: در دولــت چهاردهم یکی 
از راهبردهایی که اعلام کردیم این اســت 
که مسئولین حق نفی مســئولین گذشته 
را ندارند البته ما کار را نقــد می کنیم و این 
طبیعی اســت اما بنا نیســت با شخصیت و 
مســائلی که پیرامون ویژگی های شخصی 

آنها است کاری داشته باشیم.

تاکید عارف بر پایداری توسعه؛ محیط 
زیست باید در همه جا حاضر و ناظر 

باشد 
معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: مردم 
صاحب این کشور هستند و باید این انگیزه 
را در آنها ایجاد کنیــم که حفاظت از محیط 
زیست را خودشــان مدیریت کنند، ما باید 
تلاش کنیــم که در ایــن دوره وفــاق را به 
معنای تخصصی آن در این سازمان توسعه 

دهیم.
وی تصریح کرد: براساس ســند چشم انداز 
۲۰ ساله، باید در ســال ۱۴۰۴ جایگاه اول را 
در همه بخش ها در منطقه داشته باشیم که 
در ارتباط با محیط زیســت پیش بینی شده 
بود که جامعــه برخوردار از ســلامت، رفاه، 
امنیت غذایی، تامین اجتماعی، فرصت های 
برابر، توزیع مناســب درآمد، نهاد مستحکم 
خانواده بــه دور از فقر و فســاد و تبعیض و 
بهره مند از محیط زیست مطلوب. آیا محیط 
زیست امروز ما نســبت به ۲۰ سال قبل یک 
گام به جلو رفته اســت؟عارف گفت: توسعه 
پایدار را پذیرفتیم، پایداری توســعه حذف 
توسعه صنعت نیســت بلکه به این معناست 
که همه جا محیط زیست حاضر و ناظر باشد.

سازمان محیط زیست در دولت 
چهاردهم باید توسعه کشور و محیط 

زیست را باهم آشتی دهد
معــاون اول رئیس جمهور اظهار داشــت: 

وفاق ملی را از موضع سیاســی نگاه نکنیم؛ 
وفاق ملــی بایــد در هر بخش، دســتگاه و 
وزارتخانه ای ایجاد شود، وفاق ملی در دولت 
اینگونه است که اگر یک صنعتی می خواهد 
در یک نقطه ای از کشــور احداث شود، باید 
ملاحظات  زیست محیطی آن رعایت شود 

و ضمیمه زیست محیطی داشته باشد.
وی تصریح کــرد: البته ســازمان حفاظت 
محیط زیست هم باید کمک کند، نه اینکه با 
استناد به قانون بخواهد جلوی آن را بگیرد، 
قوانین مــا انقدر عریض و طویل اســت که 
هرکســی می تواند هرطور که بخواهد آن را 

تفسیر کند؛ قوانین ما شفاف نیست.
وی گفت: ضمن تقدیــر از زحمات عزیزان 
در گذشته، سازمان محیط زیست باید یک 
نگاه و رویکــرد جدیــدی را در دولت وفاق 
ملی داشته باشد، شاید شعار سازمان، وفاق 
باشد؛ از طرفی توسعه کشور و از طرف دیگر 
حفظ محیط زیســت را با هم آشتی دهیم. 
نباید مغایرتی بین توســعه صنعت و حفظ 
محیط زیست باشد. این باید در باور ما باشد.

سازمان محیط زیست باید برای 
مشکلات راهکار ارائه دهد نه اینکه 

صورت مسأله را پاک کند
وی تاکید کرد: در احادیــث و روایات توجه 
به محیط زیست آمده که برخی کارها حرام 
اســت و برخی هم واجب؛ در بین مردم هم 
این موضــوع را می بینیم که بــا آب و خاک 
و هوا چــه کار باید کرد کــه حفاظت عملی 

محیط زیست است
شــاخص کل عملکرد حفاظــت از محیط 
زیســت ما در ســال ۲۰۲۴ در میان ۱۸۰ 

کشور رتبه ۱۱۲ را دارد.
عارف گفــت: ایــن آمارها گویاســت ولی 
ممکن اســت که بــه دلایلی کــه اصولا در 
دادن اطلاعات ضعیف برخــورد می کنیم، 
۱۰ تــا ۲۰ درصد بالا پایین بشــود اما رتبه 
۱۱۲، ۱۵ نمی شــود ممکن اســت ۱۰۷ یا 
۱۰۸ باشد شــاید هم ممکن است مقداری 
به ما ارفاق کــرده باشــند و ۱۳۰ بوده ولی 
۱۱۲ اعلام کــرده اند.وی ادامــه داد: رتبه 

کیفیت هوای ما در دنیا ۱۰۲ است که وقتی 
دیدم خوشحال شــدم؛ چون کسانی که در 
کلانشــهرها زندگی می کنند مــی دانند 

وضعیت هوای ما به چه صورت است.
معاون اول رئیس جمهور افــزود: وضعیت 
خاکمــان از هوا بدتــر اســت منتها حس 
نمی کنیم؛ خاکــی را که از بیــن می بریم، 
۵ تا ۶ قرن لازم اســت جایگزین شود؛ وضع 
آب از آنها بدتر؛ چه بلایی ســر ســفره های 

زیرزمینی آورده ایم؟
وی گفت: یک وقتی در چنــد جلگه و چند 
منطقه کشــور بود امروز در بالای ۱۳ - ۱۴ 
درصد کشــور نگران فرونشست هستیم و 

ضرورتا باید تخلیه شود، روبه رو هستیم.
معاون اول رئیــس جمهور افــزود: در دنیا 
در بخش ســلامت محیط زیستی رتبه ۹۸ 
داریــم در مدیریت منابــع آب در دنیا رتبه 
۱۰۸ را داریم؛ این وضع محیط زیســتمان 
اســت، چه باید کرد؟ به نظر می رسد هیچ 
راهی جــز اینکه از خودمان شــروع کنیم، 
نداریم؛ در اینجا خودمان یعنی دولت؛ بیش 

از همه دولت های موظف بوده اند.
وی تصریح کرد: قانــون ممنوعیت فعالیت 
صنعتی در شعاع ۱۲۰ کیلومتری از شهرها 
را وضع مــی کنیم اما در یک جلســه دولت 
چانه زنی می شود که یک وزیر صنعتی می 
خواهد در داخل محــدوده ۱۲۰ کیلومتری 
کاری انجام دهــد و مجوز می گیــرد؛ زور 
وزرای صنعتی هم از رئیس سازمان محیط 
زیست بیشــتر اســت و تصویب می شود، 
علتش این اســت که در ســازمان حفاظت 
محیط زیســت راهکار نشــان نمی دهیم و 

فقط صورت مسأله را پاک می کنیم.
عارف گفت: در کشورهای شــمال اروپا که 
وسعت برخی از آنها اندازه ۳ استان شمالی 
ما نیســت، هــم صنعتی اند هــم صادرات 
محصولات کشــاورزی دارند هــم نگرانی 
هــای محیط زیســتی ندارنــد علتش این 
اســت که تک بعُدی نگاه نمــی کنند اما در 
ایران هر کســی می خواهد گلیم خود را از 
آب بیرون بکشــد.وی ادامه داد: کشور باید 
توســعه پیدا کند و صنعت جایــگاه خوبی 

در تولیــد ناخالص داخلی داشــته باشــد 
محصولات کشاورزی باید ســبز باشند اما 
می توانیــم به بهانه اینکه کــود مصرف می 
کنیم، محصولات را کنار بگذاریم؟ یا با دعوا 

و جنگ و این مسائل روبه رو شویم؟

راهبرد دولت اجرای برنامه هفتم است
وی ادامه داد: در دولت چهاردهم که شروع 
فعالیت های دولــت با اولین ســال اجرای 
برنامه هفتم همزمان شــده، راهبرد دولت 
اجرای برنامه هفتم اســت، البته در بخش 
نرم افزاری بســیار احکام خوب و مترقی را 
در برنامه داریم و تــلاش می کنیم همه این 

برنامه ها تحقق پیدا کند.
عارف گفــت: در بخش ســخت افزار منابع 
لازم دیده نشــده و یا با دقت دیده نشده که 
خوشــبختانه در قانون برنامه حکمی است 
که ما باید در سال اول چگونگی تامین منابع 
مورد نظر را برآورد کنیم و در یک لایحه ای 

به دولت بدهیم.
وی ادامه داد: در بخــش حفاظت از محیط 
زیســت چند راهبردهای کلانمان را بیان 
می کنم و تکالیفی اســت کــه خانم دکتر 
با جدیت کار را شــروع کرده انــد ما مکلف 
هســتیم که آیین نامه ها، دستورالعمل ها و 
ضوابطی که برای اجرای برنامه نوشته شود 

را در چند ماه اول انجام دهیم.
وی تصریــح کرد: ایجــاد نظــام یکپارچه 
ملی محیط زیست، پیشــگیری و ممانعت 
از انتشــار انــواع آلودگی هــای غیرمجاز و 
جرم انــگاری تخریب محیط زیســت؛ این 
واژه ها، واژه های جدیدی نیست با آنها آشنا 

هستید.

در حوزه محیط زیست فرهنگ سازی 
نکردیم

وی تاکید کــرد: تعادل بخشــی و حفاظت 
کیفی آب های زیرزمینــی از طریق اجرای 
عملیات آبخیزداری و آبخوانداری بســیار 
موضوع مهمی است که ما بتوانیم بخشی از 
خطاهای بزرگی که در ارتباط با سفره های 

زیرزمینی مرتکب شدیم، جبران کنیم.
معــاون اول رئیــس جمهــور افــزود: ما 
آینده فروشی کردیم و منابع و سرمایه هایی 
که متعلــق به نســل های آینــده بودند را 
فروختیم. اما خوشبختانه در برنامه هفتم به 

این مسأله پرداخته شده است.

تدوین منشور اخلاق محیط زیست 
یک مساله جدی است

عارف ادامه داد: تدوین منشور اخلاق محیط 
زیست، یک مساله بسیار جدی است؛ در این 
مســأله خیلی کم کار کردیم. در این حوزه 
خیلی گرفتاریم و واقعیت این است که کار و 

فرهنگ سازی نکردیم.
وی گفت: دیپلماســی محیط زیســت یک 
مسأله جدی است و باید آن را تقویت کنیم. 
با نهادهــای بین المللی محیط زیســت یا 
ارتباط نداریم و یا قهر هســتیم. گاهی فکر 
می کنیم اگر در یک نهاد بی المللی شرکت 
کنیم، گناه کبیره کردیم؛ بایــد این نگاه را 

اصلاح کنیم.
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حجت اله صیدی رییس سازمان بورس شد
حجت اله صیدی با رای اکثریت اعضای شــورای عالی بورس، به عنوان 
عضو هیات مدیره و چهاردهمین رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار 

معرفی شد.
اعضای شورای عالی بورس، در نشســت فوق العاده ظهر امروز خود، به 
حجت اله صیدی، به عنوان عضو هیأت مدیره و رئیس جدید ســازمان 

بورس و اوراق بهادار رأی اعتماد دادند.
صیدی، دانش آموخته رشته حســابداری در دانشگاه علامه طباطبایی 
است. رئیس جدید سازمان بورس و اوراق بهادار، دارای مدرک دکترای 
حسابداری از دانشــگاه علامه طباطبایی، کارشناسی ارشد حسابداری 
از دانشگاه علامه طباطبایی و کارشــناس حسابداری از دانشگاه علامه 

طباطبایی است.
از ســوابق اجرایی صیــدی می توان بــه عضویت موظــف در هیأت 
مدیره بانــک صادرات ایران و معــاون بین الملل، مدیر عامل شــرکت 
ســرمایه گذاری خوارزمی، قائم مقام مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
غدیــر، نایب رئیــس هیأت مدیره شــرکت ایران خودرو، سرپرســت 
حسابرسی در مؤسسه حسابرسی بنیاد مستضعفان و مدیرعامل بانک 

صادرات ایران اشاره کرد.
همچنیــن او دارای مــدارک حرفــه ای Business Accountant و 

CIMA از انجمن حسابداران خبره انگلستان است.

بررسی رفع موانع تجاری در سفر رئیس جمهور 
به عراق

رئیس کل گمرک گفت: در ســفر رئیس جمهور به عــراق موافقتنامه 
جامع گمرکی برای تسهیل در فرایند و تشریفات گمرکی بین دو کشور 

امضا خواهد شد.
 محمد رضوانی فر رئیــس کل گمرک ایران گفت: یکــی از برنامه های 
رئیس جمهور در ســفر آتی به عراق امضای موافقتنامه جامع گمرکی 
و یک موافقتنامه کارنه دوپاســاژ برای عبور انواع وسیله نقلیه موتوری 
بدون نیاز به تشریفات گمرکی و بر اســاس موافقنامه های بین المللی 
کارنه تیر اســت. این موافقتامه ها مبنایی برای تســهیل و روان سازی 

فرآیند و تشریفات گمرکی بین دو کشور خواهد بود.
وی اظهار کرد: افزایش ســاعت کاری گمرکات دو کشــور، ایجاد یک 
وحدت رویه بین اقلیم و سایر گمرکات و مرزها با این کشور و همچنین 
توسعه زیرســاخت ها و امکانات گمرکات مرزی در دو کشور از مواردی 

است که باعث گسترش روابط تجاری ایران و عراق خواهد شد.
گفتنی اســت رئیس جمهور  امروز چهارشــنبه )۲۱ شهریور( با هدف 

توسعه روابط اقتصادی و تجاری به عراق سفر می کند.

معاون وزیر ارتباطات تاکید کرد
وم هوشمندسازی ۲۰ درصد خدمات دولتی  لز

 در هر سال
رئیس سازمان فناوری اطلاعات خاطرنشــان کرد: بر اساس قانون می 
بایســت هر ســاله حداقل ۲۰ درصد خدمات دســتگاه های دولتی به 

خدمات هوشمند آنها افزوده شود.
محمد خوانســاری-معاون وزیر ارتباطات و رئیس ســازمان فناوری 
اطلاعات ایران-  در رویــداد هم آفرینی برای توســعه و کاربرد پایگاه 
اطلاعــات و مدارک تحصیلی کشــور )پام تک( کــه در محل صندوق 
نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری برگزار شد؛ با اشاره به قانون دوام، 
مرکز ملی تبادل اطلاعات را یکی از زیرســاخت های اجرایی شدن این 

قانون دانست.
وی با اشــاره به آخرین وضعیت و عملکرد NIX اظهار کرد: بر اســاس 
قانون تکالیفی برای سازمان ایجاد شده که در این راستا از سال ۱۳۹۵ 
ایجاد مرکز ملی تبادل اطلاعات در دســتور کار قرار گرفت. در آن زمان 
تنها هفت خدمت بر این بستر ارائه می شد و شاهد فعالیت ۲۷ دستگاه 
سرویس دهنده و ۲۶ دســتگاه ســرویس گیرنده بودیم که به تدریج 
بر تعداد ســتگاه های سرویس دهنده و ســرویس گیرنده در این مرکز 

افزوده شد.
خوانساری ادامه داد: در سال ۱۴۰۰ حدود یک هزار و ۵۰۰ سرویس بر 
این بستر ارائه می شــد اما اکنون تعداد این خدمات به بیش از سه هزار 

۵۰۰ مورد رسیده است.
 وی همچنین یادآور شد: تا سال ۱۴۰۰ حدود ۹۰ دستگاه به سرویس 
دهی بر این بستر می پرداختند که این رقم تاکنون به بیش از ۱۶۰ مورد 
ارتقاء یافته است. همچنین در زمینه دستگاه های سرویس گیرنده نیز 
تعداد آنها طی سه سال گذشــته از ۹۱۶ مورد به بیش از ۱۱۰۰ دستگاه 

رسیده است.
رئیس ســازمان فناوری اطلاعات ایران با بیان اینکــه تاکنون بیش 
 NIX از ۲۴ میلیارد تراکنش بر بســتر مرکز ملی تبــادل اطلاعات یا
انجام شــده، اظهار کرد: با این وجود لازم اســت تعــداد خدماتی که 
دستگاه های مختلف اجرایی بر این بســتر ارائه می کنند افزایش پیدا 
کنــد. در حال حاضر حــدود ۱۴ تا ۱۵ درصد خدمات دســتگاه های 
مختلف به حالت هوشــمند درآمده است که طبق برنامه ششم توسعه 
لازم است ســالانه ۲۰ درصد خدمات هر سازمان به خدمات هوشمند 

آن اضافه شود.
خوانساری همچنین متذکر شــد: در دولت سیزدهم لیستی از خدمات 
تمام سازمان ها در سازمان امور استخدامی تهیه شد و در قالب آن تعداد 
خدمات هوشمند دستگاه ها نیز احصاء شد. حال نیز قرار بر آن است که 
تا پایان برنامه هفتم توسعه سالانه ۲۰ درصد به تعداد خدمات هوشمند 
دستگاه ها افزوده شــود که البته معمولا هوشمندســازی خدمات در 

ابتدای کار ساده تر از مراحل پایانی آن است.
معاون وزیــر ارتباطات در بخــش دیگری از صحبت هــای خود نیز به 
مبحث بهره گیری از هوش مصنوعی پرداخــت و تصریح کرد: در قانون 
برنامه هفتم توسعه نیز اســتفاده از هوش مصنوعی در دستگاه ها بطور 

مستتر مورد توجه قرار گرفته است.
رئیس ســازمان فناوری اطلاعات در ادامه با بیــان اینکه در مرکز ملی 
تبادل اطلاعات دو گذرگاه خدمات دولــت GSB((  و گذرگاه عمومی 
خدمات دولت یــا به اختصار PGSB(( مشــغول به فعالیت هســتند 
به تشــریح خدمات قابل ارائه در هر درگاه پرداخــت و گفت: در زمینه 
ارائه خدمات به بخش خصوصی ســازمان از حضــور دو اپراتور بخش 
خصوصی کمک می گیرد و بر این اساس از سال گذشته تاکنون ما بطور 
مستقیم هیچ خدمتی را بطور مستقیم ارائه نمی کنیم و این دو اپراتور با 
تعرفه هایی که از سوی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات ابلاغ شده در 

این حوزه فعالیت دارند.
طبق اعلام ســازمان فناوری اطلاعات ایران، خوانســاری همچنین به 
شکل گیری اپراتور ســوم در زمینه خدمات انتظامی اشاره کرد و افزود: 
از دی ماه سال گذشته نیز کمیســیون تعامل پذیری مرکز ملی فضای 
مجازی مصوب کرد کــه خدمات نیروی انتظامی از ســوی این اپراتور 
ارائه شــود که این موضوع در بررســی تخلفات این حوزه تاثیر بسزایی 

خواهد داشت.
بنا بر این گزارش، پایگاه اطلاعات و مدارک تحصیلی کشــور )پام تک(، 
یک پایگاه  مهم اطلاعاتی است که داده های مربوط به همه دانشجویان 
و دانش آموختگان کشــور را در برمی گیرد. مجلس شورای اسلامی در 
ســال ۱۴۰۱ با تصویب قانونی موســوم به دوام، دولت را مکلف نموده 
که با بکارگیری پام تک و ۲۶ پایگاه اطلاعاتی مهم دیگر، مســیر را برای 
توسعه دولت هوشمند و در اختیار قرار دادن داده های دولتی به بخش 

خصوصی فراهم کند.

بازار

خریدار  صندوق توســعه ملــی به عنوان 
یکــی از ارکان مهم اقتصاد ایران، نقشــی 
کلیــدی در ایجاد ثــروت، توســعه پایدار 
و حفاظــت از منافع نســل های آینده ایفا 
می کند و دغدغه اصلــی و پایبندی مهدی 
غضنفری رئیــس صندوق توســعه ملی، 
ایجاد ثروتی پایدار برای نســل های آینده 

است.
به گزارش روابط عمومی صندوق توســعه 
ملی، »علیرضا کنگرلو« مدیر روابط عمومی 
صندوق توسعه ملی در یادداشتی در دنیای 
اقتصاد با اشــاره به هفت اصل راهبردی این 
صندوق، این اصول را کلید توســعه پایدار و 
بین نسلی دانست. وی تأکید کرد که منابع 
صندوق توسعه ملی، بخشی از بودجه نبوده 
و باید با التزام به این اصول به سمت توسعه 
اقتصــادی و حفاظت از منافع نســل های 

آینده حرکت کرد.
این یادداشت بدین شرح است:

صندوق توســعه ملی، به عنوان یک نهاد 
حیاتی بــرای حفــظ ثروت هــای ملی و 
تضمین توسعه پایدار کشــور، از اهمیت 
ویــژه ای برخوردار اســت. ایــن نهاد که 
با هــدف حمایــت از نســل های آینده و 
جلوگیــری از مصــرف بی رویــه منابــع 
طبیعی و مالی شــکل گرفته اســت، باید 
بر اســاس اصولی مشــخص و پایدار اداره 
شــود. تا زمانی که تمام تصمیم گیرندگان 
کلان، از اعضای هیــات عامل و هیات امنا 
گرفته تا دولتمردان و نمایندگان مجلس، 
به ایــن اصول اساســی متعهد نباشــند، 
تحقق اهداف بلندمــدت صندوق و ایفای 
نقش آن به عنوان یک صندوق بین نســلی 
دور از دســترس خواهد بود.دغدغه اصلی 
مهدی غضنفری، رئیس صندوق توســعه 
ملی، نیز ایجــاد ثروتی پایدار اســت که 
به نســل های آینده منتقل شــود، تا این 
ســرمایه عظیم اقتصــادی نه تنها به حل 
مشــکلات اقتصادی امروز کمــک کند، 
بلکه به عنــوان منبعی مطمئن برای آینده 
کشــور نیز عمل کند.در ادامــه، به هفت 
اصل راهبردی اشاره می شــود که مسیر 
توســعه پایدار و بین نسلی صندوق توسعه 

ملی را تضمین می کنند.

اول: سرمایه ملی به جای ثروت 
مصرفی

منابع طبیعی مانند نفت، گاز و سایر ذخایر 
معدنی کشــور باید به عنوان ســرمایه ملی 
حفظ شــوند و نباید آنها را به صورت منابع 
قابل مصــرف در نظــر گرفت. اســتفاده از 
این منابــع برای تامیــن هزینه های جاری 
کشــور نه تنها باعث فرســایش ثروت های 
ملی می شــود، بلکه به توســعه بلندمدت 
اقتصادی نیز ضربه می زند. این ســرمایه ها 
باید به درستی سرمایه گذاری شوند تا منافع 
حاصل از آنها به عنوان ثــروت واقعی مورد 
بهره بــرداری قرار گیرد. تنهــا از طریق این 
رویکرد است که می توان توســعه پایدار را 

برای نسل های آینده تضمین کرد.

دوم: تکرار فرایند بنگاه سازی برای 
توسعه اقتصادی

تحقق توســعه اقتصــادی نیازمنــد تکرار 
فرایند بنگاه ســازی و تزریق مجدد منابع به 
چرخه تولید است. صندوق توسعه ملی باید 
منابعی را که به تولید اختصاص داده است و 
آن پروژه در حرکت طبیعی خود قرار گرفته 
و به نتیجه رسیده است پس بگیرد و آنها را به 

پروژه های جدید تخصیص دهد. این چرخه 
اگر تکرار نشــود و منابع به تولیدکنندگان 
ناتوان یا کســانی که قادر بــه بازپرداخت 
بدهی های خود نیســتند، بخشــیده شود، 
فرآیند توســعه اقتصادی کشــور متوقف 
خواهد شد. بخشــودن منابع نه تنها کمکی 
به توســعه نمی کند، بلکه مانــع جدی در 

مسیر آن است.

سوم: اجتناب از تسهیلات دهی 
بی رویه و بنگاه داری

یکــی از چالش های مهم صندوق توســعه 
ملی در گذشته، ارائه تســهیلات بی رویه و 
ورود به بنگاه داری بوده است. این دو مساله 
می توانــد کارآیی صنــدوق را کاهش داده 
و منجر به هدررفت منابع شــود. به همین 
دلیل، صندوق توســعه ملی با معرفی مدل 
  ،)I-HOPE ( سرمایه گذاری غیرمداخله ای
تلاش دارد از مشــکلات گذشــته اجتناب 
کند. این مــدل به صندوق اجــازه می دهد 
بــدون درگیــر شــدن در بنــگاه داری 
مستقیم، در پروژه ها ســرمایه گذاری کند 
و در عین حــال از منابع مالی خــود بهینه 

استفاده کند.

چهارم: تمرکز بر طرح های ملی 
سودآور و کم ریسک

صندوق توســعه ملی باید منابــع خود را به 
پروژه های بزرگ ملی، ســودآور و کم ریسک 
اختصاص دهد. تخصیص منابع به پروژه های 
غیراقتصــادی و تحت عناویــن طرح های 
تکلیفی، می توانــد منجر به ایجــاد رانت و 
اختلال در فرآیند توسعه شود. صندوق نباید 
به محلی برای تامین مالی طرح هایی تبدیل 
شود که فاقد توجیه اقتصادی هستند، بلکه 
باید در پروژه هایی ســرمایه گذاری کند که 
بازدهی بالایی دارنــد و می توانند به تحقق 

توسعه ملی کمک کنند.

پنجم: نیاز به یک نظام
 حسابرسی ویژه

با توجه بــه فعالیت ارزی صندوق توســعه 
ملی، سازمان حسابرســی باید سود و زیان 
این صندوق را بر اســاس واحدهــای ارزی 
ارزیابی کند. محاسبه ســود و زیان بر اساس 
ریال، واقعیت هــای اقتصــادی صندوق را 
تحریف می کند و می تواند تصمیم گیری های 
نادرست را به دنبال داشــته باشد. بنابراین، 
صندوق توسعه ملی به یک نظام حسابرسی 

ویــژه و مســتقل نیــاز دارد که بــر مبنای 
ارزش های واقعی منابع صندوق عمل کند.

ششم: حفظ ارزش واقعی منابع 
صندوق توسعه ملی

یکی از مهم ترین درس هایــی که از تجربه 
حساب ذخیره ارزی گرفته ایم، این است که 
تاخیر در بازپرداخت منابع و کاهش ارزش 
واقعی آنها می تواند به نابودی ســرمایه های 
ملی منجر شــود. منابع صندوق توســعه 
ملی بایــد در موعد مقــرر و به صورت ارزی 
بازپرداخت شــوند. هرگونه تاخیر یا کاهش 
ارزش منابــع، بــه کاهــش تاثیرگذاری 
صندوق در اقتصاد کشور و آسیب به منافع 

ملی منجر خواهد شد.

هفتم: منابع صندوق توسعه ملی 
بخشی از بودجه نیست

منابع صندوق توســعه ملی نبایــد به عنوان 
بخشی از بودجه جاری یا عمرانی کشور مورد 
اســتفاده قرار گیرد. این منابع به نسل های 
آینده تعلق دارد و بایــد به گونه ای مدیریت 
شــود که منافع بلندمدت کشور حفظ شود. 
اســتفاده از منابع صندوق برای تامین مالی 
بخش های بودجــه دولتی، نه تنهــا مغایر با 
فلســفه وجودی صندوق اســت، بلکه آینده 

اقتصادی کشور را نیز به خطر می اندازد.

نتیجه گیری: پایبندی به اصول برای 
حفظ منافع ملی و توسعه پایدار

پایبندی به این هفت اصل راهبردی، مسیر 
موفقیت صندوق توســعه ملــی در ایجاد 
توسعه پایدار و بین نسلی را هموار می کند. 
دغدغه اصلی رئیس صندوق توســعه ملی، 
حفظ و مدیریت منابع ملی به گونه ای است 
که این ثروت ها نه تنها به نفع نســل امروز، 
بلکه به عنوان میراثی برای نسل های آینده 
باقی بماند. صندوق توســعه ملی با حفظ و 
مدیریت صحیح منابع خود، می تواند نقش 
محــوری در ارتقای اقتصاد کشــور و ایجاد 
ثروت برای نسل های آینده ایفا کند. رعایت 
این اصول نه تنها به حفظ سرمایه های ملی 
کمک می کند، بلکــه می تواند اقتصاد ایران 

را در مسیر پایداری و رشد قرار دهد.

مدیرکل نظــارت بر کالاهای اساســی با بیــان اینکه 
قیمت شــیرخام تغییر نکرده اســت، گفت: در ســال 
جدید تاکنون کالاهــای تنظیم بــازار بخش لبنیات 
افزایش قیمت نداشــته و در صــورت افزایش تخلف 
بوده و برخورد می شود.مســعود امرالهــی، مدیرکل 
دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد 

کشاورزی عنوان کرد: در سال جدید تا کنون کالاهای 
تنظیم بازار در حوزه لبنیات افزایش قیمتی نداشته اند.

وی افزود: اگر تولیدکننده ای مبادرت به افزایش قیمت 
کرده باشد تخلف بوده و بازرسان ورود کرده و برخورد 

می شود.
این مســئول دولتی تصریح کرد: ۴ قلم فرآورده لبنی 

که مشــمول قیمت گذاری تنظیم بازار می شوند؛ پنیر 
۴۰۰ گرمی UF، ماست دبه ۲.۵ کیلو گرمی، شیر یک 
لیتری کم چرب و شیر نایلونی ۹۰۰ گرمی است. سایر 
اقلام هم بر اســاس عرضه و تقاضا و بر اســاس فرمولی 
که سازمان حمایت مصرف کننده و تولیدکننده دارد، 
نرخ گذاری می شوند.مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر 

کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی در پاسخ به این 
پرسش که آیا شیر خام درب دامداری ها افزایش قیمت 
داشــته اســت، گفت: تغییری در قیمت شیر خام هم 
نداشته ایم.گفتنی است؛ بر اساس مصوبه سال گذشته 
هر کیلو گرم شیر خام درب دامداری ها به مبلغ ۱۵ هزار 

تومان عرضه می شود.

لبنیات

مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی:قیمت فرآورده های لبنی تنظیم بازار، تغییری نکرده است

وزیر اقتصاد خبر داد

خ ارز نیمایی و بازار را کم می کنیم  فاصله نر
خریدار  وزیر اقتصــاد و دارایی  اعلام کرد: 
در تلاش هستیم نرخ ارز نیمایی را افزایش و 

نرخ ارز بازار آزاد را کاهش دهیم.
 عبدالناصــر همتی در همایــش بانکداری 
اســلامی در جمع خبرنــگاران در رابطه با 
موضوع جاماندگان ســهام عدالت گفت: در 
حال پیگیــری موضوع جاماندگان ســهام 
عدالت هستیم و ان شــاءالله آن را پیگیری 
می کنیم.وزیر اقتصاد و دارایی در خصوص 
بازار ارز نیز تصریح کرد: سیاست ما این است 
که نرخ ارز نیما به بازار آزاد نزدیک شود؛ به 
عبارت دیگر در تلاش هستیم تا نرخ نیمایی 

را افزایش و نرخ بازار آزاد را کاهش دهیم.

به بانکداری اسلامی نزدیک نشدیم
وزیر اقتصــاد گفت: ما نه تنهــا به بانکداری 
اســلامی نزدیک نشــدیم بلکــه حتی از 

بانکداری متعارف نیز دور شدیم.
همتی در مراسم همایش بانکداری اسلامی 
نیز اظهارکــرد: امروز تقریبا چهــار دهه از 
بانکداری اسلامی و تدوین قانون بانکداری 
بدون ربا گذشــته اســت اما ما نــه تنها به 
بانکداری اسلامی نزدیک نشدیم بلکه از آن 
نیز دور شدیم حتی از بانکداری متعارف نیز 

دور شده ایم. 
وی گفت: سیســتم بانکی ما امروز در نظام 
بانکی بیــن المللــی حتی اگــر تحریم ها 
برداشــته شــود و قانون fatf پذیرفته شود 
تازه مشــکل اول سیســتم بانکی ما از نظر 
حسابرســی های بانکی کفایت ســرمایه و 
دارایی ها مشــکلات جدی را تجربه می کند 
که امیدواریم در دولــت چهاردهم بتوانیم 
اصلاحاتــی جــدی در این زمینه داشــته 

باشیم. 

وظیفه اصلی بانک مرکزی کنترل
 و مهار تورم است 

ســکاندار وزارت اقتصاد گفــت: من مثل 

همیشه به اســتقلال بانک مرکزی اعتقاد 
دارم. و بی شــک به عنوان وزیــر اقتصاد از 
اســتقلال کارشناســی بانک مرکزی دفاع 
می کنم با این حــال تاکید من این اســت 
که اســتقلال کارشناســی بانــک مرکزی 
یعنی بانک مرکزی وظیفــه خود را صحیح 
و شایســته انجام دهد و بایــد بپذیریم که 
وزیر اقتصــاد به عنــوان تنها عضو ســتاد 
اقتصادی دولت به مجلس شورای اسلامی 
باید پاسخگو باشــد بنابراین سیاست های 
اقتصادی سیاست های پولی و ارزی و مالی 
حتماً باید با هماهنگی انجام شود و ما کمک 
می کنیم تا این موضوع محقق شود چرا که 
بانک مرکزی مسئول کنترل تورم است و با 
قاطعیت تاکید شده که وظیفه اصلی بانک 
مرکزی کنترل تورم اســت و مــا در وزارت 
اقتصاد کمک می کنیم که بانک مرکزی در 

وظیفه خود موفق باشد. 
همتی افــزود: بحث اصلی مشــکل تورم به 
بحث مشــکل ناتــرازی بودجــه و ناترازی 
بانک ها برمی گردد و تا این مسائل حل نشود 
کنترل تورم ســخت خواهد بود با این حال 
ما وظیفه داریم که حتماً ایــن کار را انجام 

دهیم و برای تحقق آن به نتیجه برسیم. 

سیاست همزمان کنترل نرخ ارز و 
افزایش بهره در تناقض است 

وی در رابطه بــا موضوع اســتقلال بانک 
مرکــزی خاطرنشــان کــرد: اســتقلال 
کارشناســی و تخصصــی بانــک مرکزی 
یعنی سیاســت این بانک به شــکلی باشد 
که بتواند نرخ تورم و مســئله ارز را کنترل 
کند تا اقتصاد کشــور تداوم یافته و تولید 
کشــور با رشــد روبرو شــود. بنابراین ما 
نمی توانیم همزمان هم سیاســت تثبیت 
نرخ ارز را داشته باشــیم و هم سیاست رها 
کردن نرخ بهره را داشــته باشــیم چرا که 
این دو موضوع با یکدیگر در تناقض اســت. 

به عبارت دیگر مــا نمی توانیم در موضوع 
نرخ ارز هم سیاســت تثبیت را پیش ببریم 
و هم سیاســت افزایش نرخ بهــره چرا که 
این دو با یکدیگــر همخوانی ندارد و در این 
شرایط است که تورم ما تداوم پیدا می کند 
و در این شرایط شبکه بانکی نیز نمی تواند 

جوابگوی این مشکل باشد.

استقلال بانک مرکزی باید در راستای 
استقلال در سیاست گذاری باشد 

وزیر اقتصــاد در ادامه در رابطــه با موضوع 
اســتقلال بانــک مرکــزی گفــت: بانک 
مرکزی باید در سیاســت گذاری به صورت 
کارشناســی رفتار کند و و نباید تحت تاثیر 
دستورات و بر اساس گفته ها سیاست ارزی 
و پولی خود را تعیین کنــد. بنابراین زمانی 
که ما از اســتقلال صحبت می کنیم منظور 
به استقلال در سیاســت گذاری و کارهای 

کارشناسی است.
همتی افــزود: نکته دیگری کــه باید به آن 
اشاره داشت این اســت که ما باید اقتصاد را 
پیش بینی پذیر کنیم. درست است که مرکز 
آمار مسئول اصلی ارائه آمار و ارقام در کشور 
است اما بانک مرکزی باید به صورت شفاف 
آمارهای مربوط به رشد اقتصادی و تورم را 
ارائه دهد. بنابراین در بحث پیش بینی پذیر 
کردن اقتصــاد نقش بانک مرکزی بســیار 

مهم است.
موضــوع بعدی مســئله ناتــرازی بانک ها 
هست اســت. واقعیت این است که موضوع 
ناترازی بانک ها در حــال حاضر قابل تداوم 

نیست و باید فکر اساسی به حال آن کرد. 
ما چاره ای نداریــم ه به بعضــی از بانک ها 
رســیدگی کنیــم و بــا ادامه رویــه غلط 
حکمرانی اقتصادی به این شیوه ادامه دهیم 
و به بانک ها به عنوان صندوق هایی که تنها 
وظیفه آنها ارائه تســهیلات تکلیفی است، 

درست نیست.

وی در ادامــه وی در ادامه به موضوع مطرح 
شــده اخیر در رابطه با وام کالا به جای وام 
ازدواج گفت: اخیرا مــن در رابطه با موضوع 
تســهیلات تکلیفی ازدواج پیشنهادی ارائه 
دادم که تنهــا به صورت پیشــنهاد مطرح 
شــد مبنی بر اینکه با توجه بــه صف بالای 
دریافــت وام ازدواج و تاخیر در پرداخت آن 
به علت طولانی شدن صف پرداخت، کسانی 
که قصد دارند از تسهیلات وام ازدواج برای 
خرید کالاها برای تشــکیل زندگی استفاده 
کنند بتوانند به جای منتظر ماندن در صف 
دریافت وام از شــرایط دریافت کالا و لوازم 

برخوردار شوند. 
ســکاندار وزارت اقتصاد با اشاره به موضوع 
دریافــت وام میلیــاردی توســط برخی 
از عضــای هیئــت مدیره ها گفــت: من از 
دریافت وام میلیاردی توسط این افراد دفاع 

نمی کنم.
 این افراد معتقد هســتند که بــرای اینکه 
بتوانند در هیئت مدیره کار کنند باید انگیزه 
داشته باشند به این بهانه وام های میلیاردی 
دریافت می کنند اگــر می توانند کار کنند و 
انگیزه ندارند لطفا به هیئــت مدیره نیایند. 
مگر می شود انگیزه نداشت اما برای هیئت 
مدیره شدن پشت در اتاق من صف بکشند. 
این افراد می توانند مانند دیگر کارمندان از 
تسهیلات کارمندی برخوردار شوند ما حق 
ندارند وام هــای کلان و میلیاردی دریافت 

کنند.

شبکه بانکی با مردم مهربان باشد
همتی خاطرنشــان کــرد: خوشــبختانه 
امــروز در ســتاد اقتصادی هیئــت دولته 
ماهنگی های مناســبی شکل گرفته است و 
و مســائل رفاهی مردم در اولویت قرار دارد. 
بنابراین از سیســتم و شــبکه بانکی تقاضا 
دارم که با مردم مهربان باشــند و برای ارائه 
تسهیلات مدارکی را خواســتار نباشند که 
جامعه احساس کند نتواند از خدمات بانکی 

استفاده کند. 
به عبارت دیگر باید با مردم مدارا کرد اجازه 
داد کــه بتوانند از خدمــات بانکی و رفاهی 

بهره مند شوند. 
وی در پایان ابراز امیــدواری کرد: به تدریج 
شــاهد کاهش مداخلات دولت در اقتصاد 
باشــیم. بانک مرکزی باید در برابر فشارها 

مقاومت کند. 
ما باید جلوی رانت هــا را بگیریم. باید تلاش 
کنیم تــا به تــراز تجاری مثبتی برســیم و 
بتوانیم اقداماتی انجام دهیم که تورم کنترل 
شود تا شــاهد یک اقتصاد پیش بینی پذیر 
باشیم. ما وقتی در نرخ ارز دخالت می کنیم، 
تثبیت نرخ ارز در شرایط تورم ۴۰ درصدی 
یعنی لطمه وارد شــدن به صادرات، و روی 
آوردن به بانک مرکزی برای اضافه برداشت، 
چاپ پول و نهایتا تداوم تورم و این دور باطل 
باید توســط خود بانک مرکزی از بین رود و 
من در وزارت اقتصاد از این موضوع حمایت 

می کنم.
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سازمان تامین اجتماعی فردا
علی حیدری، کارشــناس رفاه و تامین اجتماعی  بطور کلی جهان 
و همه پدیده ها ،  گذشــته و آینده ای  دارد که زمان حال  در مقابل آنها 
یک چشم برهم زدن بحســاب می آید. هر پدیده ای در جهان از جمله 
ســازمان ها ، در هر مقطع تاریخی دچار وزن و ســنگینی گذشته  ای 
هستند که سپری شــده و فشار و تنگنایی که در شــرایط  حال  گرفتار 
آن هســتند و تمایلات و کششهایی که نســبت به آینده  های محتمل 
پیش روی خود دارند. و ســازمان های هوشمند ســازمانهایی هستند 
که با درس گرفتن از گذشــته و رهانیدن خــود از تنگناهای موجود به 
آینده آمایی بپردازند یعنی یا آینده مطلوب خود را بســازند و یا خود را 
برای آینده های محتمل و محتوم پیش رو مهیا و آماده سازند و سازمان 
تامین اجتماعی نیز از این قاعده مستثنی نیســت و برای اینکار باید به 
رصد و اثرســنجی روند ها و ابرروندها بر کارکردهای ســازمان تامین 

اجتماعی پرداخت و هوشمندانه خود را مهیای آینده ساخت .

مولفه های تاثیرگذاربرسازمان تامین اجتماعی
بی شــک ســازمان تامین اجتماعی تحت تاثیر مولفه ها و متغیر های 
خــرد و کلان اقتصــادی ، اجتماعــی ، فرهنگی ،سیاســی ، امنیتی ، 
جمعیتی،حکمرانــی و مدیریتی ، علم و فناوری و زیســت محیطی در 
عرصه هــای محلی ، ملی ، منطقــه ای و بین المللی و در ســطوح فرد، 
خانواده ، سازمان ، بنگاه و دســتگاه اجرایی قرار داشته و خواهد داشت 
که هر کدام از این مولفه ها و متغیرها تاثیر و تاثراتی برسازمان میگذارند 
ویا از او  می پذیرند . برای پایدارسازی سازمان تامین اجتماعی و آینده 
سازی یا آینده آمایی ســازمان ، رصد متغیرها و مولفه های تاثیر گذار 
بر تعادل منابع ومصــارف  ،  تنظیم ورودی ها و خروجــی ها ، پایداری 
مالی  ، کارآمدی ) کارایی ، اثربخشی ، بهره وری ( ، حکمرانی و مدیریت  
)استقلال مالی و اداری و شخصیت مستقل حقوقی و چندجانبه گرایی 
واقعی ( و تلاش برای مواجهه فعال و از پیش اندیشیده شده با متغیرها 
و مولفه های نامساعد از اهمیت بســیار بالایی برخوردار است .سازمان 
تامین اجتماعی علاوه بر دارا بودن حوزه های عمومی و مشــترک همه 
ســازمانها ، دارای ســه حوزه موضوعی وتخصصی  بیمه ای ، درمان و 
سرمایه گذاری می باشد و تاثیر و تاثرات متغیرها و مولفه های مختلف 
بر هریک از این سه قلمرو متفاوت است )یعنی امکان دارد یک فناوری 
بر حوزه بیمه ای اثر منفی بگذارد ولی اگر سازمان هوشمندانه عمل کند 
همین فناوری در حوزه سرمایه گذاری ویا درمان دارای اثر مثبت باشد 

وبالعکس (
برخی روندها و ابر روندهای ملی ، منطقــه ای و جهانی و تاثیر وتاثرات 
آنها بر ســازمان تامین اجتماعی عبارتند از فناوری های نوظهور نظیر 
هوش مصنوعی ، اینترنت اشیاء ، بلاکچین، رباتها ، خود ران ها ، پیمان 
های منطقه ای ) شــانگهای ، بریکس و...( و پیمان هــای راهبردی با 
برخی کشــورها ، کریدورهای جهانی و نقش و جایــگاه ایران در آنها ، 
جمعیت و تغییرات آن اعم از ســالمندی و جوانی ، چگالی جنســیتی 
نیروی کار، مهاجرت ) از ایــران و به ایــران ( ، جابجایی جمعیت بین 
مناطق ایران )شهرهای ساحلی جدید ( و افزایش شهر نشینی ، اقلیم ، 
آب و محیط زیســت ) مناطق خالی از سکنه ، تغییر الگوی کشاورزی و 
صنعتی متاثر از شــرایط اقلیمی ، خانواده )سن و میزان ازدواج و طلاق 
، فرزند آوری ،ســبک زندگی ، کیفیت زندگی ( ، اقتصاد از منظر نوع) 
کم تمــاس ، دلیوری ، دیجیتــال ، پنهان ، غیر رســمی و زیر زمینی ، 
دانش بنیــان ، عدالت محور ، درون زا و برون نگــر( و از نظر متغیرهای 
عمومی نظیر نرخ رشد ، نرخ مشارکت ، ضریب جینی ، شاخص فلاکت 
) بیکاری و تــورم ( ،انرژی و حاملهای آن و نقش و ســهم آن در اقتصاد 
کشــور ، نســلهای زد  یا زومرها و ایگرگ  یا متولدیــن اواخر دهه ۹۰ 
میلادی به بعد و رویکردها و ســبک زندگی آنها ) خانه والدین نشــین 
، تصمیم گیری برای تحصیل، شــغل ، خرید و ســرمایه گذاری تحت 
تاثیر فضای مجازی ( ، نســل نیت   )فردی که نــه درس می خواند ، نه 
شاغل اســت و نه مهارت می آموزد ( یا بیکاران ارادی وابسته به والدین 
ویا امیدوار به کســب درآمد از روش هایی غیر از اشــتغال و راه اندازی 
کسب وکار و یا بهره مندی از ارث ، انتقالات مشروط و مستمری والدین 
و یا در اندیشــه مهاجرت به خارج ، آزادکاران یا فریلنســر ها که در اثر 
فناوریهای نوظهور ) نیروی کار مجــازی ،دورکاری ، انجام کار بصورت 
ریموت ، کار در پلتفرم ها واپلیکیشــن ها ( ویا در اثــر تغییر نوع تولید 
) تولید بدون کارخانه یا تولیــد انبوه در کلبه ، تولیــد ماژولار و قطعه 
کاری ( شکل گرفته اند ، ظهور رقبای سازمان تامین اجتماعی ) علاوه 
بر صندوق آینده ساز و روســتائیان ( در قالب فعالیت شرکتهای بیمه 
تجاری و صندوقهای سرمایه گذاری تکمیلی بازنشستگی که در غیاب 
نظام چندلایه تامین اجتماعی و سطح بندی و لایه بندی فعالیت خود 

را آغاز کرده اند.
تغییر چگالی ســنی جمعیت : ســالمندی جمعیت و افزایش ســهم 
ســالمندان در ترکیب جمعیتی کشــورها و افزایش امیــد به زندگی، 
چنانچه با اعمال اصلاحات پارامتریک همراه نباشــد و رابطه منطقی و 
علمی بین حداقل سن لازم برای بازنشســتگی با امید به زندگی برقرار 
نگردد ، منجر به کاهش نرخ مشــارکت اقتصادی کاهش نرخ جمعیت 

فعال و ناترازی صندوقهای بازنشستگی می شود.

تغییر چگالی جنسیتی بازار کار
 با توجه به حضور پررنگ زنــان در تحصیلات عالیه و بــه تبع آن بالا 
رفتن نقش و مشــارکت زنان در محیط کار و اشــتغال کشور بایستی 
نســبت به تطبیق قوانین و مقــررات مربوط به بیمه شــدگان تبعی 
اقدام گردد.از طرفی با توجه به قوانیــن حمایتی خاص زنان در زمینه 
مرخصی زایمان و بازنشســتگی های پیش از موعــد و...چنانچه این 
امر از ســوی دولت تامین مالی نگردد منجر به ناتــرازی صندوقهای 

بازنشستگی می شود.

تغییر چگالی تحصیلی و مهارتی بازار کار
 با توجه به تغییرات تکنولوژیکی و تغییرات پربســامد و متواتر در حوزه 
فناوری های نوظهور و تخصصی شــدن و حرفه ای شــدن فعالیت ها و 
شکل گیری فضای کسب و کار مجازی ،ســهم نیروهای تحصیلکرده و 
ماهر در بازار کار نسبت به نیروی کار ساده افزایش یافته است فلذا نظام 
تنظیم روابط کار و تشکلهای کارگری و نظام بیمه ای بایستی خود را با 

مطالبات این قشر سازگار سازند.

تغییر چگالی نوع صنعت بازار ها
با توجه بــه حرکت عمومی از ســمت صنایع بزرگ مقیاس به ســمت 
صنایع متوسط و کوچک و افزایش سهم حوزه خدمات نسبت به حوزه 
صنعت ، بایستی در ساختارها و سازوکارهای بیمه ای انعطاف لازم برای 
پوشش صنایع کوچک و خدماتی ایجاد گردد تا بتواند کلیه فعالیت های 
مبتنی بر کارســپاری و کار پذیری را رصد و از تنظیــم صحیح روابط 
کار و رعایت حقوق بنیادین نیروی کار از جمله داشــتن پوشش بیمه 

اجتماعی اطمینان لازم حاصل گردد.

تغییر چگالی نوع نیروی کار
شکل گیری فناوریها ،اقتصاد ها و بنگاه های نوظهور نظیر استارت آپ ها 
، دانش بنیان ها ، فضای کار اشتراکی، مشاغل خرد و خانگی تولید انبوه 
در کلبه یا تولید بدون کارخانه و به ویژه دو فضایی شدن جامعه و محیط 
کسب و کار، باعث شکل گیری طبقه وســیعی از آزادکاران شده است 
که ابزار های ســنتی تنظیم روابط کار و تامین اجتماعی برای رصد آنها 

کفایت و مطابقت لازم را ندارد.
ادامه در صفحه 5

یادداشت

 معاون رئیــس جمهــور و رئیس ســازمان حفاظت 
محیط زیست با بیان اینکه زمان بذل و بخشش از منابع 
طبیعی کشور سپری شده اســت، گفت: شناخت و به 
رســمیت شــناختن ابَرَچالش های محیط زیستی در 
مواجهه با وضعیت بحرانی و شــکننده محیط زیست 

کشور اهمیت دارد.
شــینا انصاری در آیین تکریم و معارفه رئیس قدیم و 
جدید ســازمان حفاظت محیط زیســت که با حضور 
محمدرضا عارف معــاون اول رئیس جمهــور در این 
ســازمان برگزار شــد، افزود: در زمینه ابَرَچالش ها و 
یافتن راه حل برای عبور از آنها نیازمند درک مشترک 

از آنها هستیم.
وی با اشاره برخی از ابَرَچالش های حوزه محیط زیست 
اظهار داشت: ناترازی در بحث انرژی و آب یکی از موارد 
اســت که می دانیم رفع آن با روش های مرسوم فعلی 
امکان پذیر نیست و باید از ابعاد مختلف به ابن ناترازی 

بپردازیم و نــگاه اجتماعی بــه این موضوع 
داشته باشیم.

انصاری تاکید کــرد: قطعاً بدون شــناخت 
دلایل و بدون هماهنگی بین بخشــی عبور 
از ابَرَچالش ها ممکن نیســت بلکه حل آنها 
از طریق گفتمان و خط مشــی دولت ممکن 

خواهد بود.
وی به فرونشســت زمین به عنوان یکــی دیگر از این 
ابَرَچالش ها اشــاره کرد و گفت: ۳۸۰ شــهر و ۹ هزار و 
۲۰۰ روستا در کشور در معرض فرونشست زمین قرار 
دارند به طوری که نرخ فرونشســت در ۱۸ استان ۱۰ 

سانتیمتر در سال گزارش شده است.
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: بر اســاس این آمار، 
۱۸۵ هزار کیلومتــر مربع یعنی معــادل ۱۱ درصد از 

خاک کشور در معرض فرونشست است.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست به تنوع اقلیمی 

ایران اشــاره کرد و گفت: ایــران از ۴۲ نوع 
تالاب در دنیا ۴۱ نوع تالاب را داراســت اما به 
علت مدیریت نادرست و تامین نشده حقابه 
آنها، بیش از ۵ میلیون هکتار از وسعت تالاب 
ها یعنی ۴۳ درصد از مســاحت تالاب ها به 

کانون های گرد و غبار تبدیل شده اند.
انصاری تاکید کرد: باید بپذیریم برای حفظ 
محیط  زیست ســرزمین ایران فرصتی برای آزمون و 
خطا نداریم؛ زمان بذل و بخشش از منابع طبیعی کشور 
سپری شده است ، باید شــرایط محیط زیست کشور را 

عمیق درک کنیم.
وی افزود: اگر بر سر سیاســت های ابلاغی مقام معظم 
رهبری در زمینه محیط زیســت توافق صورت نگیرد، 
همه شکســت خواهیم خــورد؛ باید نــگاه و رویکرد 
واقع گرایانه به توســعه داشــته باشــیم و متناسب با 
محدودیت های اقلیمی و توان ســرزمینی پیش رویم، 

در این مســیر می توان گفتمان اقلیمی دولت را ایجاد 
کرد.وی تاکید کرد: ســازمان حفاظت محیط زیست 
به عنوان یک نهاد مســئول حفظ محیط زیست کشور 
نیازمند نگاهی دیگرگونه اســت نگاه به ناترازی جدی 
میان منابع ســازمان در مقابل انتظارات آرمانی که از 
آن می رود، باید جدی گرفته شود که جلوگیری از این 

روند با تقویت اقتدار این دستگاه میسر خواهد بود.
انصاری با بیان اینکــه این ســازمان ۱۵۲ محیط بان 
شــهید را برای حفاظت از محیط زیست تقدیم کرده 
اســت، گفت: البته بــرای حل مســائل و چالش های 
انباشته شده انتظار معجزه نیســت و باید بتوانیم نگاه 

محیط زیستی را در اعضای دولت داشته باشیم.
وی تاکید کرد: برای بهبود وضعیت محیط زیســت و 
ارتقا جایگاه این ســازمان و بهبود معیشت و شناسایی 
شایســتگی ها تمام تلاشــم را خواهم کرد و از شــما 

همکاران خوبم هم انتظار همکاری صادقانه دارم.

محیط زیست

خریدار   رییس شــورای اســلامی شهر 
تهران گفــت: از شــهرداری پایتخت نامه  
و درخواســتی درباره فرصــت دادن برای 
جایگزینی کارگران ایرانی به جای کارگران 
اتباع در بخش های خدماتی و پســماند به 

شورا نرسیده است.
مهدی چمران در حاشیه دویست و شصت 
و یکمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران 
در جمع خبرنگاران همچنین افزود: حتما 
فعالیت کارگران اتباع خارجی در شهرداری 
بایــد قانونی باشــد و اگــر یــک پیمانکار 
غیرقانونی فعالیت  می کند، باید با او برخورد 

شود تا روند را قانونی دنبال کند.
رییس شورای اسلامی شــهر تهران با بیان 
اینکه عوارض سالیانه ای برای اتباع در نظر 
گرفته شده که اداره کل اتباع بیگانه باید این 
رقم را دریافت کند، اظهار کرد: این عوارض 
باید در تمام شــهرها هماهنگ باشد اما به 
خوبی اجرا نمی شود. باید هماهنگی صورت 

بگیرد که این روند اصلاح شود.
چمران با بیان اینکه مردم در زمینه اســناد 
مشکلاتی داشــتند که از دفترداران دعوت 
کردیم تا گزارشــی از اقدامات ارائه دهند، 
ادامه داد: چند گزارش حسابرسی و پرونده 
باغات هم در جلسه امروز قرائت خواهد شد.

 اتخاذ تدابیر برای کاهش
 ترافیک مهر ماه

رییس شورای اسلامی شــهر تهران با بیان 
اینکه اگر مهر فرا برســد و باران هم ببارد و 
اتفاقی هم بیفتد ترافیک تهــران غیرقابل 
تحمــل خواهد شــد، افــزود: تلاش های 

هماهنگی باید شکل بگیرد تا اتفاقی بیفتد.
وی تاکید کــرد: حمل و نقــل عمومی یک 
مساله بغرنج است و در جلسه آینده دعوت 
خواهیم کرد که شهرداری گزارشی در این 
خصوص ارائه دهد اما به هرشکل با گشایش 
مدارس ترافیک افزایش خواهد یافت و باید 

تلاش کرد که اندکی از آن کاسته شود.
چمران ادامه داد: آلودگی هوا هنوز شــروع 
نشــده و از چند روز آینده با شــروع فصل 
ســرما، آلودگی هوا و مشــکلات تنفسی را 
شــاهد خواهیم بود. راه حل آن اســتفاده 
از وسایل نقلیه پاک و وســایل حمل و نقل 

عمومی اســت. یک اتوبوس برقــی دو برابر 
اتوبوس دیزلی قیمت دارد اما می تواند برای 

جان انسان ها مفید باشد.

 مشکل ایجاد شده برای شاغلان
 در بهشت زهرا صنفی بود

وی با بیان اینکه مسایل داخلی و حقوقی در 
بهشــت زهرا)س( وجود داشت که منجر به 
توقف کوتاه مدت فعالیت شاغلان این بخش 
شــد، اضافه کرد: این اتفاق دلچســب نبود 
ولی موضوع از این قرار بود که می بایســت 
برای سفر رفتن به کارمندان کمک می شد 

که آنها گفته بودند، نقدی پرداخت شود لذا 
اختلافی سر این موضوع ایجاد شده بود که 
حل و فصل شد.رییس شورای اسلامی شهر 
تهران درباره مطالبات صنفی غسالان از رفع 
مشکل این قشر خبر داد و یادآور شد: البته 
حرکت غســالان و توقف در انجــام وظیفه 
مربوط به رفاهیات آنــان بود که تدابیر لازم 

در این خصوص اندایشده شد.

شهرداری حدود سه دهه 
در مسکن سازی فعال است

وی با اعلام اینکه بیــش از آنچه در مجلس 

تصویب شــده در بخــش مســکن اقدام 
کردیــم و از ســال ۸۳ در بافت فرســوده 
عوارض دریافت نمی شــود، گفــت: امروز 
هم بیشترین پروانه در بافت فرسوده صادر 
می شــود اما این کافی نیست و کمتر معطل 
کردن مردم در صدور پروانه اهمیت دارد که 
ما تلاش کردیم اما هنوز بــه نتیجه خاصی 

نرسیده ایم.

 اصراری بر حضور شهردار 
در شورا نیست

چمران با بیان اینکه سوده نجفی عضو شورا 
گفته که اصراری ندارد که شــهردار به شورا 
بیاید، تاکید کرد: مراحل ســوال طی نشده 
بود و باید انجام می شــد ما مساله ای نداریم 

که از شهردار دعوت کنیم که پاسخ دهند.
به گفتــه وی، ســوال او منتفی نشــده و 
شــهردار پاســخ کتبی خواهــد داد و اگر 
شــرایط و وقت اجازه داد دعــوت خواهیم 
کرد که موضوع در صحن شورا مورد بحث و 

بررسی قرار گیرد.
رییس شورای اسلامی شــهر تهران افزود: 
روال قانونی این اســت که تذکر داده شود تا 
پاسخ بدهند و اگر پاســخ داده نشد، سوال 
مطرح خواهد شد. فرد سوال کننده اصراری 
بر حضور شهردار نداشت. اما اینکه گفته اند 
اگر به ســوال جواب داده نشود تا استیضاح 
پیش خواهند رفت دست خودشان است و 

صلاح مملکت خویش خسروان دانند.
وی افزود: ما دو پروژه یادگار امام و شــهید 
شوشتری را بازدید کرده و تاکید کردیم که 

خبرنگاران هم از این پروژه ها بازدید کنند.

خریدار  معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استاندار تهران وضعیت اصلاح قیمت نان در 
این استان را تشریح کرد. محمد علیمهری 
اظهار کرد: اســتان تهران هم مثل ســایر 
اســتان ها اصلاح قیمتی را در حــوزه نان 

داشته است.

ضرورت اجرای اصلاح قیمت نان در 
استان تهران

علیمهــری در خصوص ضــرورت اجرای 
اصلاح قیمت نــان گفت: اگر بــه نانوایی ها 
به عنوان یک واحد صنفــی، نگاه اقتصادی 
داشته باشیم، ضرورت این اصلاح قیمت را 
در می یابیم، چرا کــه آخرین اصلاح قیمت 
در حوزه نان، شــهریور ۱۴۰۰ بوده و از آن 
ســه ســال می گذرد و با توجه به تورم، طی 
این مدت برای کاهش فشــار به نانوایان به 
صورت مــداوم کمک هزینــه ۴۰ درصد به 
صورت روزانه بــه همه نانواهــا پرداخت و 

متوقف هم نشده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار 
تهران با بیــان اینکه آرد و نــان از دو جهت 
مهم است افزود: نان قوت غالب مردم است 
و بیشــترین مصــرف در را در ســبد خرید 
مردم به خــود اختصــاص داده و از طرفی 
هم یارانه ای دولت در ایــن حوزه پرداخت 
می کند، خرید تضمینــی گندم را داریم که 
بیــش از ۱۲ میلیون تن گنــدم خریداری 
شده است.وی در پاســخ به این سوال که آیا 
قیمت خرید تضمینی گنــدم هم افزایش 
پیدا کرده اســت، عنوان کرد: بله امســال 
۱۷ هزار و ۵۰۰ شده، ســال قبل ۱۵ و ۵۰۰ 
بود که تا کنون نزدیک بــه ۱۲ میلیون تن 
خریداری شــده، یعنی دولت بیش از ۲۰۰ 
هزار میلیارد تومــان در این حــوزه یارانه 
پرداخت می کند که قوت غالب مردم حفظ 
شــود تا افزایــش و اصلاح قیمــت زیادی 

نداشته باشیم.
معاون اســتاندار تهران با بیان اینکه استان 
تهران حــدود ۱۰ هزار واحــد نانوایی دارد 

کــه اصــلاح قیمت بــرای دســتگاه های 
کارتخــوان اعمــال شــده و تعــداد کمی 
هم که مشکل داشــتند ایراد در نرم افزار و 
خاموش و روشن کردن دســتگاه بوده و در 
شهرستان های اســتان نیز با کمی اختلاف 
اعمال شده و امیدوار هستیم نان با کیفیت 
در اختیار مردم قــرار بگیرد.علیمهری بیان 
کرد: قیمت ها در اســتان ها و وزارت کشور و 
در کارگروه آرد و نان تعیین شده که در این 
کارگروه اتحادیه ها حضور دارند و قیمت ها 
چکش کاری شده اند و مجبور هستیم برای 
شــهر تهران یک قیمت متوســط را در نظر 

بگیریم که اجحافی صورت نگیرد.

تدابیر رفع معضلات حوزه نان کنجدی
 در استان تهران

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار 
تهران با اشــاره به وجود مشــکل در حوزه 
نان های کنجدی که در برخــی موارد وزن 
آنها متفاوت بــود، افزود: در ایــن زمینه با 
تدبیــر »نانینو« مقرر شــد بــرای کنجد 
وزن قــرار بدهند که مــورد موافقت وزارت 
کشور و اســتان ها واقع شــد، به این ترتیب 
که یــک وزن واحدی را که ۱۰ گرم اســت، 
قرار دادند که ۳ تا ۱۰ واحــد هم می توانند 
به هر نان اضافه کنند یعنــی ۳۰ گرم به هر 
نان به درخواســت مشــتری اضافه شود و 
دیگر اجباری در فــروش نانواها نمی توانند 
داشــته باشــند که حتماً باید نان کنجدی 
ببرند، اصل این اســت که نان ســاده باشد 
مگر اینکه مشتری درخواست داشته باشد 
که این کنجد بــه آن اضافه شــود و در این 
راســتا برنامه ای داریم که بســته های ۱۰ 
گرمی داشته باشــند و این قابل رصد است 
و قرار نیســت روی کنجد ســودی بگیرند، 
چرا که وقتی توناژ خرید می کنند، حتماً در 
خریدشان ســود دارند و اصل سودشان در 

نان با قیمت های که اعلام شده است.
وی در ادامه در پاســخ به این ســوال که در 
حال حاضر قیمت های کف بازار فقط قانونی 

شده است گفت: یک بخشی واقعاً همینطور 
اســت و ما از چنــد وقت پیــش پیگیر این 
افزایش قیمت هســتیم، به دلیل اتفاقاتی 
که ماه های اخیــر رخ داد، موضوع طولانی 
شد و به علت مشکلات و شــرایط کشور به 
درازا کشید و باعث شــد قیمت ها به صورت 
غیر رسمی در نانوایی ها اعمال شود، دو سه 
نان بودند کــه قیمت های قدیــم را رعایت 

می کردند که آنها هم تخلفاتی داشتند.

تشدید بازرسی از نانوایی ها 
علیمهری با بیان اینکــه در حوزه تخلفات 
نان بازرســی های جدیدی شروع می شود، 
افــزود: در حــوزه بازرســی ها، بــرای هر 
منطقــه تهران، یــک اکیپ بازرســی و در 
شهرستان های اســتان هم هر شهرستان 
یک اکیپ بازرسی جداگانه برای نانوایی ها 
در نظر گرفته خواهد شد و طی یکی دو هفته 
اول تمام نانوایی های اســتان تهــران باید 
حداقل یکبــار بازرســی و هرگونه تخلفی 
داشته باشند، به شــدیدترین نحو برخورد 

می شود.
وی بــا اشــاره به برخــط بودن سیســتم 
نانوایی هــا عنــوان کــرد: از مــاه آینده ما 
ویرایشی نخواهیم داشت، هر اتفاقی که در 
ســامانه »نانینو« می افتد، کارنامه نانوایان 
است به این شــکل که اگر نانوایان تخلفی 
را انجام داده باشــند تقریباً یک ماه دیگر در 
کارنامه خود را نشــان می دهد و مشکلاتی 

مثل کم فروشــی، گرانفروشــی و فروش 
اجبــاری در این یــک ماه رصد می شــود، 
قبلًا نیز برای مدیریت اوضــاع نانوایی های 
متخلف در اســتان تهران، توســط سامانه 
»نانینو« ســهمیه آرد نانوا کسر می شد و در 
بســیاری موارد هم به دلیل وضع اقتصادی 
از برخــی تخلفات چشــم پوشــی صورت 
می گرفت ولی از ماه آینده، یعنی یک ماه که 
از این تاریخ بگذرد، دیگر هیچ ویرایشی در 

سهمیه آرد نانوایان نخواهیم داشت.
معاون اســتاندار تهران گفت: نانواها اگر کم 
فروشی داشته باشند، در کارنامه آنها توسط 
ســامانه رصد و مشخص می شــود، به این 
صورت که کار را دقیق سامانه رصد می کند 
و هر دهه سامانه پیشنهاد آردی می دهد که 
مثلًا ایشــان یک تن آرد داشته ولی سه تن 
آرد فروخته، یعنی سه برابر آن نان فروخته 
است، پس هر یک نان سه نان شده و تخلف 
صورت گرفته و به همان نسبت آرد آن کسر 
می شود و کسی که سه برابر تخلف کرده آرد 
آن صفر و کلًا باید نانوایــی را تعطیل کند، 
یعنی هر کاری که در نانوایی شأن می کنند 
در سامانه رصد می شود و آن الگوریتم هایی 
که در سامانه است، براســاس آنها تصمیم 
گیری می شــود که تخلف کــرده اند و باید 
سهمیه آردشان کسر شــود و اگر تخلفات 
شأن زیاد باشد، مراجعه حضوری، لغو جواز 
و پلمب و شــدیدترین جریمه ها در انتظار 
آنان اســت، چون واقعاً از این به بعد تخلفی 

از جانب ما پذیرفته نیست.

اضافه شدن یک میلیون نفر از اتباع
 به استان تهران

علیمهری بیان کرد: از سال ۱۴۰۱ تا کنون 
سهمیه آرد اســتان تهران تغییری نداشته، 
یعنی اضافه نشــده، طی این دو ســال فقط 
بیش از یک میلیون اتباع به اســتان تهران 
اضافه و حــدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ هــزار نفر هم 
مهاجرت به اســتان تهران داشته ایم، یعنی 
سالی حدود ۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار نفر به استان 

تهران اضافه و هیچ گندم جدیدی تخصیص 
پیدا نکرده و با »نانینو« از صرفه جویی هایی 
که از تخلفات این نانواها و آردفروشی هایی 
که در حوزه قاچاق آرد داشــتند، توانســته 
ایم بیــش از ۳۰۰ نانوایی جدید در اســتان 
تهران تأســیس کنیم، بدون ایــن که هیچ 
آرد جدیدی بگیریم.وی عنــوان کرد: باید 
اعلام کنیم که از ۱۴۰۱ تا ۱۴۰۳ مصرف آرد 
استان تهران هیچ تغییری نکرده، ثابت بوده 
و حدود هفت تا هشــت درصد نانوایی های 

استان را هم اضافه کرده ایم.

مردم انتقادات را در »نظر« ثبت کنند
معاون اســتاندار تهران گفت: عدد اعلامی 
در کارگروه آرد و نان اســتان، وزارت کشور 
و تنظیم بازار مصوب شــده و این دیگر مالی 
اســت، باید هم اجرا شــود، چــون مصوبه 
کارگروه اســتان اســت، ما پای این مصوبه 
هســتیم و ایــن را از طریق بازرســان مان 
هم پیگیری می کنیم که مشــکلی در این 
موضوع بــه وجــود نیاید، تخلفــات را هم 
حتماً به شدت رسیدگی می کنیم و سامانه 
»نظر« هــم وجــود دارد که مــردم از این 
ســامانه می توانند درباره تک تک نانوایی ها 
نظر دهنــد و در آن جــا دیگر گزارشــات 
خودشــان را هم می توانند ببیند که از کجا 
نان خریده اند، چقدر حســاب شــده یا چه 
اتفاقاتی افتاده و می توانند نظر خود را اعلام 
کنند.علیمهری بیان کرد: در نانوایی ها، این 
هم اضافه شده به دستگاه کارتخوان که یک 
نفر با یــک کارت ملی، یعنی با یک شــماره 
ملی از کارتش بیش از دو تا ســه بار استفاده 
کند، دســتگاه یک اخطاری را می دهد که 
نانوا بداند ایشان مثلًا دفعه چهارم است که 
می آید نان بخرد و حتماً مشکلی وجود دارد 
که این موضوع در تعدادی از شهرســتان ها 
وجــود دارد که ایــن محدودیــت را کمتر 
گذاشــته ایم، ولی در بعضی شــهرها این 
محدودیت فقط برای تخلف ممکن اســت 

استفاده شود.

انصاری: زمان بذل و بخشش از منابع طبیعی کشور سپری شده است
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سازمان تامین اجتماعی فردا
ادامه از صفحه4

مهاجرت نیروی کار
مهاجرت نیروی کار به خارج از کشور در فضای واقعی و به صورت فیزیکی 
و یا به صورت مجازی )اســتقرار در ایران و کارپذیری از خارج و دریافت 
مزایا در فضای مجازی از طریق رمز ارزهــا( منجر به کاهش ورودی های 
بخش بیمــه اجتماعی می شــود و در آینده می تواند منجــر به افزایش 
ورودی های بخش حمایتی )به ویــژه در مواقعی که افــراد موصوف به 

سالمندی رسیده و یا دچار بیماری و حادثه میشوند( خواهد شد.

عدم ساماندهی نیروی کار خارجی
حضور نیــروی کار غیرمجاز خارجــی و فقدان ســاماندهی و راهبری 
هوشــمند و هدفمند آنان و عــدم اجرای دیپلماســی اجتماعی) عدم 
شمول پوشــش بیمه های اجتماعی به افراد خارجی شاغل و یا ساکن 
در ایران( باعث میشــود که این افراد به عنوان نیروهای ارزان قیمت بر 
روی فرصت های شغلی جوانان ایرانی قرار گیرند و یا محملی برای فرار 
بیمه  شوند و تداوم  این امر ورودی های صندوق های بیمه گر اجتماعی 

را کاهش میدهد.

دو فضایی شدن محیط کسب و کار
شــکل گیری فضای مجازی و دو فضایی شــدن محیط کسب و کار و 
بازار اشتغال ایران) هوشمند ســازی، دیجیتالی شدن، اینترنتی شدن 
و الکترونیکی شــدن فعالیت ها( بخش قابل توجهی از اقتصاد کشور و 
تبادلات اقتصادی را از دسترس ساز و کارهای سنتی فعلی قوانین کار و 
تامین اجتماعی خارج ساخته اســت و بایستی هرچه سریعتر نسبت به 
روزآمدسازی ابزارها و ســازوکارهای پیمایشی و نظارتی و یا حرکت به 

سمت نظام بیمه ای مالیات محور )بوریجی( در سطح پایه اقدام نمود.

نظام تنظیم گری
فقدان ســازوکار یا نظام یا نهــاد تنظیم گری تامیــن اجتماعی باعث 
بسط و تعمیق مداخلات غیر بیمه ای و تحمیل سرریزهای حمایتی به 
ســازمان ها و صندوق های بیمه گر اجتماعی شده است و شکل گیری 
این ســازوکار به صورت حرفه ای، مستقل و فرابخشــی می تواند مانع 
از این مداخلات و تحمیلات حمایتی شــده و باعث پایدارسازی مالی 

سازمان ها و صندوق های بیمه گر اجتماعی گردد.

نظام جامع فراگیر و چندلایه تامین اجتماعی
 فقدان نظام جامع، فراگیر و چندلایه تامین اجتماعی و عدم لایه بندی 
پوشش ها )امدادی، حمایتی و بیمه ای( و عدم سطح بندی خدمات لایه 
بیمه ای )پایه ،مازاد و تکمیلی( می تواند منجر به تحمیل ســرریز های 
حمایتی به نظام بیمه ای و عدم دسترســی عادلانه به خدمات و پوشش 
ها و عدم بهره مندی عادلانه از منابع عمومی گردد و میل به اشــتغال و 
بیمه پردازی را کاهش داده و ناترازی بیمه گران اجتماعی را بیشتر کند.

سیالیت نیروی کار)در فضای واقعی و مجازی (
تنوع و تکثــر انعطاف پذیری بــازار کار و اشــتغال از نظر نــوع رابطه 
اســتخدامی ،نحوه بکارگیــری زمان انجــام فعالیــت و ارائه خدمت 
، محل انجــام کار و ارائه خدمــت و به طور کلی ســیالیت نیروی کار با 
توجه به فناوری های نوظهور و ساز و کارهای نوین همکاری متقابل بین 
کارپذیران و کار سپاران مستلزم ایجاد ســیالیت در تنظیم روابط کار و 
سازوکارهای تامین اجتماعی می باشد و پیش نیاز این امر شکل گیری 
نظام چند لایه تامین اجتماعی با تضمین و تامین ســطح پایه پوشش 
های امدادی، حمایتی و بیمه ای از ســوی دولت بر اساس آزمون وسع 
میباشد تا نیروی کار ساده نســبت به تامین پوشش حداقلی اطمینان 
لازم را داشــته باشــد و نیروی کار ماهر و تحصیل کرده نیــز بتواند در 
ســطوح بالاتر لایه بیمه ای از خدمات و پوشــش های مورد نظر خود 
با مشــارکت مالی ذینفع و کارفرما بهره مند گــردد ضمن اینکه هزینه 

تبادلات اقتصادی کاهش یابد.

نتیجه:
نتیجه آنکه ، آیا هنوز مــی توان با تعاریف قدیمــی از کارگاه ، کارفرما ، 
کارگر ، واگذارنده کار و مقاطعه کار یا پیمانکار به احراز رابطه مزدبگیری 
پرداخت ؟آیا هنوز می توان با ابزارهای ســنتی نظیر بازرسی از کارگاه 
رسمی و حسابرســی از دفاتر قانونی به تعمیم و گسترش بیمه پرداخت 
و یا در زمینه احراز شــمول بیمه و کسر کســور بیمه ای و تحصیل حق 
بیمه پیمان اقدام نمود ؟آیا هنوز می توان به ذیحسابی ها و مدیران مالی 
واگذارندگان کار ) کارفرمایان ( و دفاتر مالی رسمی آنها برای شناسایی، 
احراز، تحصیل منابع بیمه ای اتکاء نمود ؟آیا هنوز بایســتی بر مواضع 
عدم پذیرش اعطای پوشــش بیمه ای به صاحبان مشاغل غیر رسمی ، 
دارندگان مزد یا درآمد کمتر از حداقل دســتمزد ،عدم پذیرش اعطای 
پوشــش بیمه ای به مهاجرین و پناهندگان ونظایر آن اصرار و پافشاری 
کنیم ؟آیا هنوز برای شناســایی و احراز کارگاه بایســتی آنرا موکول به 
پایانکار شــهرداری، جواز کار، پروانه صنفی، مجــوز فعالیت و ... نمود 
وعلیرغم اینکه بسیاری از حرف و صنوف مجوز کار درمنزل گرفته اند ،  
کماکان منزل مسکونی را از حیطه شمول کارگاهی منفک بدانیم ؟آیا 
هنوز احراز رابطه مزدبگیری و شــمول بیمه را بایستی به روئیت کارگر 
یا کارمند در محل کارگاه رســمی تجاری موکول نمود یا خود اظهاری 
کارفرما درخصوص تعداد بیشتر کارگران نســبت به بازرسی چشمی 
را باید ملاک قرار داد؟آیا هنــوز میتوانیم کماکان بــر اجباری بودن و 
انحصاری بودن حیطه عمل ســازمان تامین اجتماعی اتکاء کنیم ؟آیا 
بایســتی نحوه جانمایی و چیدمان واحدهای اجرایی ) بیمه و درمان ( 
سازمان بر اساس تقسیمات کشوری باشد یا با توجه به چگالی کارگاهها 
و بیمه شــدگان؟آیا هنوز میخواهیم سازمانی باشــیم با ورودی های 
متفاوت و خروجی تقریبا یکسان بدون سطح بندی خدمات و پوششها 
؟آیا هنوز می خواهیم با رویکردها ، ساختارها ، سازوکارها ، فرآیندها و 
روشهای قبلی ســازمان را اداره کنیم ؟آیا سازمان  توان خدمت به نسل 
امروز و فردا را بدون آینده آمایی و بدون اســتفاده بــه موقع از فناوری 
های نوظهور دارد؟آیا سازمان برای این تغییرات پربسامد و سریع آماده 
است؟آیا چابک و انعطاف لازم در ساختارها و سازوکار ها داریم؟آینده 
آمایی یعنی آینده مطلوب را ســاختن و نیز آماده ، مهیا و مستعد آینده 
های محتمل الوقوع دیگر  شدن و تمهید و تدارک ظرفیتها و قابلیتهایی 
که میتواند ما را برای آینده های نامطلوب آماده سازد . آینده آمایی هم 
آینده سازی است و هم آماده ، ســاخته  و پرداخته شدن برای مواجهه 
با آینده هایی که خــارج از اراده ما و یا مغایر با مطلوبات ما شــکل می 
گیرند ویا خواهند گرفت.اگر در گذشته سرمایه و نیروی انسانی  ملاک 
و مبنای تولید ، رشــد و توســعه بود ، در حال حاضر علاوه بر سرمایه و 
نیروی انسانی عوامل مهم و تاثیر گذار دیگری نظیر مدیریت ) حکمرانی 
( و فناوری ) بویژه هوش مصنوعی ( به این مجموعه اضافه شــده است و 
نقش حکمرانی و فناوری در تحقق کارآمدی ) کارایی ، اثربخشی و بهره 
وری ( بیشتر از عامل سرمایه شده است و به همین سبب سازمان تامین 
اجتماعی باید با ســرعت و بدون فوت وقت با استفاده از ظرفیتهایی که 
در سازمان وجود دارد ، به سمت تدوین سند راهبردی هوش مصنوعی 
و تمهیــد و تدارک زمینه  بهــره مندی حداکثــری از هوش مصنوعی 
حرکت کند فناوری که می توانــد در مدیریت منبع و مصارف بیمه ای ، 
هوشمندسازی فرایندها و فعالیتها ، تسهیل و تسریع در خدمات رسانی 
به ذینفعان ، جلوگیری از فســاد و تقلب ، مدیریت ریسک و محاسبات 
بیمه ای و بهینه ســازی هزینه های اداره طرح تاثیرات شگرفی بر جای 
بگذارد  باید ســقف فلک را شــکافت و طرحی نو در انداخت و سازمان 

تامین اجتماعی در تراز فردا و فرداها ساخت. انشاءالله

یادداشت

همزمان بــا روز ملــی ســینما، فراخوان ششــمین 
جشــنواره بین المللی فیلم »پرواز« منتشر شد و این 

جشنواره آذر ۱۴۰۳ برگزار می شود.
 در آســتانه روز ملی سینما، ششــمین جشنواره بین 
المللی فیلم پرواز، رویدادی برای تقدیر از فیلمسازانی 
است که با دغدغه و نگاه ژرف به موضوع معلولیت، آثار 
و ایده های خلاقانه ای را پدید آورده و شایسته ستایش 

هستند.
جشنواره پرواز که با محوریت مســائل مرتبط با حوزه 
معلولیــت برگزار می شــود، با هدف ارتقــای آگاهی 
عمومی و تغییر نگرش جامعه نســبت بــه افراد دارای 
معلولیت، میزبان آثار برتر ســینمایی از سراسر جهان 
خواهد بود. این جشنواره با تمرکز بر نمایش فیلم هایی 
که بــه موضوع چالش هــای اجتماعی و فــردی افراد 
معلول می پردازد، تلاش دارد تا بســتری مناسب برای 

آگاهی بخشــی، گفت وگــو و تعامــل میان 
هنرمنــدان و مخاطبان در جامعــه فراهم 

کنند.
فراخوان جشنواره پرواز اینجا قابل دسترس 

است.
فتانه امیــری بنیان گذار جشــنواره و مدیر 
عامل موسســه فرهنگی هنــری پویندگان 

پهنه پرواز با اعلام شــروع رســمی فعالیت های دوره 
ششــم جشــنواره، گفت: ایــن دوره از جشــنواره با 
حضور چهره های متخصص و متعهد از ســینماگران 
پیشکسوت، پژوهشگران و هنرمندان ملی و بین المللی 
نویدبخــش رویدادی موثرتــر از دوره های پیشــین 
جشنواره در تقویم سینمایی کشور خواهد بود. سینما 
ابزاری قدرتمند برای تغییــر نگرش ها و ایجاد همدلی 
است و جشنواره بین المللی فیلم پرواز با تکیه بر سینما 

به عنــوان ابزاری برای تغییــرات اجتماعی، 
به دنبــال جلب توجه عمومی به مشــکلات 
و نیازهــای افــراد دارای معلولیــت و ایجاد 
فرصت هایی برای تغییــر مثبت در نگرش و 

رفتار جامعه است.
وی دربــاره بخش های جشــنواره توضیح 
داد: جشــنواره پرواز فرصتی بــرای نمایش 
توانمندی های افــراد دارای معلولیــت و همچنین به 
تصویر کشیدن مســائل و دغدغه های آن ها از دریچه 
هنر هفتم است. در ششمین دوره این رویداد، همچون 
دوره های پیشین، علاوه بر نمایش فیلم های منتخب، 
برگزاری کارگاه های آموزشی و نشست های تخصصی 
نیز با حضور کارشناســان پیشکســوت ســینمایی، 
پژوهشگران به نام دانشگاهی و فعالان حوزه معلولیت 
برگزار خواهد شــد. این رویداد فرصتی برای آشنایی 

نزدیک تر جامعه با مسائل روزمره افراد دارای معلولیت 
و راه های بهبود تعاملات اجتماعی با آنان است.

امیری تصریح کرد: در هر دوره ما تلاش کرده ایم حضور 
پررنگ و پرشــور افراد دارای معلولیت را در شــورای 
سیاســتگذاری، هیات داوران و کارگاه های آموزشی 
داشــته باشــیم تا با نمایان ســاختن توانمندی های 
آنان، بستری برای تقویت مشارکت بیشتر افراد دارای 
معلولیت فراهــم کنیم و صدای آنــان را پرطنین تر به 

گوش جامعه برسانیم.
جشــنواره بین المللی فیلم پرواز توســط موسســه 
فرهنگی هنری پویندگان پهنــه پرواز، آذرماه ۱۴۰۳، 
همزمان بــا روز جهانی آگاهی بخشــی در مورد افراد 
دارای معلولیت برگزار خواهد شــد. علاقمندان جهت 
کسب اطلاعات بیشــتر می توانند به سایت جشنواره 

مراجعه کنند.

تازه ترین کنسرت ارکســتر »نوای آفتاب« به رهبری 
امین ســالمی با اجرای مطرح ترین موسیقی فیلم های 
ســینمای ایران و جهان در تالار وحدت تهران برگزار 
می شــود.به نقل از روابط عمومی ارکستر، قطعه های 
ارکســتر »نوای آفتاب« بــه رهبری امین ســالمی از 
مطرح ترین فیلم های سینمای ایران و جهان مشخص 

شد.
این ارکستر در ششــم و هفتم مهر با اجرای قطعه هایی 
از فیلم های مطرح سینمای ایران و جهان روی صحنه 
تالار وحدت می رود. ضمن اینکه سامانه بلیت فروشی 

این کنسرت نیز از روز گذشته آغاز شده است.
امین سالمی رهبر این ارکستر گفت: برای این کنسرت 

که به صورت بی کلام اجرا می شــود ۹ قطعه 
از قطعه های اجرایی کنســرت گذشــته و 
۸ قطعه جدید نیــز از دیگــر برگزیده های 
مطرح ســینمای ایران و جهان انتخاب شده 
اند. درایــن اجرا ۴ قطعه ایرانــی، یک قطعه 
آذری، یک قطعه از ســینمای ترکیه و بقیه 

قطعه هایی از سینمای جهان هستند.
وی ادامه داد: قطعه هایی فیلم های ســینمایی »چشم 
ببر« با آهنگسازی دان پریســتون، »سینما پارادیزو« 
با آهنگســازی انیــو موریکونه، »لئــون حرفه ای« با 
آهنگســازی اریک ســرا، »پدرخوانده« با آهنگسازی 
نینو روتا، »بازی تــاج و تخت« با آهنگســازی رامین 

جوادی، فیلم ســینمایی »عصــر جدید« با 
آهنگســازی چارلی چاپلین، ســریال »ابن 
ســینا« با آهنگســازی فرهاد فخرالدینی، 
فیلــم »قیصر« به آهنگســازی اســفندیار 
منفردزاده در این کنســرت اجرا می شوند. 
ضمن اینکه فیلم »۳:۱۰ به یونا« با مویسقی 
مارکو بلترامی، »تایتانیک« به آهنگســازی 
جیمز هورنر، سریال »پوآرو« با آهنگسازی کریستوفر 
گانینگ و استیون مک کیان، فیلم سینمایی »داستان 
عشــق« با آهنگســازی فرانســیس لــه، »رومئو و 
ژولیت« با موســیقی نینو روتا، »ایزل« با آهنگسازی 
تویگار ایشــیکلی، »آرشــین مال آلان« با موســیقی 

اوُزِئیرحاجی بیگف و ۲ قطعه آخر از فیلم های سینمایی 
»گرگ ها« و »مــادر« نیز از دیگر آثــار به صحنه رفته 
در این کنســرت هستند.کنسرت مایســتر داریوش 
حجازی و مدیر ارکستر جابر ماجدی هستند و تنظیم 
و ارکستراســیون قطعه ها توســط محمدرضا آقایی و 
امین سالمی صورت گرفته اســت که هر ۲ تهیه کننده 
برنامه نیز هستند. در این اجرا ۳۶ نوازنده می نوازند که 
بخش کلاسیک مشتمل بر ارکستر زهی و فلوت و پیانو، 
بخش پاپ شــامل گیتار کلاسیک، گیتاربیس،  اینوک 
و هارمونیکا و ساکســفون،  درامز و کونکا و پرکاشــن و 
گروه سازهای ایرانی شــامل تار، سه تار، سنتور، قانون، 

 تمبک و دف است.

واز پر

نوای آفتاب

خریــدار   کارگــردان فیلم ســینمایی 
»بی بدن« گفت: امروز شــاهد تلاش های 
نســل جوان فیلم ســازان کوتاه هستیم که 
شاید در گام های اول کمی نامتعادل باشد، 
اما این قدم ها در  آینده استوارتر خواهد شد، 
شاید تا دو سال دیگر شاهد گام های قوی تر 

این نسل در مسیر خود باشیم.
مرتضــی علیــزاده کارگــردان ســینما و 
عضو هیــات انتخــاب و داوری بخش فیلم 
منطقــه ای  جشــنواره  شــصت ونهمین 
سینمای جوان مشــهد- مهروشید، درباره 
نسبت خود با سینمای کوتاه گفت: معتقدم 
هر کســی که به طــور خــاص می خواهد 
در زمینــه فیلمنامه نویســی و کارگردانی 
در سینما مشــغول به کار شــود، فعالیت 
در ســینمای کوتــاه، یکــی از مهمترین و 
پایه ای تریــن فعالیت هایی اســت که باید 
در دستور کار داشته باشــد؛ آن هم نه صرفا 
برای یادگیری مهارت، بلکه یک فیلم ســاز 
در دوره ای کــه فیلم کوتــاه می ســازد، به 
بینشی نسبت به سینما می رســد که به او 
کمک می کند در ادامه مسیر حرفه ای خود، 

قدم های استوارتری بردارد.
وی افزود: یک فیلم ســاز در فرآیند ساخت 
فیلم کوتــاه عــلاوه  بر اشــراف بــر متر و 
معیارهای فنــی فیلم ســازی، تجربه های 
ارزشمندی را در زمینه بازخورد مخاطبان 
به دست می آورد و به نظرم کسی که حضور 

در فضای فیلم کوتاه را تجربه نکرده باشــد، 
اگر بخواهد به صورت مســتقیم وارد فضای 
ســاخت فیلم بلند و یا سریال شود، احتمال 
اینکه قدم های بعدی اش سســت و متزلزل 
باشد، زیاد اســت. آنچه فیلمساز را در مسیر 
حرفه ای مستحکم نگه می دارد، تجربه هایی 
اســت کــه در ســینمای کوتاه به دســت 
می آورد.کارگردان فیلم ســینمایی بی بدن 

درباره تجربه داوری در جشنواره منطقه ای 
مشــهد هم توضیح داد: حضــور در ترکیب 
داوران، اتفاق جالب و درستی برای شخص 
خودم بود. فارغ از اینکــه فیلم ها خوب یا بد 
باشــند، حضور در چنین موقعیتی، نگاهی 
از بالا به عرصه ســاخت فیلــم  کوتاه به آدم 
می دهد. این یک فرصت بود که توانســتم 
حجم بالایی از آثار تولیدشــده روز را تماشا 

کنم.علیزاده نسل امروز فیلم سازان کوتاه را 
آینده ســازان فردای سینمای ایران دانست 
و تاکید کرد: یکی از مهمترین مســائل این 
اســت که امروز انجمن ســینمای جوانان 
با قشر وســیعی از نسل تازه ســینماگران 
در حال تبــادل اطلاعات و تبــادل تجربه 
اســت. وقتی این فیلم ها را تماشا می کنیم، 
به خوبی می توان به این تحلیل رســید که 

طیف فیلم سازان جوان، به کدام سمت وسو 
می روند. این نکتــه فارغ از قــوت و ضعف 
فیلم ها حائز اهمیت اســت. بــه عقیده من 
این فیلم ها، آینده ســینمای ایران طی ۵ تا 
۱۰ سال آینده را شکل می دهند. از این بابت 
حضور در ترکیب داوران، گویی یک قدرت 

پیش بینی به من داده است.
وی افزود: امروز شاهد تلاش هایی در سینما 
از سوی نسلی هستیم که شاید در گام های 
اول، کمی نامتعادل باشــد، امــا به وضوح 
می توان تشــخیص داد که ایــن قدم ها در 
 آینده استوارتر خواهد شد و شاید تا دو سال 
دیگر شــاهد گام های قوی تر و حتی دویدن 

این نسل در مسیر خود باشیم.
این فیلم ساز با اشــاره به تنوع ژانر در میان 
آثار رسیده به جشنواره گفت: در فیلم های 
جشنواره منطقه ای مشهد شاهد تنوع گونه 
در فیلم ها بودم که پیش تر خبری از آن نبود. 
شاید در همین تنوع ژانری هم آن قدم های 
نامتعادل را می دیدیم اما مهم این است که 
این جریان اگر ممارســت داشــته باشد، به 
گام های استوار هم خواهد رسید. گام هایی 

که می تواند سینمای ایران را متحول کند.
منطقــه ای  جشــنواره  شــصت ونهمین 
سینمای جوان مشــهد- مهروشید از ۱۷ تا 
۲۰ شــهریورماه ۱۴۰۳ به میزبانی انجمن 
ســینمای جوانان ایران و دفتر مشــهد در 

حال برگزاری است. 

واز« منتشر شد فراخوان ششمین جشنواره بین المللی فیلم »پر

اعلام جزییات تازه ترین کنسرت ارکستر »نوای آفتاب«

وز ملی سینما پیام داد رئیس سازمان سینمایی به مناسبت ر
خریدار  رئیس ســازمان ســینمایی در 
آســتانه روز ملی ســینما در پیامی این روز 
را به اهالــی فرهنگ، هنــر و خانواده بزرگ 

سینمای ایران تبریک گفت.
 به نقل از اداره کل روابط عمومی ســازمان 
ســینمایی، محمد خزاعی رئیس سازمان 
ســینمایی در آســتانه روز ملی سینما این 
روز را به قاطبه اهالی فرهنگ، هنر و خانواده 

بزرگ سینمای ایران تبریک گفت.
متن محمــد خزاعی به مناســبت روز ملی 

سینما به این شرح است:
»به نام خالق زیبایی ها

سینما یکی از جلوه های زیبای هنری ذهن 
حقیقت جــو و کمال گرای انســان معاصر 
است؛ هنری شکوه مند، جذاب و چشمگیر 
که با اکســیر آگاهی و احســاس، شتاب و 
کیفیت تکاملی انســان مدرن را دستخوش 
تحول ســاخته اســت و در روند  بهســازی 
زیســت بوم جوامع امروز، جایــگاه ویژه ای 
دارد. این معجــزه قدرتمند قــرون جدید 
مسیر حرکت تاریخ بشــر را هم، تحت تاثیر 

قرار داده است.
هر جامعــه  و کشــوری کــه از راهبردها و 
کاربردهای این هنر نوین در جهت رسیدن 
به اهــداف خود اســتفاده کند، به رشــد و 
شــکوفایی آن، در ســاحت های مختلــف 

کمک کرده است.
تصور جامعه ای بــدون ســینما در دنیای 
امروز، تقریبا محال اســت. سینما به همان 

اندازه که توانسته، خودش به رشد و پویایی 
برسد، این قابلیت را داشــته است که وجوه 
اجتماعی، سیاســی، اقتصادی و فرهنگی 

ملت ها را نیز، توسعه و بسط دهد.
قدرت بی ماننــد ســینما را در اعتلای یک 
جامعه نباید نادیده بگیریم چرا که به واسطه 
شعاع فراگیری که دارد هم، می تواند انسان 
تربیت کنــد و هم جوامع را متحول ســازد. 
مضافا اینکه، سویه دیگر ســینما، می تواند 
ویرانگر و مخرب باشــد، چنانچه، بی توجه 
به مبانــی تمدنــی، بنیان های انســانی و 
نظام اخلاقی به ســراغش برویم، می تواند 
خطرساز و آســیب زننده باشــد اگر منافع 
ملــی، شــرافت و نجابت انســانی و عدالت 

اجتماعی را در فرآیند آن، نادیده بگیریم.
ســینما در کشــور ما هم، تاریخ پرنشیب  و 
فرازی دارد. بیش از چهار دهه پس از انقلاب 
اســلامی قدم های بلندی برای توســعه و 
شکوفایی آن برداشته شــده و اکنون، ثمره 
این نگاه، سرمایه ارزشمند خاطرات جمعی 
و مشــترک ما از گرمای حضور سینما طی 

چند دهه گذشته است.
باورمــان این اســت که مهم تریــن ثروت 
سینمای ایران ســرمایه انسانی آن است که 
در عرصه ملی و بین المللی به آن، تشــخص 
مضاعــف بخشــیده اســت و از همین رو، 
سینمای ایران به خاطر کارنامه درخشانش 
از مهم ترین ســینماهای منطقه و جهان به 
شــمار می آید.سیر نزولی ســینمای ایران 

بــه ســمت ابتــذال در برخــی ادوار، هم 
مدیران فرهنگــی و هــم، صاحب نظران و 
دغدغه مندان ایــن عرصه را نگــران کرده 
و هنوز هم، علیرغــم پالایش ها و تحولات 
بسیار، این نگرانی در بزرگان و پیشکسوتان 
ســینما وجــود دارد و تــا رســیدن به آن 
ســینمای آرمانی فاصله زیــادی داریم؛ به 
عنــوان عضو کوچکــی از خانــواده بزرگ 
سینمای ایران معتقدم همچنان، با تقویت 
همدلی و وفاق شــکل گرفته در ســینما، 
مســئولان فرهنگی و مردم رسیدن به آن 

نقطه دور از دسترس نیست.
ســینما پــس از مقطــع کرونــا و برخی 
رخ دادهــای اجتماعــی، در این ســال ها، 
زخم ها برداشــته و بحران های ســختی را 
تجربه کرده و مسیر دشواری برای ترمیم آن 

تا به امروز، طی شده است.
بدنــه  بــه  توان بخشــی  و  بازگشــایی 
آســیب دیده ســینمای پــس از کرونــا، 
جامعه شناسی سینما و شــناخت سلایق و 
ژانرگرایی و استانداردســازی، فعال سازی 
دیپلماســی منطقه ای، کمــک به رشــد 
ســینمای ملــی، فرهنگــی و اجتماعی، 
بازشناسی مســیرهای آشــتی خانواده ها 
با ســالن های ســینما، نگاه جدی با هدف 
احیای ظرفیت های ســینمایی استان ها، 
جوان گرایــی و احتــرام به اصــل چرخش 
نخبگانی، توجه و تاکید بــه جایگاه و منافع 
واقعــی مجموعه های صنفی، شناســایی 

و جلــب ســرمایه گذاری بــرای توســعه 
زیرســاخت ها با بهره گیری از ظرفیت های 
بخش های دولتــی، خصوصــی و ارگانی، 
توجه به فناوری های نوین در صنعت پخش 
و اکران و رونق اقتصاد ســینما گوشه ای از 
اقدامات و دســتاوردهای جمعــی خانواده 

سینما در این دوره است.
بدون شک، ســینمای ایران بدون حمایت 
تمام اهالی سینما و مخاطبان فرهیخته آن، 
قطعا، نمی توانست به جایگاه امروزش دست 
یاید. سینما با عبور از گذرگاه های پرخطر، 
رو به افق های تازه دارد. خروج از انســداد، 
انگاره های سنتی و روزمرگی به فداکاری و 

شهامت فعالان این عرصه نیاز دارد.
دنیا، با انقــلاب تکنولوژیکــی در صنعت 

سینما، وارد اقلیم های جدیدی شده و ورود 
هوش مصنوعی و توان افزایی آن به صنعت 
سینما، این حوزه را با جهش های حیرت آور 
همراه کرده اســت، معتقدم ســینمای ما 
برای اینکه از ایــن قافله جا نمانــد نیاز به 
فراروی از کلیشه های کهنه و چنبره سنتی 
دارد و برای پیوســتن به شــتاب رشد این 
صنعت، یکدلی و اجتناب از کشمکش های 
درون صنفــی ضرورتی اجتنــاب ناپذیر 

است.
روز ســینما مجالی اســت برای یادآوری 
جایگاه این هنر پرمخاطــب در جامعه. این 
روز ملی را به قاطبه اهالــی فرهنگ و هنر و 
به خصوص خانواده بزرگ ســینما تبریک 

می گویم.«
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مدیر تیم فوتبــال آلومینیوم اراک به تشــریح آخرین 
وضعیت نقل و انتقالاتی این باشــگاه پرداخت و گفت: 
برخی بازیکنــان با وجود عــدم تیم حاضر نیســتند 

پیشنهاد ما را بپذیرند.
روح الله اصغــری درباره نگرانی هــواداران برای جذب 
بازیکن جدید عنوان کرد: باشگاه و کادر فنی تیم کاملًا 
نسبت به این دغدغه آگاه هستند و حتی پیش از شروع 
بازه نقل و انتقالات پیگیر این موضوع بودند که اقدامات 
خوبی هم در این زمینه صورت گرفت و تمدید قرارداد 
بازیکنان انجام شــد، اما در راســتای جــذب بازیکن 

محدودیت هایی وجود داشت.
وی با اشــاره به حفظ شــاکله اصلی تیم با نظر ســید 
مجتبی حســینی اظهار کرد: جدایی برخی بازیکنان 
در اختیار باشگاه نبود، اما مهره های کلیدی که نیاز به 
تمدید قرارداد بود را مدیریت باشــگاه در اولین اقدام و 

کوتاه ترین زمان ممکن حفظ کرد.
مدیر تیــم فوتبال آلومینیــوم اراک تصریح 
کرد: امیر نوری، ســید مهران موسوی، رضا 
جبیــره، محمدامیــن کاظمیان، شــروین 
بزرگ و … قراردادشان با باشــگاه به پایان 
رســیده و هر کدام پیشــنهادهای به مراتب 
بهتر داشــتند، اما با درایت باشگاه، تمام این 

نفرات حفظ شدند و اکنون در کنار تیم هستند و علاوه 
بر آن، تمدید قــرارداد برخی بازیکنــان که یک فصل 
باقی مانده بود هم انجام گرفت تا برای ســال آینده هم 

این تیم حفظ شود.
اصغری درباره انتقاداتی که نســبت به جذب بازیکنان 
جوان وجود دارد، ابــراز کرد: این حــق طبیعی مردم 
عزیز اراک و هواداران آلومینیوم اســت که نســبت به 
تیم دغدغه داشته باشــند، اما فراموش نکنیم که سال 

گذشــته نیز در همین مقطع این مســائل 
مطرح شد و بازیکنانی که جذب شدند، مورد 
انتقاد قرار گرفتند ولــی در پایان فصل، تمام 
آنها پیشنهادهای جالب توجه از باشگاه های 
بزرگ ایران داشــتند و در ایــن بین، مهدی 
لیموچی با توجه به بند فســخ، منافع باشگاه 
و درآمدزایی خوبی که انجام شد، به سپاهان 

پیوست.
وی یادآور شد: باشگاه مدت ها است در نقل و انتقالات 
به طور جدی فعالیــت می کند و مذاکــرات خود را با 
بهترین بازیکنانی که شــرایط جدایی از باشــگاه های 
خود دارند یا آزاد هســتند را انجام داده، اما مشکلات 
جدی در مسیر مذاکرات وجود دارد که موجب شده به 

آلومینیوم نیایند.
مدیر تیم فوتبــال آلومینیوم با بیان اینکه باشــگاه بر 

اساس بودجه مصوب یارگیری کرده، گفت: تعدادی از 
بازیکنانی که مدنظرمان هستند، ارقام عجیب و غریبی 
درخواست کرده اند و مبالغی عنوان می کنند که فاصله 
زیادی با سقف بودجه ما دارد، سرسام آور بوده و از سوی 

دیگر با سیاست های باشگاه هم خوانی نداشته است.
اصغــری یادآور شــد: تعــدادی از بازیکنــان مدنظر 
آلومینیوم کــه بعضاً نیمکت نشــین در تیم های خود 
هستند، تحت قرارداد با دیگر باشگاه ها هستند که آن 
باشگاه، مبالغ عجیبی برای رضایت نامه می خواهد و از 
سوی دیگر خود بازیکن هم دو، سه برابر بیشتر از سقف 

بودجه ما درخواست کرده است.
وی تصریح کــرد: هواداران آلومینیــوم اراک مطمئن 
باشند که باشگاه و ســرمربی تیم نسبت به نگرانی آنها 
توجه دارند و ســعی می کنند در زمان باقی مانده نقل و 

انتقالات، در راستای تقویت تیم اقدام نمایند.

فوتبال

فریبا جلیل خانی  دو باشگاه پرسپولیس 
و استقلال به دلیل سردرگمی و بلاتکلیفی 
برای تن دادن به قانون جدید کنفدراسیون 
آســیا باید منتظــر اتفاقی تلخ باشــند که 

جبران کردنش سخت خواهد بود.
فوتبال بانوان در ســال های اخیر به عنوان 
یکی از رشــته های ورزشــی مهم در سطح 
جهانی شــناخته شــده تا جایی که امسال 
به طور رســمی شــاهد برگزاری نخستین 
دوره مســابقات لیگ قهرمانان بانوان آسیا 
هستیم. سوت آغاز این رقابت ها نیز به زودی 
از مهر سال جاری زده خواهد شد؛ ولی با این 
حال، در ایران، هنوز هم برخی از باشگاه های 
فوتبال مردان از تیــم داری در بخش بانوان 
طفره می روند که این موضوع بدون شــک 
نه تنها بر روند توســعه فوتبال بانوان تأثیر 
منفی می گذارد، بلکه ممکن اســت تبعات 
اجتماعی و فرهنگی هــم در آینده به همراه 

داشته باشد.
در گذشته بســیاری از باشــگاه ها به دلیل 
کمبــود منابع مالــی و عــدم حمایت های 
دولتــی و خصوصی، از ســرمایه گذاری در 
فوتبــال بانــوان خــودداری می کردند اما 
امســال و با قانون جدید کنفدراسیون آسیا 
که باشــگاه های حاضر در لیــگ نخبگان و 
جام باشگاه های آســیا را ملزم به تیم داری 
در بخش فوتبال بانوان کرده؛ فدراســیون 
فوتبال ایــران هــم در جهــت حمایت از 
حوزه بانوان یک امتیــاز ویژه ای را برای این 
باشــگاه ها در نظر گرفت تــا راه را برای آنها 

آسان تر از گذشته کند.
بر اســاس »ماده ۱۶ دســتورالعمل حاکم 
بر قراردادها و ســقف بودجه« باشگاه های 
حاضر در لیگ برتر مــردان باید ۳ درصد از 
کل مبلغ قرارداد را از دســتمزد بازیکنان، 
کادر فنی و ســایر عوامل طرف قــرارداد، 
کســر و به عنوان حق عضویت به حســاب 

فدراسیون فوتبال واریز کنند؛ اما مسئولان 
فدراسیون فوتبال و ســازمان لیگ امسال 
در جهت حمایــت از فوتبال بانــوان اعلام 
کردند که در صورت تیم داری این باشگاه ها 
در ایــن بخــش از پرداخت حــق عضویت 
معــاف خواهند بــود. قطعاً ایــن معافیت 
برای تیم هایی که از نظر ســقف بودجه جزو 
تیم های متمول لیگ به شمار می روند یک 
اتفاق ویژه اســت چرا که راه بــرای آنها در 
مقایسه با سایر باشگاه ها هموارتر از گذشته 

خواهد شد.
باشگاه های حاضر در لیگ برتر مردان طبق 
قانون موظف هســتند ابتدا بــا حضور در 
دسته دو فوتبال بانوان فعالیت رسمی خود 
را آغاز کنند اما در این میــان برخی تیم ها 
نیز که تمایل دارند حضور حرفه ای تری در 
این بخش داشته باشــند می توانند با خرید 

امتیاز سایر باشــگاه ها به صورت مستقیم یا 
در لیگ دســته یک و یا لیگ برتر کار خود 

را آغاز کنند.
با توجه به این قانون مسابقات لیگ دسته دو 
فوتبال بانوان که از مرداد آغاز شــده و عملًا 
در این میان باشگاهی نمی تواند وارد چرخه 
بازی ها شــود مگــر اینکه مجــدداً در این 
میان فدراســیون فوتبال و یا سازمان لیگ 
بخواهند امتیاز دیگری را به باشــگاه هایی 
که هنوز تکلیفشان برای تیم داری در بخش 

بانوان مشخص نشده پیشکش کنند.
مسابقات لیگ دســته یک و لیگ برتر هم 
به زودی و با انجام قرعه کشــی از مهر و آبان 
آغاز خواهد شــد و با این اوصاف زمان برای 
تیم داری باشگاه ها هر روز کمتر از روزهای 
گذشته می شــود. در حال حاضر و بر اساس 
اعــلام گلاره ناظمی مســئول مســابقات 

فوتبال بانوان به خبرنگار مهر همه تیم های 
حاضر در لیگ برتر مردان مــدارک خود را 
جهت تیم داری در حوزه بانوان به ســازمان 
لیگ ارائه کردند. در این میان نیز تیم هایی 
چون سپاهان، گل گهر و ملوان هم تمرینات 
خود را آغاز کردند اما نکته جالب اینجاست 
که هنوز خبری از حضــور دو تیم محبوب 
پرسپولیس و اســتقلال که اتفاقاً به زودی 
بازی هایشان در لیگ نخبگان آسیا هم آغاز 

خواهد شد؛ نیست. 
هر چند این دو باشگاه هم مانند سایر تیم ها 
مدارک خود را بــرای تیــم داری در حوزه 
بانوان تحویل ســازمان لیگ دادند و حتی 
باشگاه پرسپولیس هدی خوش بیان را نیز 
به عنوان مدیر تیــم فوتبال بانوانش معرفی 
کرده اما تا کنــون خبر رســمی دیگری از 
حضور این دو باشگاه در بخش بانوان شنیده 

نشــده اســت گویا که فعالیت در این حوزه 
برای این دو باشــگاه تبدیل بــه یک حیاط 

خلوت شده است.
بر اساس اعلام کنفدراسیون آسیا تیم هایی 
که ســال آینده قرار است در لیگ نخبگان و 
لیگ قهرمانان آســیا ۲ حضور داشته باشند 
بایــد دارای مجــوز حرفه ای باشــند و این 
تیم ها نیز فقط تا بهمــن ۱۴۰۳ می توانند 
این مجــوز را برای ســال آینــده دریافت 
کنند. به نظر می رســد بر اساس این قانون و 
سهل انگاری که دو باشــگاه سرخابی برای 
تیم داری در بخش بانــوان در پیش گرفتند 
به زودی مشــکلات جدیدی بــرای هر دو 
باشــگاه پر طرفدار ایجاد خواهد شد چرا که 
با آغاز مسابقات لیگ برتر و دسته یک بانوان 
دیگر عمــلًا این دو تیــم آن فرصت طلایی 
برای ورود به این عرصه را از دســت خواهند 

داد.
به نظر می رسد عدم وجود یک استراتژی 
جامع و مشــخص برای توســعه فوتبال 
بانــوان در ایــن دو باشــگاه ، منجــر به 
ســردرگمی و بلاتکلیفی در ایــن زمینه 
شده است و متأســفانه آنچه که شاهدش 
هســتیم مانند همیشــه دو تیم محبوب 
پایتخت این روزها باز هم زمــان و منابع 
مالی خود را صرف توســعه تیم مردانشان 
کردند و از بانــوان غافل شــدند و این در 
حالی است که در سایر رشته های ورزشی 
که اتفاقاً از نظر منابع مالی هم محدودیت 
دارند در این حوزه فعالیت چشــمگیری 
دارند و روز بــه روز افتخارات زیادی را هم 
بــرای ورزش ایران به ارمغــان می آورند؛ 
نمونــه بارز آن رشــته تکواندو اســت که 
اخیــراً دو ورزشــکار زن تیم ملــی ایران 
موفق شــدند در آوردگاهی مهمی چون 
المپیک کاروان ایــران را صاحب دو مدال 

خوش رنگ کنند.

اصغری: نیمکت نشینان تیم ها دو برابر سقف ما می خواهند

 جریمه و محرومیت برای تماشاگران هر دو تیم!

رأی بازی جنجالی استقلالی ها در اهواز صادر شد
خریدار  کمیتــه انضباطی فدراســیون 
فوتبال نسبت به حواشــی دیدار استقلال 
خوزستان و اســتقلال تهران واکنش نشان 
داد و رأی خــود را پیرامــون اتفاقــات این 

مسابقه صادر کرد.
 هفته ســوم لیگ برتــر فوتبال ایــران در 
حالی برگزار شــد که یکی از جنجالی ترین 
بازی هــای هفتــه در اهــواز برگزار شــد؛ 
جایی که دو تیم هم نام استقلال خوزستان 
و اســتقلال تهران به مصاف هــم رفتند و 
غیرمنتظره تریــن نتیجه هفته بــا برتری 
یک گله آبی پوشــان اهوازی به ثبت رسید. 
در کنار شگفتی سازی شاگردان میودراگ 
بوژوویچ، اتفــاق ویژه نبــرد دو تیم هم نام 
فوتبال ایــران، درگیری هــواداران، ایجاد 
وقفه در جریان بازی و البته حواشی مرتبط 
با جنجال آفرینی بازیکنــان دو تیم به ویژه 

ابوالفضل کوهی بود.
کمیتــه انضباطــی فدراســیون فوتبــال 
بلافاصلــه بعــد از اتمــام دوئــل تیم های 
اســتقلال خوزســتان و اســتقلال تهران، 
از مســئولان دو باشــگاه پیرامون حواشی 
نبردشان، جوابیه خواســت و از بازیکنانی 

نظیــر ابوالفضــل کوهی و روزبه چشــمی 
هم خواســت تا دفاعیات خود را ارائه کنند. 
بعد از جمع آوری اســناد و مدارک مرتبط 
با دوئــل آبی پوشــان اهــوازی و تهرانی، 
سرانجام رأی این مسابقه جنجالی از سوی 
کمیته انضباطی صادر شد و جالب آنکه هم 
هواداران استقلال خوزستان و هم هواداران 

استقلال تهران نقره داغ شده اند.

وینگر جنجالی استقلال خوزستان 
محروم شد

ابوالفضل کوهــی، وینگر جوان اســتقلال 
خوزســتان که رفتارهای جنجالی در نبرد 
با استقلال تهران داشــت، به واسطه رفتار 
غیرورزشــی و تحریک تماشاگران، از سوی 
کمیته انضباطی ۳ جلســه محروم شــده و 
۲۰۰ میلیون تومان هم جریمه نقدی شده 
که حکم صادره علیه کوهی قابل تجدیدنظر 
است. ضمن آنکه باشگاه استقلال خوزستان 
هم به دلیل نقض مقررات ایجاد وقفه و ورود 
مکرر تماشاگران منتسب به زمین مسابقه، 
فحاشــی، پرتاب لیــزر بــه داوران، پرتاب 
بطری و گزارش خــلاف واقع، ۳۰۰ میلیون 

تومان جریمه نقدی شــده و آبی پوشــان 
اهــوازی در ۲ بــازی آینــده از حضور ۵۰ 
درصد تماشاگران خود در ورزشگاه محروم 

شده اند!

آبی پوشان تهرانی هم جریمه شدند!
هواداران اســتقلال تهران در نبرد با حریف 
هم نام خوزســتانی، رفتارهای جنجالی ای 
داشــتند و شــعارهای تندی را هــم علیه 
جواد نکونام ســر دادند. با توجه به حواشی 
به وجود آمــده، آبی پوشــان تهرانی ۲۰۰ 
میلیون تومان جریمه شــده اند و براساس 
حکم کمیته انضباطی، سهمیه تماشاگران 
اســتقلال برای بازی آینده بیرون از خانه، 
۵۰ درصــد تقلیل پیدا کرده اســت. ضمن 
آنکه روزبه چشــمی، هافبــک باتجربه تیم 
اســتقلال هم به دلیل اظهــارات غیرفنی، 

۱۰۰ میلیون تومان جریمه شد.

از جریمه عیسی تا تبرئه یحیی
عیســی آل کثیــر بــه دلیل عــدم رعایت 
دستورالعمل ناظر بر مصاحبه ها و بیانیه ها و 
طرف اظهارات غیرفنی و خارج از مسئولیت 

بعــد از اتمــام دیــدار تیمش برابــر فولاد 
خوزســتان، ۱۰۰ میلیون تومــان جریمه 
شده اســت. جالب آنکه صحبت های یحیی 
گل محمدی، ســرمربی فولاد خوزســتان 
غیرفنی شناخته نشــده و حکــم برائت او 
از ســوی کمیتــه انضباطی صادر شــده 

اســت. از جمله دیگر احکام امــروز کمیته 
انضباطی می تواند به جریمــه ۶۰ میلیون 
تومان باشگاه نســاجی به دلیل بدرفتاری 
تماشــاگران و جریمــه ۷۰ میلیون تومانی 
باشــگاه خیبر خرم آباد به دلیل فحاشــی 

هواداران این تیم اشاره داشت.

خریــدار  دومیــن اردوی تیــم ملی هــای ملی 
کشــتی آزاد در اوزان غیــر المپیکــی و زیر ۲۳ 
 ســال روزهای ۲۳ شــهریور لغایت ۲ مهرماه برگزار 

می شود.
به نقل از سایت فدراســیون کشتی، اسامی نفرات دعوت 

شده به این اردو به شرح زیر است:
۵۷ کیلوگرم: علــی مؤمنی )مازندران( مهدی ویســی 

)مازندران(
۶۱ کیلوگــرم: رضا مؤمنــی )تهران( ابراهیــم خواری 

)مازندران(

۶۵ کیلوگــرم: عباس ابراهیــم زاده )مازنــدران( علی 
خرمدل )تهران(

۷۰ کیلوگرم: امیرمحمد یزدانی )مازندران( سینا خلیلی 
)مازندران(

۷۴ کیلوگرم: علــی رضایی )مازندران( محمد بخشــی 
)مازندران(

۷۹ کیلوگرم: محمد نخودی )مازندران( مهدی یوسفی 
)تهران(

۸۶ کیلوگــرم: ابوالفضــل رحمانــی )مازنــدران( رضا 
سلیمانیان )مازندران(

۹۲ کیلوگرم: کامران قاســم پور )مازندران( امیرحسین 
فیروزپور )مازندران(

۹۷ کیلوگــرم: مهــدی حاجیلوئیان )همــدان( عرفان 
علیزاده )مازندران(

۱۲۵ کیلوگــرم: امیررضا معصومــی )گیلان( مصطفی 
طغانی )خراسان رضوی(

همچنین با نظر کادر فنی، نفــرات زیر نیز به جهت آینده 
سازی، به این اردو دعوت شدند.

ابوالفضل شمســی پور - رضا افشار - امیرعباس رمضانی 
- امیرعبــاس علیــزاده - امیررضا علیپــور - ابوالفضل 

محمدنژاد
سام سیار - اهورا خاطری
سرمربی: پژمان درستکار

مربیان: احســان امینی- مهدی تقوی - فرید دژم خوی 
- اویس ملاح - محمدرضا آذرشکیب - فرشید قبادی

بدنساز: آقا علی قاسم نیان
آنالیزور: علی مدهنی

ماساژور: سجاد امیری
سرپرست: محمدجواد یزدانی نیا

ناظر فدراسیون کشتی در تیم ملی: محمدرضا مرادی

جام جهانی فوتسال - ازبکستان
بلندقدترین بازیکن جام از کدام کشور است

در میان بازیکنان حاضــر در جام جهانی ۲۰۲۴ فوتســال، بازیکنی از 
کرواسی با ۱۹۶ سانتی متر، بلندقامت ترین بازیکن جام است.

رقابت های جام جهانی ۲۰۲۴ فوتســال ازبکســتان از ۲۴ شهریور با 
حضور ۲۴ تیم برگزار خواهد شد و تیم ملی کشورمان در این مسابقات با 

فرانسه، ونزوئلا و گواتمالا هم گروه است.
در بین همه ۳۳۶ بازیکــن حاضر در این رقابت ها آنتونیو ســکولیچ از 
کرواســی با ۱.۹۶ متر قد بلندتریــن بازیکن در جــام جهانی ۲۰۲۴ 

ازبکستان است.
ســایمون فرانســیا از ونزوئلا با ۱.۹۴ متر در رده دوم قرار دارد. پس از 
آنها لوکا پریک از کرواسی )۱.۹۳(، آزات والیولین از قزاقستان )۱.۹۲(، 
ادواردو از پرتغال )۱.۹۱(، فرانکو یلوچیچ از کرواســی )۱.۹۱( و خوزه 

یاروود از پاناما )۱.۹۱( بلند قامت ترین بازیکنان این جام هستند.
در تیم ملی فوتسال ایران سعید مومنی و بهروز عظیمی با ۱۸۵ سانتی 
متر بلندقامت ترین بازیکنان تیم هستند و علی اصغر حسن زاده با ۱۷۰ 

سانتی متر، کوتاه قامت ترین بازیکن تیم ملی است.
میانگین قــدی بازیکنان تیم ملی ایران ۱۸۰ ســانتی متر اســت. این 
در حالی اســت که در بین تیم های حاضر در گــروه F، میانگین قدی 
گواتمالا ۱۷۰ ســانتی متر، فرانســه ۱۸۰ ســانتی متر و ونزوئلا ۱۷۴ 

سانتی متر است.
هرچند میانگین قدی تیم های ایران و فرانســه برابر اســت اما یکی از 
بازیکنان این تیم به نام »ســهیل موهودین« با ۱۹۰ ســانتی متر قد، 

بلندقامت ترین بازیکن خروس ها است.

ســمندر ریزوموف از تاجیکســتان، اورتیز رامیرز، رومــان پاردس و 
آلفونســو مکنزی از پاناما با ۱۶۰ ســانتی متر، کوتاه قدترین بازیکنان 

حاضر در جام جهانی هستند.

با پایان هفدهمین دوره
رنکینگ تکواندوکاران پارالمپیکی اعلام شد

در جدیدترین رنکینگ اعلام شده از سوی فدراسیون جهانی تکواندو، 
نمایندگان ایران با تغییراتی در جایگاه خود مواجه شــدند. بر اســاس 
اعلام سایت فدراســیون جهانی تکواندو، رنکینگ پاراتکواندوکاران در 
ماه سپتامبر ۲۰۲۴ با احتساب امتیازات رقابت های بین المللی از جمله 
پارالمپیک پاریس اعلام و جایــگاه پاراتکواندوکاران در ۲ گروه بانوان و 

آقایان با تغییراتی همراه شد.
 )K۴۴( در گروه بانوان، مریم عبدالله پور” در وزن ۴۷- کیلوگرم کلاس 

با ۳۸۵.۰۸ امتیاز رده پنجم را به خود اختصاص داده است.
در وزن ۵۲- کیلوگــرم کلاس )K۴۴(، زهرا رحیمــی” دختر نقره ای 
ایــران در پارالمپیک پاریس با عملکرد خیره کننــده خود در رنکینگ 
جدید این وزن قرار گرفت و ۱۲۰.۰۰ امتیاز به دست آورد و در رده دهم 

ایستاد.
 در گروه آقایــان، ســعید صادقیان پــور در وزن ۶۳- کیلوگرم کلاس 
)K۴۴( با ۲۷۱.۳۸ امتیاز در رده پنجم ایســتاده اســت. علیرضا بخت 
مرد برنزی پارالمپیکی ایران در وزن ۸۰- کیلوگرم )۴۴K( با ۴۱۷.۳۳ 

امتیاز در رده چهارم جدول رده بندی جای گرفت.
“حامد حق شــناس” نماینده برنزی کشــورمان در پارالمپیک نیز 
در وزن ۸۰+ کیلوگرم با ۴۸۸.۵۰ امتیاز جایــگاه دوم جدول را به خود 
اختصاص داده است. »مت بوش« از بریتانیا و دارنده نشان طلای پاریس 

در رده نخست قرار گرفت.

آگهی رای هیات قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی 
شناسه اگهی ۱۷۷۵۴۵۴

 برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و 
املاک شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان 
ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی 
تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل 
اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد 

شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
۱- ششدانگ یکبابخانه بنام خانم مهری بیدل فرزند ناصر صادره 
سنندج به مساحت ششدانگ 79/۰۲ متر مربع پلاک ۳۲۶ 
فرعی از باقیمانده ۱۰۸۱ - اصلی بخش یک منطقه ۲ سنندج 

ابتباعی برابر قولنامه عادی 4۶7۲7۸ مورخه ۱4۰۲/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۰۶
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲۱

احمدیان، رئیس ثبت اسناد منطقه ۲    
سنندج  از طرف طالب یوسفی معاون

رنگ  لانسر  بیشی  میتسو  سواری  سبز  برگ 
موتور  مدل ۱99۲به شماره  لیک  ومتا  بادمجانی 
ایران  ۰۰۱۶۵۶وشهربانی  ۰۰۵۵79وشاسی 
۵4_۶۸۸س4۵به نام فاطمه یادگار فر مفقود واز 

درجه اعتبار ساقط میباشد

اسامی نفرات دعوت شده به اردوی تیم ملی کشتی آزاد اعلام شد



سرمایه  معاون  مومنی   اصفهان-مریم 
انسانی و توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان، درباره بهره  وری و اثربخشی سازمانی 
درگفتگو با خبرنگار روابط عمومی پالایشگاه 
اصفهان گفت: در راستای اهداف راهبردی و 
تحقق چشم انداز پالایش نفت ، حوزه معاونت 
بر  علاوه  مدیریت  توسعه  و  انسانی  سرمایه 
طراحی و اجرای پروژه های مرتبط با توسعه 
زیرساخت ها و محیط کار و حمایت از کارکنان، 
برای ارتقاء بهره  وری و اثربخشی سازمانی برنامه 

های عملیاتی زیادی اجرا نموده است.
به گزارش پایگاه خبری کیمیای ایران آنلاین 
؛ به نقل ازخبرنگار واحد رسانه روابط عمومی و 
بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان ، محمد 
ده بیدیان افزود:این طرح ها شامل بهینه  سازی 
فرایندها و روش های کاری برای دستیابی به 
تحلیل های  و  داده ها  از  استفاده  بهتر،  نتایج 
استراتژیک  تصمیمات  راهنمایی  برای  دقیق 
و عملیاتی ، تشویق کارکنان به ارائه بازخورد و 
ایده های نوآورانه که می تواند به بهبود عملکرد 
سازمان کمک نماید، ادغام فناوری های جدید 
آسان   دسترسی  و  فرایندها  اتوماسیون  برای 
به اطلاعات، ایجاد سیستم هایی برای ارزیابی 
و پیگیری عملکرد کارکنان و تیم ها به صورت 
مستمر، آماده  سازی سازمان برای پاسخگویی 

به تغییرات محیطی در کسب و کار  با سرعت و 
اثربخشی بیشتراز جمله این برنامه ها بوده است.

وی با اشاره به اینکه این اهداف به منظور ایجاد 
یک سازمان چابک و پویا طراحی شده اند که 
قادر است در محیط  های رقابتی و دائماً در حال 
تغییر، به خوبی عمل کند و از فرصت های جدید 
به نحو احسن استفاده نمایند ادامه داد: معاونت 
سرمایه انسانی و توسعه مدیریت با تدوین روشی 
نظامند برای طراحی و اجرای فرایند نظرسنجی 
و شناسایی نظرات، انتظارات، رضایت و نیازهای 
با  دارد  قصد  ذینفعان  و  مشتریان  کارکنان، 
استفاده از داده ها و نتایج به دست آمده اقدامات 
اصلاحی و برنامه های بهبود همراستا با اهداف 

و استراتژی های شرکت را تعریف  و اجرا نماید.
سرمایه  معاونت  اظهارداشت:  بیدیان،  ده 
انسانی و توسعه مدیریت با نظارت و پیگیری 
اداره مطالعات و پژوهش های سرمایه انسانی 
با هدف رسیدن به یک فرهنگ پایدار ، همسو 
با استراتژی و اهداف شرکت و افزایش سطح 
تعامل با کارکنان، بالا رفتن سطح بهره وری، 
قدرتمندسازی هویت و برند سازمانی، افزایش 
قدرت تغییر و تحول آفرینی و ایجاد یک محیط 
تیمی سالم در بین کارکنان، پروژه ارزیابی و 
عارضه یابی فرهنگ سازمانی با دو روش کمی 

و کیفی  را اجرایی نموده است.  

هدف از انجام این پروژه تدوین راهنمای رفتاری 
هلدینگ پترو پالایش اصفهان می باشد. وی با 
اشاره به تدوین و بروز رسانی دستورالعمل ها 
و آیین نامه های حوزه معاونت سرمایه انسانی 
به  روزرسانی  با  داد:  ادامه  مدیریت  توسعه  و 
دستورالعمل ها و آیین نامه ها، فرآیندهای کاری 
بهینه  تر و کارآمدتر شده و از بروز مشکلات و 

ابهامات جلوگیری می شود. 
مدیریت  توسعه  و  انسانی  سرمایه  معاون 
بروز  درباره  اصفهان،  پتروپالایش  هلدینگ 
رسانی و تدوین شاخص های PI  در حوزه سرمایه 
انسانی و توسعه مدیریت گفت: با به روزرسانی 
و  دقیق تر  ارزیابی  عملکردی،  شاخص های 
و  کاری  فرایند های  از عملکرد  منصفانه تری 
کارکنان صورت می گیرد که منجر به شناسایی 

نقاط قوت و ضعف و بهبود مستمر می شود.
و  بررسی  پیرامون  همچنین  بیدیان،  ده 
سرمایه  فرایندی  های  ریسک  کارشناسی 
انسانی با همکاری کارشناسان مدیریت ریسک 
محترم  مدیریت  نظارت  و  مشارکت  با  افزود: 
ریسک های  بررسی  و  ارزیابی  ضمن  ریسک، 
فرایندی در حوزه سرمایه انسانی ، نقاط ضعف 
اقدامات  و  شناسایی  موجود  تهدیدهای  و 

پیشگیرانه و اصلاحی به موقع انجام می شود.
وی درادامه استفاده ازفن آوری ها و روش های 

منابع  های  فرایند  سازی  چابک  نوظهوربرای 
انسانی را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: با 
بهره  گیری از فناوری ها و روش های نوظهور، 
فرآیندهای سازمانی چابک  تر و کارآمدتر شده 
تغییرات  به  پاسخگویی  توانایی سازمان در  و 
و چالش های محیطی افزایش یافته است . در 
این خصوص برنامه ها و اقداماتی  مانند تولید 
محتوای دوره های آموزشی با استفاده از فناوری 
پروژهای هوش مصنوعی  ، مشارکت در   VR

پایش   ، هوشمند)میز خدمت(  دستیار  مانند 
هوشمند  آموزشی  سامانه  کارکنان،  سلامت 
در حال پیگیری است. معاون سرمایه انسانی و 
توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش اصفهان 
گفت:با امید به آینده ای روشن و باور به توانایی 
بی پایان کارکنان اطمینان داریم می توانیم با 
همدلی و مشارکت کارکنان، اهداف هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان را محقق نموده و به چشم 

انداز ۱۴۰۵ دست یابیم.

از  بهره برداری  آیین  کرمانشاه-حسنافخارزاده  
شهرستان  صنعتی   واحد   ۳ و  روستا   ۱۳ به  گازرسانی 
سرپل ذهاب با اعتبار یک هزار و ۲۵ میلیارد ریال برگزار شد. 

آیین  در  استان   گاز  شرکت  مدیرعامل  حسینی  ناصر   
بهره برداری از گازرسانی به ۱۳ روستا و ۳ واحد صنعتی  
فرماندار  و  نماینده  حضور  با  که  سرپل ذهاب  شهرستان 

تنگ  پشت  دهستان  بزمیرآباد  روستای  در  سرپل ذهاب 
این شهرستان برگزار شد، اظهار کرد: خدمات ارزنده نظام 
اسلامی در زمینه تأمین انرژی با قبل از انقلاب و با بسیاری از 

کشورهای کنونی دنیا قابل مقایسه نیست.
دنیا  در  ایران  گازرسانی  سیستم  اینکه  بیان  با  وی 
و  قیمت  ارزان ترین  با  گاز  گفت:  است،  منحصربفرد 

راحت ترین شکل به مردم ارائه می شود.
حسینی گاز را یک محصول بسیار با ارزش خواند که باید 
به درستی از آن استفاده شود و افزود: این نعمت خدادادی 

موجب رفاه و آسایش مردم می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه ابراز داشت: پروژه 
های افتتاحی امروز از اواخر سال ۱۴۰۲ آغاز و در یک 
بازه زمانی ۶ ماهه با هزینه یک هزار و ۲۵ میلیارد ریال به 
اتمام رسید و موجبات گازدار شدن بیش از یک هزار خانوار 
روستایی را فراهم آورد.  وی بیان داشت: در شهرستان 
احتساب  با  و  شهری  جمعیت  درصد   ۱۰۰ سرپل ذهاب 
روستاهایی که امروز گازدار شدند ۵/۹۶ درصد جمعیت 

روستایی از نعمت گاز برخوردار شدند.
حسینی گفت: از ۱۹۴ روستای شهرستان،  ۱۸۴ روستا 
گازدار هستند و از ۱۰ روستای باقی مانده ۴ روستا به دلیل 
وجود معارض و ۶ روستا به دلیل اینکه زیر ۲۰ خانوار هستند 
تا کنون گازدار نشده اند؛ اما تا حد امکان تلاش می کنیم این 

روستاها نیز  بهره مند شوند.
شده  تعریف  استانداردهای  نظر  از  کرد:  خاطرنشان  وی 

شرکت ملی گاز،  شهرستان سرپل ذهاب در حال حاضر 
شهرستان سبز محسوب می شود. حسینی در پایان از مردم 
منطقه درخواست کرد که به صورت ایمن از گاز استفاده 

کرده و از اتلاف آن خودداری کنند.
در بخش دیگری از این مراسم فتح اله حسینی نماینده 
قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب در مجلس شورای 
مردم حوزه  به  وارده شده  به خسارات  اشاره  با  اسلامی 
از  زلزله، گفت: بسیاری  انتخابیه خود در زمان جنگ و 

مشکلات ما ناشی از این اتفاقات است. 
وی گفت: ما خادم و نوکر مردم هستیم و باید از مردم بابت 

اینکه برخی خدمات دیر به آنها ارائه شده عذرخواهی کنیم. 
حسینی گفت علیرغم وجود برخی مشکلات به هیچ وجه 

نمی توان منکر خدمات بی نظیر نظام اسلامی شد. 
وی از مدیرعامل و کارکنان شرکت گاز استان به خاطر تلاش 
فراوان در اتمام پروژه گازرسانی به ۱۳ روستای دهستان 
پشت تنگ ذهاب تشکر و قدردانی کرد و گفت: باید دست 

کسانی که برای این پروژه زحمت کشیدند را بوسید. 
 حسینی خواستار نگاه ویژه شرکت گاز استان جهت رفع 
مانده  باقی  روستاهای  معدود  به  گازرسانی  و  معارضین 

شهرستان سرپل ذهاب شد.
صدراله بابلی فرماندار شهرستان سرپل ذهاب نیز در این 
مراسم اظهار داشت: گازرسانی به این منطقه باید ده سال 
پیش انجام می شد اما به دلایلی کار پیش نرفت.  بابلی گفت: 

گاز یک نعمت بزرگ است که باید شکرش را بجا آورد.

کرمانشاه
با اعتبار یک هزار و ۲۵ میلیارد ریال صورت گرفت؛

گازرسانیبه۱۳روستاو۳واحدصنعتیشهرستانسرپلذهاب

شیراز-چراغی  شهردار شیراز از پیشرفت ۹۲ درصدی 
محور شمالی بزرگراه آیت الله حائری شیرازی خبر داد و اعلام 
کرد که با اتمام تقاطع جام جم، این پروژه منجر به تکمیل 
مسیرهای حلقوی یا کمربندی های ترافیکی اطراف شهر 

شیراز خواهد شد.
شهردار کلان شهر شیراز ، در این بازدید بیان کرد که این 
بزرگراه از شمال غرب به شمال شرق طراحی شده و بزودی، 
محور شمالی آن بازگشایی شده و مکمل محور جنوبی 

خواهد شد.
محمدحسن اسدی افزود: محور جنوبی این بزرگراه که سال 
گذشته افتتاح و به بهره برداری رسید، رضایت عمومی مردم 
را جلب کرده است. محور شمالی نیز به عنوان تکمیل کننده 
این مسیر، با اتمام تقاطع جام جم، حلقه ترافیکی این بخش 

را به طور کامل تکمیل خواهد کرد.
او ادامه داد: بزرگراه آیت الله حائری شیرازی قرار بود که باند 

شمالی آن هم زمان با باند جنوبی به بهره برداری برسد، اما 
مدیریت شهری به دلیل مخاطرات احتمالی، به ویژه احتمال 
رانش کوه در محور شمالی، تصمیم گرفت که با تأخیری 
۹ ماهه و پس از اجرای تمهیدات ایمنی بیشتر، این باند به 
بهره برداری برسد. این محور مسیر شرق به غرب را شامل 

می شود.
شهردار شیراز با اشاره به پیشرفت ۹۲ درصدی عملیات 
اجرایی محور شمالی پروژه بزرگراه شهید سلیمانی و آیت الله 
حائری اظهار داشت: بخش عمده ای از کارهای زیرساختی و 
عملیات سنگین عمرانی به اتمام رسیده است. در حال حاضر 
تمرکز اصلی بر روی اجرای مراحل پایانی و تجهیز تأسیسات 
جانبی است که بخشی از این اقدامات توسط شهرداری 

مناطق یک و شش در حال پیگیری و اجرا می باشد.
اسدی به افتتاح و آغاز عملیات اجرایی ۶۶ پروژه به ارزش 
۱۲ هزار میلیارد تومان در سی و هفتمین مرحله جهش 

عمرانی این کلان شهر با حضور وزیر کشور در هفته گذشته 
هم اشاره کرد و یادآور شد: از دهه فجر سال گذشته تاکنون 
هدف گذاری ما تعریف بسته ای ۱۰۰ هزار میلیارد تومانی 

بوده که در هفته دولت امسال رونمایی شد.
او در پاسخ به اظهارات مبنی بر احتمال افزایش ترافیک در 
میدان قصردشت و همت شمالی به واسطه احداث تونل ملل، 
توضیح داد: خروجی این تونل یک طرفه بوده و تمام ترافیک 

را به سمت اکبرآباد هدایت خواهد کرد.
شهردار شیراز در خصوص پروژه های کوچک مقیاس این 
کلانشهر نیز بیان کرد که وضعیت این پروژه ها نسبت به دو 
سال گذشته بهبود یافته و در راستای پاسخ به دغدغه ها، ۴۵ 

درصد مطالبات مناطق نیز پرداخت شده است.
او اضافه کرد: همان طور که پروژه های بزرگ مقیاس اهمیت 
دارند، پروژه های مناطق و کوچک مقیاس نیز که در شورا 

مصوب شده اند، از اهمیت ویژه ای برخوردار هستند.

در ادامه، رییس شورای اسلامی شهر شیراز نیز اظهار کرد: 
بخشی از این پروژه به بهره برداری رسیده و با رضایتمندی 
قابل توجهی همراه بوده است. اطمینان داریم با تکمیل و 
بهره برداری نهایی از این پروژه، تأثیرات جدی و مثبتی را 

شاهد خواهیم بود که موجب رضایت شهروندان خواهد شد.
سید ابراهیم حسینی با بیان اینکه برای تکمیل و بهره برداری 
سریع تر این پروژه، بازدیدهای مکرر ضروری است، تاکید 
کرد: این بازدیدها باید به گونه ای انجام شود که روند اجرای 
پروژه به صورت مستمر پیگیری شده و پروژه در موعد مقرر، 

یعنی آبان ماه، به بهره برداری برسد.
این  در  نیز  شیراز  شهرداری  عمرانی  پروژه های  مدیرکل 
بازدید با بیان اینکه عملیات عمرانی و فاز اولیه مسیر کوهسار 
مهدی )عج( از دهه گذشته آغاز شده بود، گفت: فازهای دوم 
و سوم این پروژه با پیمانکاری قرارگاه خاتم شروع شد و باند 

جنوبی آن سال گذشته به بهره برداری رسید.

فارس
شهردار خبرداد:

پیشرفت۹۲درصدیمحورشمالیبزرگراهآیتاللهحائریشیرازی

مشهد - یاسروطن پور  پنجمین جشنواره کشوری شادی 
و نشاط آی مت و دومین جشنواره کشوری ریاضیات خلاق) 
سیمس(در مشهد برگزار می شود. مسعود زاده باقری، عضو 
شورای سیاستگذاری وزارت آموزش و پرورش در نشست 
خبری پنجمین جشنواره جهانی ریاضی آی مت و دومین دوره 
مسابقات جهانی ریاضی سیمس اظهار کرد: جشنواره آی مت 
به کودکان گروه سنی سه تا هفت سال اختصاص دارد. عضو 
شورای سیاستگذاری وزارت آموزش و پرورش افزود: هدف 
اصلی آن ایجاد شادی و نشاط در کودکان و ارتقای مهارت های 
اجتماعی و گروهی آنها است و دومین دوره مسابقات جهانی 
سیمس مختص گروه سنی ۷ تا ۱۳ سال است. وی تأکید کرد: 
بیش از ۷۴۴ نفر از شرکت کنندگان زیر هفت سال هستند و 
اکثر این کودکان با همراهی والدین و مشایعت مربیان منتخب 
در جشنواره حضور خواهند داشت. زاده باقری افزود: برای 
جلوگیری از اضطراب جدایی در کودکان کم سن، تعدادی 
روانشناس نیز دعوت شده اند تا به مسائل احتمالی رسیدگی 
کنند. به گفته عضو شورای سیاستگذاری وزارت آموزش و 
پرورش، حدود ۵۲ درصد از شرکت کنندگان دختر و ۴۷ درصد 
پسر هستند همچنین برنامه های جانبی برای والدین از جمله 
سخنرانی هایی توسط دکتر بامنش، متخصص روانشناسی، 
در زمینه مهارت های فرزندپروری در نظر گرفته شده است. 
وی تأکید کرد: این جشنواره آموزشی نیست و هدف اصلی 
آن از بین بردن ترس از ریاضی در کودکان است. روش های 

آموزشی بر پایه بازی و آموزش غیرمستقیم است و کودکان 
بدون احساس فشار در محیطی شاد و مفرح مفاهیم ریاضی 
را یاد می گیرند. زاده باقری در خصوص هزینه های ثبت نام در 
این مسابقات گفت: هزینه های پرداختی از سوی والدین صرف 
جوایز، پکیج های آموزشی و دیگر هزینه های اجرایی جشنواره 
شده و هیچ گونه سود مالی از این رویداد در نظر گرفته نشده 
است. عضو شورای سیاستگذاری وزارت آموزش و پرورش 
برای  به کودکان  این جشنواره کمک  اصلی  افزود: هدف 
تقویت مهارت های شناختی و برداشتن موانع خلاقیت است. 
وی بیان کرد: در آغاز این رخداد حدود ۳۶ هزار داوطلب از 
شهرستان ها و حتی روستاها ثبت نام کردند. این افراد از صفر 
مطلق کار خود را شروع کردند و پس از مرحله ای از گلچین در 
شهرستان ها، حدود ۱۰ هزار نفر به مرحله استانی راه یافتند. 
سپس در آزمون ها و جشنواره های استانی این تعداد به ۱،۰۳۶ 

نفر منتخب رسید که اکنون در مرحله نهایی حضور دارند.

خرم آباد-فرزانه هداوند  فرمانده یگان حفاظت منابع 
طبیعی استان از ۳ فقره آتش سوزی هم زمان در شهرستان 
های خرم آباد، کوهدشت و معمولان خبر داد و گفت: در این 
آتش سوزی ها علاوه بر حضور نیروهای امدادی و واکنش 
سریع منابع طبیعی و جوامع محلی، با پیگیری های انجام 
شده از طریق مدیریت بحران استان و سازمان منابع طبیعی 
کشور، از ۳ فروند بالگرد برای اطفاء حریق و انتقال نیروهای 
منابع طبیعی و مردم دلسوز و باغیرت منطقه استفاده 
کردیم. سرهنگ سعید امیری افزود: تاکنون حدود ۶۰ نفر 
از نیروهای امدادی و مردمی توسط بالگردهای مستقر در 
استان به ارتفاعات دچار حریق انتقال داده شده که با تلاش و 
جدیت این عزیزان، حریق کاملا اطفا گردید و مراحل پایش 

منطقه در حال انجام می باشد.
وی صعب العبور بودن منطقه، پوشش انبوه گیاهی و وزش 

باد شدید در ارتفاعات را از جمله دلایلی عنوان کرد که 
باعث شده اند روند اطفاء حریق به کندی صورت گیرد و 
تصریح نمود: در حوزه شهرستان های کوهدشت و خرم 
آباد حریق های رخ داده شده که اکثرا ناشی از بی احتیاطی 
و عوامل انسانی می باشند از شب گذشته تا کنون با تلاش 
نیروهای منابع طبیعی یگان حفاظت اداره کل و شهرستان 
ها و جوامع محلی اطفاء کامل گردید و جهت جلوگیری از 

شعله ور شدن تا خاموشی کامل، پایش ادامه خواهد یافت.
امیری از کلیه نیروهای حفاظتی و واکنش سریع و جوامع 
محلی که حضوری بسیار پر شور و دلسوزانه ایی داشتند 
و همچنین کلیه عوامل هماهنگ کننده در سطح کشور، 
استان و شهرستان نهایت تشکر را کرد و اظهار داشت: با 
عنایت به اینکه منابع طبیعی و این جنگل ها محبت الهی و 
جانداران بی زبانی هستند که جزء خوبی  هیچ آسیبی به ما 
نمی رسانند از عموم مردم عزیز و بهره برداران محلی تقاضا 
کرد در زمان حضور در طبیعت نکات ایمنی و حفاظتی 

اولیه را رعایت کنند تا آتش سوزی رخ ندهد.
سرهنگ سعید امیری خطاب به متخلفان خاطرنشان کرد: 
افرادی که به هر نحوی چه عمدی و چه سهوی اقدام به 
حریق در سطح جنگل ها می نمایند؛ بدانند که موضوع 
تخلف توسط دستگاه های متولی در حال پیگیری می 
باشد و قطعا برابر قوانین و مقررات با عوامل ایجاد آتش 

سوزی به جد برخورد قانونی بعمل خواهد آمد.

خراسانرضوی لرستان
به میزبانی مشهد؛

پنجمینجشنوارهکشوریشادیونشاط»آیمت«برگزارمیشود
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان خبر داد:

۳فقرهآتشسوزیهمزماندرشهرستانهایخرمآباد،کوهدشتومعمولان

معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش اصفهان تاکید کرد: 

استفادهازفنآوریهایروزبرایچابکسازیمنابعانسانیدرپالایشگاهاصفهان

شهردار محمدیه خبر داد:

اجرایعملیاتگستردهروکشآسفالتمعابر،
بلوارهاوکوچههایسطحشهر

قزوین -مریم نقدی  شهردار محمدیه گفت: اجرای عملیات آسفالت با 
بیش از ۲۴۰ هزار متر مربع آسفالت در راستای بهبود زیرساخت های معابر 

شهری با اعتباری بالغ بر ۶۰۰ میلیارد ریال در حال انجام است.
افزایش رضایتمندی شهروندان و بهسازی  محمد پیری گفت: به منظور 
معابر سطح شهر عملیات زیر سازی، لکه گیری و روکش آسفالت سطح شهر 

محمدیه با اعتباری بالغ بر ۶۰۰میلیارد ریال در حال اجراست.
وی با اشاره به اینکه بر اساس اولویت  بندی های انجام شده و در راستای 
ساماندهی معابر، عملیات گسترده آسفالت در معابر منطقه از بلوار شهید 
رجایی،بلوار ورزش ،کوچه های مناطق ۴ ،۵ و ۶ محمدیه  اجرا شده و بقیه 

مناطق عملیاتی خواهد گردید.
محمد پیری با بیان اینکه عملیات اصلاح و لکه گیری آسفالت به صورت مستمر 

در سطح این منطقه انجام می شود، خاطرنشان کرد: 
معابر، بلوارها ،خیابان ها و کوچه ها از مهم ترین فضاهای شهری هستند که 
مورد استفاده روزمره شهروندان است که مناسب سازی مسیر ها و آسفالت با 
کیفیت معابر می تواند نقش مهم و ارزنده ای در ارتقای رضایتمندی شهروندان 

داشته باشد.

فرمانده سپاه نینوا:

دفاعمقدسمامقدسترینجنگبعدازجنگهای
صدراسلامبود

گرگان-مهنازمحمدزمانی  سردار علی ملک شاهکوهی فرمانده سپاه 
نینوا درنشست صمیمی با سربازان وظیفه گفت: از ویژگی های برجسته دفاع 
مقدس می توان به طولانی ترین جنگ در قرن بیستم ، نابرابرترین جنگ در 
تاریخ معاصر و پشتیبانی اطلاعاتی دقیق از طریق روسیه و شوروی و ناکافی 

بودن اعتبارات حتی سوخت اشاره کرد.
وی اظهار داشت: در زمان دفاع مقدس هنوز انسجام لازم بین بدنه و فرمانده 
هان ارتش و وجود نداشت چون برخی انقلابی بودند و برخی طاغوتی ، در آن 
زمان دو بلوک شرق و غرب از عراق حمایت کردند و ما تنها بودیم،پیشرفته 

ترین تجهیزات جنگی در اختیار عراق بود.
ملک شاهکوهی افزود: دفاع مقدس ما مقدس ترین جنگ بعد از جنگ های 
صدر اسلام بود.چون این جنگ یک جنگ فی سبیل الله بود،شهدای ما ، هم 
جنگیدند و هم دفاع کردند.این جنگ حمایت از مظلوم و دفع باطل برای 

اعتلای  کلمه الله بود.
فرمانده سپاه نینوا اذعان داشت: ازشاخصه های مقدس بودن دفاع ایران نیز 
می توان به موارد ذیل اشاره کرد: فرمانده جنگ ولی فقیه بود. برای دفاع از حق 
و دفع باطل بود، برای دفاع از مظلوم و مقابله با ظالم بود، برای صیانت از نظام 
دینی بود ، جنگ خارج از نظام دو قطبی بین المللی بود، جدا از ابر قدرتهای 
شرق و غرب بود و کشوری به نام ایران بصورت مستقل از خود دفاع کرد و در 

زمان حاکمیت ولی فقیه یک وجب از خاک ما از ما جدا نشد.
ارشد سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در استان گلستان تصریح کرد: در زمان 
دفاع مقدس ملت ایران خود را در کشور و جهان شناخت و ماهیت درونی در 
دفاع مقدس بروز پیدا کرد دفاع مقدس باعث شد ابتکار و خلاقیت های ملت 

ما بروز کند.
سردار ملک شاهکوهی عنوان کرد: شگفت آنگیزین نتیجه دفاع مقدس معرفی 
عراق به عنوان آغاز جنگ از سوی شورای امنیت است سازمان ملل و اعلام ملت 
ایران به عنوان پیروز جنگ تحصیلی بود. رزمندگان ما نگذاشتند حتی یک 

وجب از خاک به غارت برود.
وی در پایان، علل دشمنی و عناد آمریکا با ایران را برشمرد و خاطرنشان کرد: 
کوتاه شدن دست آمریکا از ذخایر و منابع ایران، مانع شدن ایران از سلطه گری 
آمریکا، مطرح کردن تمدن نوین اسلامی در مقابل تمدن غرب و مبارزه با رژیم 

صهیونسیتی عمده ترین دلیل آمریکای های برای دشمنی با ایران است

با حضوررییس اتاق بازرگانی کرمانشاه ؛

ششمینجلسهتوجیهیمتقاضیان
کارتبازرگانیبرگزارشد

کرمانشاه-حسنا فخارزاده  ششمین جلسه توجیهی متقاضیان کارت 
بازرگانی برگزارشد .در ابتدای این نشست رضا سلیم ساسانی رییس اتاق 
بازرگانی کرمانشاه با تاکید بر اینکه برخی متقاضیان کارت های بازرگانی در 
قبال مبالغ ناچیز کارت خود را در اختیار دیگران قرار می دهند در حالیکه بر 
اساس مفاد تبصره ۴ بند ۳ ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی قانون صادرات و واردات، 
دارندگان کارت بازرگانی حق واگذاری آن به غیر برای استفاده از مزایای کارت 

بازرگانی را ندارند. 
وی همچنین به دارندگان کارت بازرگانی هشدار دادند که افراد سودجو در 
کمین آنان بوده و واگذاری این کارت های بازرگانی تبعات جبران ناپذیری را 

برای آنان خواهد داشت.
رییس اتاق بازرگانی کرمانشاه در ادامه عنوان با اشاره به اینکه دارا بودن کارت 
بازرگانی به تنهایی منجر به وضع مالیات نمی شود عنوان کرد بلکه درآمد 
مبنای  بازرگانی  کارت  براساس  گرفته  مالی صورت  های  رویه  از  حاصل 

تشخیص و مطالبه مالیات خواهد بود.
درادامه این نشست وی به خدمات متنوع اتاق بازرگانی که به صورت رایگان 
در اختیار دارندگان کارت بازرگانی قرار می گیرد اشاره کرد که از جمله این 
خدمات می توان به ارائه مشاوره های تخصصی در حوزه های مالیاتی، بیمه، 

ثبت شرکتها و مشاوره اقتصادی اشاره داشت. 
همچنین برگزاری کارگاه های آموزشی رایگان به منظور توانمندسازی تجار 
و بازرگانان و همچنین عضویت فعالین اقتصادی در کمیسیون های تخصصی 
اتاق بازرگانی از دیگر خدمات اتاق بازرگانی بوده که در این نشست به آن اشاره 

شد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 ماجرای بلوکه شدن پول فروش برق به پاکستان چه شد؟
وسیه در حال پیگیریست اتصال شبکه برق به ر

مدیرعامل شــرکت توانیر گفت: اولویت تامین برق کشور است و مازاد 
آن صادر می شــود، تا امروز ۴۷ روز میزان تقاضای مصرف برق کشور از 

رکورد سال گذشته عبور کرده.
 مصطفی رجبی مشــهدی در گفــت وگو درباره رونــد مصرف برق در 
تابستان سال جاری اظهار داشت: امســال تا این لحظه ۴۷ نوبت یعنی 
۴۷ روز میزان تقاضای مصرف برق کشــور از رکورد سال گذشته عبور 
کرده و تا نزدیک ۸۰ هزار مگاوات رســیده ) ۷۹۸۷۲ مگاوات( رسیده 

است.
ایلنا به نقل از وی افزود: تابستان سال گذشــته آخرین عدد ثبت شده 
تقاضای مصرف به ۷۳ هزار و ۴۶۳ مگاوات رســیده بود که رشــد ۸.۷ 

درصدی را نشان می دهد.
مدیر عامل شــرکت توانیر در ادامه درباره  وضعیــت صادرات و واردات 
برق تصریح کرد: صــادرات و واردات بر اســاس قراردادهای منعقده با 
کشورهای همسایه به گونه ای است که اولویت با تامین برق کشور است 
و در زمان هایی که مازاد تولید برق داریم صادرات برق انجام می شــود 
و زمان هایی که نیاز به بــرق داریم بویژه در ایام اوج مصرف تابســتان، 

واردات برق انجام می شود.
وی گفت: ما فقط صادرات برق نداریم بلکه تبادل انرژی الکتریکی انجام 
می شود و یا به عبارتی ترانزیت برق انجام می دهیم،  این بدان معناست 
که  در راستای تبادل برق حداکثری و پایداری شبکه برق داخلی تلاش 

می شود که امکان تامین برق در ایام مختلف سال میسر شود.
رجبی مشهدی درباره سنکرون شــبکه برق با روسیه خاطرنشان کرد: 
اتصال شبکه برق ایران به شبکه برق روسیه از دو مسیر دنبال می شود. 
یک مسیر از طریق جمهوری آذربایجان و دیگری از مسیر ارمنستان- 

گرجستان در حال پیگیری است.
وی ادامه داد: مطالعات امکانســنجی ارتباط الکتریکی از هر دو مسیر 
انجام و نهایی شده است. مطالعات اتصال و سنکرونیزم شبکه برق کشور 
جمهوری اسلامی ایران با کشــور روسیه از طریق شــبکه برق کشور 
جمهوری آذربایجان به اتمام رســیده و براساس نتایج مطالعات ارتباط 
الکتریکی به صورت سنکرون با ظرفیت اولیه ۳۰۰مگاوات بدون نیاز به 

سرمایه گذاری برای تقویت شبکه ها امکان پذیر شناخته شده است. 
مدیر عامل شــرکت توانیر تاکید کرد: در حال حاضر در حال مذاکرات 
نهایی جهت آغاز مرحله اجرایی پروژه سنکرونیزم شبکه های برق سه 
کشــور ایران، آذربایجان و روسیه هستیم که امید اســت این مهم در 

آینده نزدیک عملیاتی شود.
وی خاطرنشان کرد: اتصال به شبکه برق روســیه از طریق ارمنستان و 

گرجستان نیز در دستور کار قرار دارد.
رجبی مشــهدی درباره بلوکه شــدن بهای برق صادراتی به پاکستان 
متذکر شد: بلوکه شــدن پول برق صادراتی به هیچ وجه صحت ندارد و 

این خبر از اساس کذب است. 

وی بیــان داشــت: پیگیــری هــای لازم بــرای دریافــت مبالــغ 
صورتحساب های برق صادراتی به عراق و پاکستان در موعد مقرر ادامه 

دارد و تادیه بهای برق صادراتی آنان بطور مستمر انجام می پذیرد.

 امکان افزایش ۱۳ میلیون لیتری تولید بنزین
 تا پایان سال

فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا)ص( گفت: به دولت چهاردهم 
پیشــنهاد دادیم که در صورت حمایت دولت، می توانیم فاز نخســت 
پالایشــگاه مهر خلیج فارس را تا پایان سال جاری تکمیل و ۱۳ میلیون 

لیتر بنزین یورو ۴ را به تولیدات روزانه بنزین کشور اضافه کنیم.
ســردار عابد در نشســتی خبری با اشــاره به ناترازی بنزین و اقدامات 
قرارگاه در این راستا، اظهار کرد: موضوع ناترازی بنزین اکنون موضوع 
مهمی اســت اما باید در مصرف نیز تجدیدنظر شــود در هیچ کشوری 

میزان مصرف بنزین به اندازه ایران نیست.
او با بیان اینکه امسال شرایط سختی را داشتیم، گفت: یکی از اقدامات 
قرارگاه برای رفع این ناترازی پالایشگاه مهر خلیج فارس بود که اکنون 

این پروژه اکنون پیشرفت ۷۰ درصدی دارد.
وی با بیــان اینکه با تکمیــل فاز دوم ایــن پروژه نیز در ســال ۱۴۰۴ 
می توانیم بنزین یورو ۴ تولیدی این پالایشگاه را به بنزین یورو ۵ تبدیل 
کنیم، اظهار کرد: علاوه بــر این باتوجه به اینکه در میادین مشــترک 
عقب ماندگی هایی در توسعه داشــته ایم، قرارگاه آمادگی خود را برای 

حضور حداکثری در میادین مشترک نفت و گاز اعلام کرده است.
سردار عابد با تاکید بر اینکه توســعه میدان آرش برای ما واجب  است و 
باید دستگاه دیپلماســی ما آن را مطالبه و وزارت نفت پیگیری کند که 
این مسائل در خصوص میادین اسفندیار و فرزاد نیز وجود دارد، گفت: 
ما آمادگی شــروع حفاری در میدان آرش را داریم، دکل هم داریم، اما 
باید وزارت نفت و وزارت امور خارجه شــرایط را ایجاد کنند تا ما کار را 
شروع کنیم، طرف کویتی با همکاری عربستان کار توسعه آرش را آغاز 

کرده و ما نباید نظاره گر باشیم.
وی در خصوص آخرین وضعیت ســد بختیاری نیز گفت: کارگاه ســد 
بختیاری فعال شده اما از سوی طرف چینی که فاینانس آن را قرار است 
انجام دهد، تاخیر به وجود آمده که باید پیگیری شود تا این پروژه مهم 

هرچه زودتر وارد مرحله اجرایی شود.
فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا  در خصــوص آخرین وضعیت 
پروژه علاج بخشــی ســد لار برای رفع ناترازی آب تهران گفت: از ۲۷ 
کیلومتر تونل این پروژه، ۹ کیلومتر حفاری شــده و ما آمادگی داریم تا 

این پروژه را در سال ۱۴۰۴ به بهره برداری برسانیم.
ســردار عابد با اشــاره به صحبت های مقام معظم رهبــری که قرارگاه 
بازوی توانمندی برای کمک به دولت هاســت، اظهار کرد: این فرصت 
هم برای ما و هم برای دولت اســت که بتوانیــم از ظرفیت های قرارگاه 

برای کمک به کشور استفاده کنیم.
وی با تاکید بر اینکه قرارگاه از ابعاد مختلف خــود را تجهیز کرده و این 
ظرفیت را داریم کــه بتوانیم در بخش های مختلــف دولت را برای رفع 
مشــکلات و توسعه کشــور یاری کنیم، گفت: شــهید رئیسی، رییس 
جمهور سابق و پزشکیان، رئیس جمهور جدید از ظرفیت های قرارگاه 
بازدید داشتند، نقش مهم قرارگاه در توسعه کشور و اجرای پروژه های 
بزرگ عمرانی موجب شد تا روسای جمهور بازدیدهایی به فاصله چند 

ماه از قرارگاه داشته باشند.
او ادامه داد: رئیس جمهور بعد از شــروع دولت چهاردهــم، با توجه به 
آشنایی که با توانمندی های قرارگاه داشت از پروژه های مختلف قرارگاه 
بازدید کرد و بــا حضور در مرکز مانیتورینــگ از نزدیک در جریان قرار 
گرفت و این بازدید موجب شد شناخت از مجموعه قرارگاه بیش از پیش 
شود و جمع بندی ما این اســت که امیدواری نســبت به ظرفیت های 

قرارگاه و افزایش کمک به دولت، ایجاد شده است.

واحدهای ۲۵ متری با خانه دار شدن مستاجران، تعارض دارد
 تهران نیازمند مسکن است نه هتل!

نایب رئیس اتحادیه املاک با اشــاره به اینکه واحدهای ۲۵ متری، یک 
تهدید جدی برای بازار مســکن به شــمار می رود، گفت: با اجرای این 

طرح، آینده روشنی در انتظار قشر کرایه نشین نخواهد بود.
 بازار خرید و فروش مسکن در چند سال گذشــته تورم بی سابقه ای را 
پشت سر گذاشــته و اکنون مردم نه تنها قدرتی برای خرید خانه ندارند 
بلکه تأمین هزینه های مربوط به اجاره بها نیز هر روز برای آنها سخت تر 
می شــود. از ســویی دیگر ازندگان مســکن نیز گرفتار تــورم مصالح 

ساختمانی، رشد قیمت زمین و بروکراسی پیچیده هستند.
استان تهران جمعیت زیادی دارد که این شاخص در کنار افزایش تورم 
این شهر را تبدیل به گران ترین شهر کشــور کرده و وجود تقاضای زیاد 
برای مسکن، موجب ایجاد شــگردهای زیادی برای ساخت آپارتمان 
شده است.با توجه به مشــکلاتی که در بخش قیمت و تقاضای مسکن 
اســتان تهران وجود دارد طی ســال های اخیر خبرهای زیادی درباره 
ســاخت خانه های ۲۵ متری مطرح شده اســت که همواره نیز از سوی 
مسئولان دولتی و نمایندگان مجلس تکذیب شــده و متولیان بر عدم 
ارائه مجوز برای ســاخت چنین واحدهایی تاکید می کنند،. با این حال 
اتحادیه تعاونی های مسکن تهران بدون توجه به مخالفت مسئولان امر، 

نسبت به ساخت این واحدها بدون اخذ مجوز سماجت دارد.
همچنین از ســوی دیگر در حالی که دولت ســیزدهم در حال ساخت 
چهــار میلیون واحد مســکونی طرح نهضت ملی مســکن بــود، ایده 
ســاخت خانه های ۲۵ متری نیز مطرح شــد. البته ایده ساخت میکرو 
آپارتمان های ۲۵ متری از ســوی اتحادیه تعاونی هــای عمرانی، راه به 
جایی نبرد و سال گذشته نظرات مخالف این طرح تا آنجا ادامه پیدا کرد 
که سرانجام وزارت راه و شهرسازی از اساس این خبر و اجرای این طرح 
را تکذیب کرد اما با این حال به نظر می رسد این تکذیبیه به معنای پایان 

طرح ساخت خانه های ۲۵ متری نبوده است.
سال گذشــته نیز، پس از تکذیب های پی در پی در راستای خبر ساخت 
واحدهای ۲۵ متری از ســوی متولیان مربوطه و وزارت راه و شهرسازی، 
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عمرانی شــهر تهران اعــلام کرد: برای 
اجرای واحدهای ۲۵ متری از ابتکار مفهوم اقامت و ســکونت اســتفاده 
کردیم، به عبارت دیگر در قالب هتل احداث خواهیم؛ به عبارت دیگر این 
واحدها از مجوز سکونت رســمی و قانونی برخوردار نیستند.در روزهای 
اخیر مجدداً خبر ســاخت واحدهای ۲۵ متری در رسانه ها بازتاب یافت 
اما نکته اینجاســت که مدیرکل راه و شهرسازی استان البرز به این اخبار 
واکنش نشــان داد و اعلام کرد: »اخباری مبنی بر اجرای طرح ســاخت 
خانه های کوچک با متــراژ ۲۵ متر مربع که پیش از ایــن نیز چندین بار 
مطرح شده به گوش می رسد که وزارت راه و شهرسازی و اداره کل مستقر 

در استان در این خصوص شفاف اظهار نظر کرده است.«
وی تاکید کرد: »هیچ گونه مجوزی از ســوی این وزارتخانه و اداره کل 
راه و شهرسازی برای ساخت مسکن هایی با متراژ ۲۵ مترمربع در هیچ 
برهه زمانی صادر نشــده و از این پس نیز صادر نخواهد شــد و اجرای 
چنین پروژه ای خــارج از ضوابــط و چارچوب قانون و اهــداف وزارت 
راه و شهرسازی اســت؛ در ساخت مســکن حفظ کرامت انسانی مردم 
به صورت ویژه مدنظر قــرار دارد و تحت هیچ شــرایطی از این رویکرد 

عقب نشینی نخواهیم کرد.«
در این راســتا، داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه املاک با اشــاره به 
اینکه ســاخت و ســکونت در واحدهای ۲۵ متری مانعی بزرگ برای 
تشــکیل کانون خانواده خواهد بــود، گفت: دولت و متولیان ســاخت 
مسکن در کشور باید به سمت افزایش تشــکیل خانواده حرکت کنند 
و ســاخت و عرضه واحدهای ۲۵ متری در بازار، یک تهدید جدی برای 

افزایش و جوانی جمعیت به شمار می رود.
نایب رئیس اتحادیه املاک ادامه داد: این واحدهای کوچک متراژ، تنها 
برای خوابیدن به صورت شبانه اســت و امکاناتی برای تشکیل زندگی 
را فراهم نمی کند؛ از ســوی دیگر با هیچکدام از معیار و فرهنگ ایرانی 
- اسلامی تطابق ندارد. باید نســبت به واحدهای کوچک متراژ تدابیر 

جدی شود تا این الگوی مصرفی عرضه بازار مسکن نشود.

این مقام صنفی با اشــاره به اینکــه در ابتدا باید به صــورت نمونه یک 
واحد ۲۵ متری به نمایش گذاشته شود، ســپس در خصوص ساخت و 
عرضه آن در بازار از ســوی مراجع مربوطه تصمیم گیــری کرد، افزود: 
هم اکنون ظرفیــت قابل توجهی در بافت های فرســوده وجود دارد که 
تنها نیاز به نوسازی اســت و اگر بخواهیم در جهت توسعه بازار مسکن 
حرکت کنیم بایــد از این موقعیت ها بهره مند شــویم.وی تصریح کرد: 
ساخت واحدهای ۲۵ متری نه تنها مردم را خانه دار نمی کند بلکه خانه 
را گران تر می کند؛ در واقع ســاخت و عرضه واحدهــای کوچک برای 
جذب ســرمایه های خُرد، موجب افزایش تورم مسکن خواهد شد، در 

نتیجه تنها عده ای در ساخت این واحدها سود می کنند.
به گفته بیگی نژاد؛ با عرضه و ساخت واحدهای ۲۵ متری در بازار مسکن 
با شــعار کاهش قیمت و خانه دار کردن مســتأجران، بی شــک آینده 

روشنی در انتظار قشر کرایه نشین نخواهد بود.
اجرا و عرضه مســکن های ۲۵ متری در بازار مســکن، اقدام درســتی 
نخواهد بــود، زیرا بازار فعلی مســکن نیازی به خانه هــای ۲۵ متری و 
سوئیت تک نفره ندارد. جامعه امروز متشــکل از زوج های جوانی است 
که نیاز به مســکن دارند و اگر ملزومات یک خانه از قبیل آشــپزخانه و 
سرویس بهداشتی را از ۲۵ متر کم کنیم، تنها یک اتاق ۳ در ۳ می ماند، 

ابعاد اتاقی که به واقع کسی در آن نمی تواند زندگی کند.
بر اســاس نظریه فعالان بازار مســکن، به محض آنکه یک زوج در این 
واحدها ساکن شود، پشــیمان خواهد، زیرا واحد ۲۵ متری پاسخگوی 
نیاز تشــکیل خانواده نخواهد بود، بدین ترتیب طرح ساخت خانه های 

۲۵ متری تنها اتلاف هزینه، انرژی و زمان است.
همچنین، ســاخت و عرضــه واحدهــای ۲۵ متری در بازار مســکن، 
پیامدهای اجتماعی و فرهنگی بسیاری دارد؛ به عنوان مثال، در ابتدای 
دولت ســیزدهم قانون جوانی جمعیت و تشــویق خانوار برای افزایش 
تعداد فرزندان به پای کار آمد بنابراین اگر این واحدهای کوچک متراژ 
در بازار مســکن باب شــود این قانون به زمین خواهد ماند زیرا هرچه 
متراژ واحدهای مســکونی رو به کاهــش حرکت کند خانــوار و افراد 

انگیزه ای به تشکیل خانواده و توسعه جمعیت کشور نخواهند داشت.
لازم به ذکر اســت، در فرهنگ ایرانــی - اســلامی ارزش هایی مانند 
صله رحم و حفــظ بنیان های خانــواده وجــود دارد؛ بنابراین با عرضه 
مســکن های کوچک متراژ حفظ این ارزش ها ممکن نیست و از سوی 
دیگر، تنها انبوه سازان از اجرای طرح واحدهای ۲۵ متری سود خواهند 
برد، در حالی که بایــد به گونه ای در بازار مســکن حرکت کرد تا به نفع 
آحاد مردم جامعه و مســتأجران باشــد. همچنین، عــده ای برخلاف 
واقعیت تصــور دارند کــه خانواده ها می توانند به علــت کوچک بودن 
واحدهای ۲۵ متری، صاحب خانه شــوند اما این تصوری غلط اســت و 
در بلندمدت به دلیل عدم پاســخ دهی درست به بازار مسکن، معضلات 

جدی تر و غیر قابل حل رخ خواهد داد.
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 رئیس کل بانک مرکزی در همایش بانکداری اسلامی مطرح کرد

 رشد 4/2درصدی اقتصاد ایران در بهار ۱۴۰۳

خریدار  رئیس کل بانک مرکــزی با بیان اینکه 
در قانــون جدید این بانــک جایــگاه بانکداری 
اســلامی ارتقا یافته است، از رشــد ۴.۲ درصدی 
اقتصــاد ایران در بهار امســال خبــر داد و گفت: 
وظیفه اصلی بانک مرکزی کنتــرل تورم و حفظ 
ارزش پول ملی است.محمدرضا فرزین در سی و 
چهارمین همایش بانکداری اسلامی با بیان اینکه 
در قانون جدیــد بانک مرکــزی از واژه بانکداری 
اسلامی استفاده شــده، اظهار داشت: امیدواریم 

بتوانیم این قانون را به خوبی اجرا کنیم.
وی افزود: در خصوص رشــد اقتصادی، در سال 
جاری با شــهادت رئیــس جمهور بــا تکانه های 
مختلفی روبه رو شدیم که ابعاد سیاسی و امنیتی 
داشــت اما خوشــبختانه با هدایت مقام معظم 
رهبری و وفاق ملــی، آرامشــی در اقتصاد ایران 
وجود داشــت که متغیرهای اقتصادی توانســت 

مسیر با ثباتی را طی کند.
رئیــس کل بانک مرکــزی ادامــه داد: در بخش 
صنایع، معادن و خدمات با کاهش رشــد روبه رو 
بودیم. در سه ماهه نخســت امسال شاخص کل 
صنعــت ۳.۵ درصد رشــد داشــته و در برخی از 
صنایــع آمار خوبــی داشــتیم؛ همچنین برخی 
صنایع نرخ رشــد خوبــی نداشــتیم. در خودرو 
وضعیت خــوب نبود که بــه نظر می رســد باید 

اقدامات خاصی در این حوزه انجام دهیم.
فرزین گفــت: در خصوص رشــد برآوردهای در 
فصل نخست سال جاری نشــان می دهد، تولید 
ناخالص داخلی در بهار به عدد ۴.۲ درصد رسیده 
که نسبت به سال قبل عدد کمتری است. ترکیب 
نرخ رشــد تولید ناخالص داخلی نشــان می دهد 
در وضعیت کشاورزی نرخ رشــد خوبی داشتیم 
و به ۳.۴ درصد رســیده و در نفت هم نرخ رشــد 
مناســبی داشــتیم.وی بیان کرد: بر اساس آمار 
گمرک، صــادرات ۵ماهه امســال ۲۱.۹ میلیارد 
دلار و واردات ۲۶.۳ میلیارد دلار بوده و ۵.۵ درصد 
رشد داشته ایم که اگر همین مسیر ادامه پیدا کند 
در پایان سال رشــد ۳.۷ درصد خواهیم داشت. با 
توجه به اهداف، نرخ رشد راضی کننده ای نیست 

و باید در خصوص رشــد اقتصادی اقدام جدیدی 
داشــته باشــیم.رئیس بانک مرکزی با اشاره به 
اینکه تولید نفت تا پایان ســال وضعیت خوبی را 
خواهد داشت و نگرانی ما در رشد در حوزه صنعت 
اســت، گفت: دو نگرانی اصلی داریــم که باید در 
سیاســت های دولت مورد توجه قرار گیرد. یکی 
موضوع ناترازی است که شــامل بودجه دولت و 

بانک ها می شود و به هم گره خورده است.
فرزین بــا بیان اینکــه اینکه تامین مالــی پایدار 
رشــد اقتصادی یکی از نیازهای اساسی است که 
باید اقدام اساســی برای آن انجام شود، ادامه داد: 
نمی توانیم تمام بار رشــد را به تامیــن مالی را به 
نظام بانکی منتقــل کنیم، چراکه مســیر ما را از 
کنترل تورم و کنترل نــرخ نقدینگی دور خواهد 
کرد.وی در ادامه بیان کرد: نرخ رشــد پول روی 
انتظارات تورمی اثرگذار اســت و نرخ رشــد ۲۳ 
درصد نشــان می دهد که انتظارات تورمی مهار 
شده است. شــبه پول ۲۹ درصد بوده و برای نرخ 
رشــد نقدینگی در ابتدای ســال ۲۳ به اضافه و 
منهای ۲ درصد را مطرح کرده ایم؛ ولی نرخ رشد 
نقدینگی در مــرداد ماه به ۲۷.۵ درصد رســیده 
اســتکه این نرخ برای فصل های مختلف متفاوت 
اســت.رئیس کل بانک مرکزی ادامــه داد: برای 
کنترل تورم باید به لنگر نقدینگی و ثبات بخشی 
به بازار ارز توجه شود.  هدف اساسی بانک مرکزی 
کنترل تورم است و از ابتدای امسال کاهش خوبی 
در تورم داشــته ایم. اهداف ما برای امسال  تورمی 
در کانال ۳۰ درصد  و رشد نقدینگی در کانال ۲۰ 
درصد اســت و ppi به ۲۸.۲ درصد رسیده که در 
سال گذشته ۳۴.۵ درصد بود؛ بنابراین ما به کانال 

مورد انتظار برای این متغیر رسیده ایم.
وی اظهار داشت: در سال گذشته به ۸ بانک برنامه 
اصلاحی داده ایم که این برنامه را هر ماه بررســی 
می کنیم و برخی از بانک ها ایــن برنامه را رعایت 
کردند؛ امــا حرکت تعدادی از بانک ها به ســمت 
اصلاحات، کُند اســت. ما بایــد در بانک مرکزی 
بتوانیم پیگیری اصلاحات را بیشــتر کنیم البته 
موضوع ناترازی بانک ها بخشی به دولت و بخشی 

به بانک مرکزی مربوط می شود.
فرزین گفت: ناترازی بانک ها باید کاهش پیدا کند 
و از طرف دیگر باید افزایش ســرمایه در بانک ها 
صورت بگیرد؛ همچنین بایــد بانک ها از فعالیت 
بنگاه داری خارج شــوند. ضمن اینکه تسهیلات 
تکلیفی در تامین مالی نقش آفرینی می کند. وام 
ازدواج به گسترده شدن شــمولیت مالی در نظام 
بانکی کمک کرده؛ اما انتظــاری که از نظام بانکی 

وجود دارد بسیار فراتر از منابع است.
وی تصریح کــرد: آن چیزی کــه در قانون برای 
وام فرزندآوری و ازدواج دیده شــده،  ۲۰۰ همت 
اســت. تا به امــروز ۷۵ همت پرداخت شــده که 
نیاز به ۸۰۰ همت تســهیلات در این حوزه است. 
در بانک مرکزی به این فکر مــی کنیم که چگونه 
این مســئله را حل کنیم که ما هــم قانون را ابلاغ 
کردیم. در حوزه وام ازدواج و فرزندآوری به میزان 
۲۰۰ همت به عهده نظام بانکی است که پرداخت 
خواهد شــد، ولی باتوجه به عدد موجود در صف، 
ارقام بسیار بیشــتری از این منابع می طلبد که به 
این جمع بندی رســیدیم تا سیاست جدیدی را 
ابلاغ کنیم.فرزین گفت: از مرداد ماه قانون جدید 
بانک مرکزی اجرا شد که مثل هر قانون نقاط قوت 
و ضعــف دارد. در این خصوص هم با کمیســیون 
اقتصادی مطرح شده تا چالش های آن رفع شود، 
البته این قانون در حوزه نظارت به ما کمک کرده 
اســت. رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه 
رمزارزها یک نظام دارایی ناپایداری هســتند که 
نظام های مالی همه دنیا با آن چالش دارند، گفت: 
ســند اولیه ای تهیه کردیم که فعــلا مطالعاتی 
است. از کارشناســان این حوزه نیز دعوت کردیم 
تا نظراتشان گرفته شود و به جمع بندی سیاسی 
مشخصی برسیم. طبیعتا رمز ارزها برای ما علاوه 
بر مدیریت تحریم و مطرح شدن به عنوان دارایی، 
چالش هایی هم دارد. وی  اظهار داشت: معتقدیم 
سیاســت گذاری در حوزه رمــز ارز چند وجهی 
اســت و باید وزارت اقتصاد و سایر حوزه ها درگیر 
آن شــوند؛ باید نگاه جامع و واحــدی به موضوع 

رمزدارایی ها داشته باشیم.

انرژیمسکن  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴

  مناقصه عمومی  
شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی تحت عناوین ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
برگزار نماید. کلیه مراحل بارگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱4۰۳/۰۶/۲۱

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت ۱۳ روز یکشنبه تاریخ ۱٤۰۳/۰7/۰۱
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۳:۰۰ روز چهارشنبه تاریخ ۱٤۰۳/۰7/۱۱

 زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت ۱4:۳۰ روز چهارشنبه تاریخ ۱٤۰۳/۰7/۱۱

شماره مناقصهمبلغ سپرده شرکت در مناقصهعنوانردیف
2.500.000.000200309450000023 ریالاجرای جدولگذاری معابر سطح شهر1

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه 
و ارائه پاکت الف ( آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان خیابان شهید

حاجی احمد - پلاک ۱۰ - ساختمان شهرداری و تلفن : ۵۵۲79۲9۵ - ۰۲۱
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :

 مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١
 دفتر ثبت نام : ٨٥۱9۳7۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲۸

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

نوبت اول


